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تکالیف برونی و درو نی 
ما و عاشورا

ویروس کووید 19 در جهان 
همچنان می تازد با رعایت فاصله 
بهداشتی ماسک زدن به خود و 
کادر درمانی کشور کمک کنیم  

شهادت ســالار شهیدان 
حضرت امام حسین )ع(و یاران 
باوفایش را پیشاپیش تسلیت و 

تعزیت مي گوییم. 
عاشورا، پرواز خون 

اين امام حسين)ع( کيســت؟که جهان عاشق و فداي 
اوست.

ازخون واژه هاي حسين )ع ( سرود سرخ جاوانگي تشيع، 
اخلاق ودين درتاريخ جهان وعالم بشريت طنين انداز شد. 

از قطره قطره خون آن شــهيد بزرگ ستارها برآسمان 
معنويت و عشق درخشــيدن آغاز کرد تا جهان را از تاريکي 
وظلمت در شبـانه ترين اعصـار تاريخ رهـايي بخشد در عصري 
که يزيد ويزيديان درزميـن خدا نعره مستانه سرمي دادند وبراي 
نابـودي ديـن حق کمر بسته بودند خيـزآب هاي خـون پاک 
حسين )ع( ويارانش کشتي عشرت سفاکان را در هم شکست 
تا مانائي وجاودانگي اخلاق وحريت شيعه رقم بخورد در توصيف 
واقعه عاشورا زبان از گفتار وقلم از نوشتن باز ميماند وبه راستي 
که ايــن واقعه درياي ژرفناکي را مي مانــد که غواصان قابل 

بحرمعاني به اعماق آن نخواهند رسيد.
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از ایرانه خانم تا ایران جوان با 
پیمان سلطانی

همیشهازپخشنابجاوبیاجازهقطعه"ایرانجوان-وطنم"ناراضیبودهام.
فهمموسیقیخوبودرستیکیازبحرانهایجدیجهانامروزاست

منتشــر شد
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رهبر معظم انقلاب اسلامی:
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کمیسیون اصل ۹۰ باید علمدار حرکت 
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کمیسیونهایهفته نامه اقتصادی ایران

تخصصیمجلس
رویکرد
برنامهمحور
داشتهباشند

درششمینجلسهشورایهماهنگیهیاترییسهوروسایکمیسیونهایتخصصیمجلسبرتمرکزکمیسیونهایتخصصیبراولویتهاینظارتیوتقنینیورویکردبرنامهمحورتاکیدشد.بهگزارشاعتباربهنقلازخانه
ملت،ششمینجلسهشورایهماهنگیهیاترییسهوروسایکمیسیونهایتخصصیمجلسکهبهریاستمحمدباقرقالیبافتشکیلگردید.تامینزنجیرهتولیدوتامینغذاودارو،تسهیلفضایکسبوکار،استقرارنظامات
جامع)مانندنظامصدورمجوزات،نظامتشویقو...(،تکمیلزیرساختشبکهملیاطلاعاتوتدویناولویتهایصنعتیکشوربهعنوانموضوعاتمحوریواولویتهایکمیسیونصنایعطرحوموردتاکیدقرارگرفت.در
بررسیاولویتهایکمیسیونشوراها،اصلاحقانونانتخاباتشوراهایاسلامیشهروروستا،تدوینقانونمدیریتجامعشهروروستا،اصلاحقانوننظاموظیفهونظارتوهدایتطرحهایآمایشاستانیبهسمتاولویتهای
اقتصادیوعمرانیشهرهاوروستاهاوتوجهبهدوسطحمحلیوملیدرفرایندقانونگذاری،موردتوجهوتاکیدقرارگرفت.دراینجلساتکهباهدفرسیدنبهبرنامهراهبردیمجلسیازدهم،باحضوراعضایهیاترییسه
مجلس،روسایکمیسیونها،معاونانمجلس،رییسمرکزپژوهشهاورییسدیوانمحاسباتبرگزارمیشود،ازطریقاحصاءوبرشمردناولویتهایهرکمیسیونبانظرکمیسیونمربوطه،پیشنهاداتمرکزپژوهشها،

نظراتدستگاههایاجراییومرتبطباموضوعاتونظرحاضرانموردبحثوبررسیقرارمیگیرد.درجلسهپیشین،اولویتهایکمیسیونآییننامهداخلیوکمیسیونفرهنگیقرارگرفتهبود.

حضرت آیت الله العظمی خامنه ای در حکمی 
حجت الاسلام حاج شیخ عباسعلی سلیمانی را به 
نمایندگی ولی فقیه و امامت جمعه کاشان منصوب 

کردند.
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به اين شرح است:

بسم الله الرحمن الرحيم
جناب حجت الاســلام آقای حاج شيخ عباسعلی 

سليمانی دامت افاضاته
اکنون با پايان يافتن مسئوليت عالم مجاهد جناب 
حجهًْ الاسلام والمسلمين آقای نمازی دامت توفيقاته و با 
تشکر از فعاليت های علمی و اجتماعی ايشان در دوران 
اشتغال در کاشان، جنابعالی را به امامت جمعه  کاشان و 

نمايندگی خود در آن منطقه منصوب می کنم.
کاشــان علاوه بر افتخــارات تاريخــی و پرورش 
برجستگان علمی و چهره های کم نظير در فقه و حديث و 
علوم عقلی و ادبيات و اخلاق که حقّاً مايه  مباهات است، 
در دوران کنونی و در حوادث مهم انقلاب و نظام اسلامی 
نيز مجاهدت مردمی و وفاداری به آرمانها را به حدّنصاب 
کامل رسانيده است. مردم عزيز و با ايمان و انقلابی کاشان 
در همه  صحنه های خدمت و تلاش حضور داشــته و به 

وظايف دينی و انقلابی خود جامه  عمل پوشانده اند.
انتظار می رود جنابعالی با همه  توان در خدمات دينی 
و اجتماعی حضور يافته و سلوک مردمی با همه  قشرها 
به ويژه جوانان و تکريم خانواده های معظم شــهيدان و 
ايثارگران را ممشای هميشــگی خود قرار دهيد. غنی 
ساختن محتوای خطبه های نماز جمعه با معارف دينی و 

هدايت های سياسی توصيه  ديگر اينجانب است.
اميد است با برطرف شدن بلای همه گير بيماری، 
اجتماع نماز جمعه و محافل پرُرونق دينی و معروف کاشان 
بار ديگر دل ها و جان هــای مردم عزيز را صفا و نورانيت 

بخشد.
توفيقــات جنابعالی را از خداوند متعال مســألت 

می نمايم.
سیّد علی خامنه ای

۲۵ مرداد 1۳99 

خبـــــر

با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی
حجت الاسلام عباسعلی سلیمانی 

نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان شد 

مــاده 1۰۰ قانون قدیمی 
شــهرداری ها، چراغ سبزی 
برای ساخت وسازهای بی رویه 
و غیرمجاز است که سالهاست 
متخلفان جسور را با پرداخت 
جریمه آسوده خیال کرده اما 
اکنون همه نهادهای متولی بر 
اصلاح قانون اتفاق نظر دارند. 

کميسيون ماده ۱۰۰ قانون 
شــهرداری ها، مرجعــی بــرای 
رسيدگی به تخلفات ساختمانی از 
لحاظ ضوابط شهرسازی و ايمنی 

است.
طبق اين ماده قانون قديمی، 
اگر شــهروندان در ساخت و ساز 
مرتکب تخلفی شوند، اين تخلف 

در کميسيون ماده ۱۰۰ مورد رسيدگی قرار می گيرد و با 
نظر کميسيون و تعيين جريمه مالی تخلفات ساخت و 
ســاز مانند احداث بنای بــدون پروانه، عــدم احداث 

پارکينگ، تراکم اضافی ناديده گرفته می شود.
مــاده ۱۰۰ قانون شــهرداری ها ۱۱ تبصره دارد و 
تبصره های ۲ تا ۶ آن، مصوب سال ۱۳۳۴ است؛ اين قانون 
مدت هاست مورد اعتراض مراجع قضايی از جمله ديوان 

عدالت اداری است.
حجت الاســلام والمسلمين محمد کاظم بهرامی 
رئيس ديوان عدالت اداری بارها بر اصلاح ماده  ۱۰۰ تاکيد 
کرده و اين ماده قانونی را مجوز و چراغ سبز برای تخلف 

شهروندان می داند.
۱۰سالمعطلیبرایرفعیکمشکل

حقوقی
رئيــس ديــوان عدالــت اداری اعلام کــرده که 
پرونده های متعددی در زمينه تخلفات ساختمانی در اين 
مرجع قضايی تشکيل شده و در حال تشکيل است و گاه 
تا ۱۰ سال مردم منتظر تعيين تکليف مشکلات حقوقی 
يک ســاختمان و تصميمات کميســيون مــاده ۱۰۰ 
شــهرداری و ديوان عدالت اداری هستند و حتی پس از 

صدور رأی هم معطل اجرا می شوند.
وی معتقد است که قانون ماده ۱۰۰ بايد اصلاح شود 
و در کنــار آن در صورتی که لايحــه درآمدهای پايدار 
شهرداری ها نيز به نتيجه برسد مشکلات شهرداری ها و 

شهروندان در اين حوزه حل خواهد شد.
سیلپارسالوخسارتهایناشیاز

ساختوسازهایبیرویه
در اين راستا، اوايل ارديبهشت سال ۹۸ نيز بعد از 
وقوع ســيل در استان های مختلف کشــور، بهرامی در 
نامه ای فوری به وزير کشور خواهان فعال شدن کارگروه 
اصلاح قانون ماده ۱۰۰ شــهرداری برای نهايی کردن 

پيش نويس مربوط به اصلاح اين قانون شد.
بهرامــی در اين نامه با اشــاره به خســارت های 
جبران ناپذير انسانی، اتلاف منابع مالی و ضربات روحی و 
روانی به هموطنان سيل زده در استان های درگير سيل 
گفت: بسياری از اين خسارات ناشی از ساخت وسازهای 
بی رويه و تجاوز به حريم رودخانه ها و مســيل ها بود که 

سال های اخير بارها بر اصلاح آن تأکيد شده است.
دو روز بعد از نامه رئيس ديوان عدالت اداری، مهدی 
جمالی نژاد معاون عمران و توسعه امور شهری و روستائی 
وزير کشور از ارسال پيش نويس لايحه اصلاح ماده ۱۰۰ 
قانون شــهرداری ها با رويکرد پيشگيری، جلوگيری و 
برخورد قاطع و بدون اغماض در حوزه تخلفات ساختمانی 
در حريم و محدوده شهرها از سوی وزير کشور به دولت 

خبر داد. البته شــهرداری تهران پيشنهاد اوليه لايحه 
اصلاح ماده ۱۰۰ قانون شــهرداری بــا عنوان »لايحه 
رسيدگی به تخلفات ساختمانی« را در سال ۱۳۹۶ ارائه 
کرد که موضــوع پس از بررســی در کميته تخصصی 
کميسيون خاص امور کلان شهرهای هيأت دولت، جهت 

بررسی بيشتر به وزارت کشور ارجاع داده شد.
اصلاحماده۱۰۰قانونشهرداریها؛

توافقدستگاههایمختلف
موضوع اصلاح ماده ۱۰۰ قانون شهرداری ها که به 
نظر می رسد مورد توافق دستگاه های مختلف است، در 
بازديد سرزده رئيس قوه قضاييه از لواسان جدی تر مطرح 

شد.
حجت الاســلام والمسلمين سيد ابراهيم رييسی 
رييس قوه قضاييه پنجم مرداد ماه در نشســت شورای 
عالــی حفظ حقوق بيت المال که در حاشــيه بازديد از 
مجتمع قضايی لواسان برگزار شد، در اين باره گفت: ماده 
۱۰۰ نبايد منبعی برای کسب درآمد و رفع مشکلات مالی 

شهرداری ها باشد.
وی اظهار داشت: اينکه هرکس بتواند تخلف کند و 
بعد بگويد پولش را می دهم، درست نيست. اگر اين کار 

غيرمجاز است، مگر با پول، تخلف خريده می شود؟
رئيسی تصريح کرد: بايد موضوع ماده ۱۰۰ را حتما 
پيگيری کرد که در مجلس اصلاح شود. اينکه طرف تمام 
تخلفات را انجام دهد و جلوی چشمان مردم بگويد پولش 

را دادم، اينکار تخلف هست يا نيست؟
رئيس قوه قضاييه گفت: اين موضوع باب تخلف را 
در کشور باز می کند و متخلف برای تخلف جرات می يابد. 

مشکل ماده ۱۰۰ حتما بايد حل شود.
۲۵۰هزارحکمبلاتکلیف

حجت الاســلام والمسلمين بهرامی رئيس ديوان 
عدالت اداری نيز در اين نشست به طرح ۱۲ هزار شکايت 
از کميســيون ماده ۱۰۰ و بلاتکليفی ۲۵۰ هزار حکم 
صادره از سوی اين کميسيون اشاره و بر لزوم اصلاح اين 
ماده برای جلوگيری از امکان تخلف با پرداخت پول تأکيد 

کرد.
رئيس قــوه قضاييه هم دســتور داد تا ۲۵۰ هزار 
حکمی که با عنوان ماده ۱۰۰ صادر شده است، بررسی 

و تکليف اين قضيه کاملا روشن شود.
یکمادهقانونیبااشکالاتحقوقی

فراوان
پــس از آن نيز، هفتــم مرداد ماه غلامحســين 
اسماعيلی سخنگوی دســتگاه قضا در نشست خبری 
پاسخ به درباره اصلاح ماده ۱۰۰ قانون شهرداری ها گفت: 
ديوان عدالت اداری چون مرجع تجديد نظر کميسيون 

ماده ۱۰۰ اســت، آسيب شناسی 
کرده و پيشنهاد خود را به وزارت 
کشور و شورای عالی استان ها داده 
اســت که منتظر هســتيم اقدام 

کنند.
اسماعيلی اظهار داشت: به 
اين ماده اشکالات حقوقی فراوانی 
وارد اســت؛ بــه جهــت اينکه از 
تبصره ها می توان تخلفاتی انجام 
داد و بابت تخلفات جريمه پرداخت 

کرد.  
وی افزود: اين قانون مصوب 
قبل از انقلاب اســت که نيازمند 
بازنگری است. از مجلس شورای 
اسلامی برخی اعضای هيأت رئيسه 
اعلام کردند که اشکالات اين قانون 
را در قالب طرح برطرف کنند و قرار شــد ما پيشنهادات 
خود را به هيأت رئيســه اعلام کنيم و چنانچه از ناحيه 
شورای عالی اســتان ها اقدامی نشود از اين جهت اقدام 

کنيم.
رئیسقوهقضاییهمهماناجلاس

شورایعالیاستانها
پيگيری دستگاه قضا با حضور رئيس قوه قضاييه 
روز پنجشــنبه ۲۳ مرداد در ســی و چهارمين اجلاس 

عمومی شورای عالی استان ها جدی تر شد.
رئيسی گفت: اين معنا ندارد که کسی تخلف کند و 
سپس پول بپردازد و تخلف خود را ادامه دهد. ماده ۱۰۰ 
نبايد به منبع درآمدی برای شهرداری ها تبديل شود و 

نبايد راه تخلف باز باشد.
تصويب طرح مديريت يکپارچه شهری و روستايی 

در مجلس راهگشای مشکل ماده ۱۰۰
عليرضا احمدی رئيس شورای عالی استان ها نيز در 
اين  رابطه اظهار داشــت: اگر طــرح مديريت يکپارچه 
شهری و روستايی در مجلس تصويب شود مشکلات حل 
خواهد زيرا اکنون ماده ۱۰۰ شهرداری ها سبب شده تا 
تخلفات گسترده ای در کشور رخ دهد و ۲۵۰ هزار رأی 
قلع بنــا داريم که بلاتکليــف مانده و اينهــا از ثمرات 
کميسيون ماده ۱۰۰ است. دولت و مجلس نيز سال ها به 
دنبال اين بودند که شهرداری ها نگاه درآمدی به تخلفات 
نداشته باشند. بنابراين تصويب اين طرح می تواند برکات 

زيادی داشته باشد.
هفته گذشته هم قرار بود معاون عمرانی وزير کشور 
درخصوص رســيدگی بــه موضوع مــاده ۱۰۰ قانون 
شهرداری ها در کميسيون عمران مجلس حاضر شود که 
البته به دليل مشغله مجلس برای جلسه رأی اعتماد  وزير 

صمت به هفته جاری موکول شده است.
پيگيری های دســتگاه قضا با رويکرد حمايت از 
حقوق عامه، تحقق عدالت و برخورد يکسان با همگان در 
برابر قانون، پيشــگيری از وقوع جــرم و کاهش ورودی 
پرونــده به محاکم برای اصلاح اين ماده قانونی جدی تر 
شده اســت همچنين قوه مقننه نيز در راستای رسالت 
قانونگذاری و اصلاح قوانين به اين مهم توجه دارد و قوه 
مجريه هم برای اجرای صحيح قانون، هم جهت با ساير 

ارکان حاکميتی اقدام کرده است.
با اين وجود و علی رغم همه اتفاق نظرها، تغيير يک 
قانون زمان بر اســت و ممکن است تا اصلاح اين رويه، 
مشکلات حقوقی بســياری برای شهروندان پيش آيد 
بنابراين اصلاح يک ساختار علاوه بر عزم نهادی نيازمند 
اقدام جهادی نيز هســت و اين اقدام بايد ســريع تر به 
ساماندهی حوزه مديريت شــهری و ايجاد درآمدهای 

پايدار برای شهرداری ها منجر شود.

اصلاح قانون، سدی برای ساخت وسازهای غیرمجاز

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت 
عالــم مجاهد و زبان گویای اســلام و تشــیع 
حجت الاسلام والمسلمین تسخیری را تسلیت 

گفتند.
متن پيام رهبر انقلاب اسلامی به اين شرح است:

بسم الله الرحمن الرحيم
با تأثر و تأسف اطلاع يافتيم که عالم مجاهد و زبان 
گويای اســلام و تشيع جناب حجة الاسلام والمسلمين 
آقای حاج شيخ محمدعلی تسخيری رحمةالله عليه دار 
فانی را وداع گفته اســت. کارنامه ی اين ســرو نستوه و 
خستگی ناپذير در انواع خدمات برجسته در مجامع جهانیِ 
اسلامی حقاً درخشان است. عزم راسخ و دل پرانگيزه ی 
ايشان حتی بر ناتوانيهای جسمانی در چند سال اخير فائق 
می آمد و حضور مؤثر و برکت وی را در هر نقطه ی لازم و 
مفيد استمرار می بخشيد. مسئوليتها و خدمات ايشان در 
داخل کشور نيز فصل جداگانه و ارزشمندی از تلاشهای 
اين روحانی فاضل و متعهد اســت. اينجانب به خاندان و 
بازمانــدگان مکرم و نيز به همه ی همکاران و دوســتان 
ايشان تسليت عرض ميکنم و رحمت و مغفرت و رضوان 

الهی را برای وی مسألت ميکنم.
سيّدعلی خامنه ای
۲۸ مرداد ۱۳۹۹

خبـــر
رهبرانقلابدرگذشت

حجتالاسلاموالمسلمینتسخیری
راتسلیتگفتند

 روحانی در جمع مدیران صدا و سیما:
برای نقد کردن از این دولت نقدتر نداریم

رئیس جمهوری از مدیران ارشد صداوسیما خواست 
که نقد دولــت را تعطیل نکنند اما همزمان با بیان نقدها، 

خدمات آن را هم بازگو کنند.
حجت الاسلام والمسلمين حسن روحانی در نشست مديران 
ارشــد رسانه ملی با طرح اين ســؤال که اگر شرايطی که دشمن 
می خواست به ما تحميل کند، انجام می شد چه وضعی پيش می آمد؟ 
اظهار کرد: در همان کشورهای اروپايی مواد غذايی و بهداشتی در 
ابتدای شــيوع کرونا اگر ساعت ده صبح به بعد دنبالش می گشتی 
ديگر معلوم نبود چيزی پيدا کنی يا نه، اما در کشور ما چنين نشد و 
الان هم چنين نمی شود.وی در بخش ديگری از سخنانش با اشاره 
به در پيش رو بودن هفته دولت گفت: رسانه ملی بايد دولت را نقد 
کند و اين حق رسانه هاست، اما نقد نمک طعام است اگر دائم به طعام 
اضافه اش کنيم ديگر آن غذا را نمی شود خورد. اينکه شما مدام نه 
بياوريد، ديگر کار پيش نمی رود. روحانی ادامه داد: نقد کردن بايد 
مثل قول سديد باشد و صداوسيما بايد در رأس رسانه ها چنين عمل 
کند. يعنی با قول سديد موجب اصلاح کشور و جلوگيری از خطاهای 
ما باشد. واقعيت را و شرايط دولت را بايد مردم بدانند و بدانند ما با چه 
شرايطی کشور را تحويل گرفتيم و در چه شرايطی هستيم. رئيس 
جمهوری تأکيد کرد: من وقتی اوايل کرونا گفتم ما بايد خود را با آن 
سازگار کنيم و زندگی را ادامه دهيم، برخی به من گفتند چرا اين 
حرف را زدی؟ چند هفته ای بعد درســت می شود اما می دانيم که 
چنين نيست و حتی تا پايان امسال و يا سال بعد ممکن است ادامه 
يابد و اصلاً واکسنی اگر پيدا شود در چه زمانی در دسترس است و 
اگر هم باشد چقدر ماندگاری دارد و تأثير می گذارد. وی يادآور شد: 
ما در شرايط تحريمی هستيم که در تاريخ کشور سابقه نداشته است. 
من نمی خواهم بگويم که تحريم همه چيز را درگير کرده، نه مشکلات 
ديگر هم وجود دارد ولی تحريم خيلی تأثيرگذار است. گفت وگوهای 
من با سران کشورهای اروپايی هست که در آن می پرسيدند با وجود 
اين تحريم و شــيوع کرونا چطور کشور را اداره می کنيد؟   از اواخر 
سال ۹۴ تا آخر سال ۹۶ که تنفسی پيش آمد و تحريم ها کاسته شد 
فضا تغيير پيدا کرد ولی باز از آن روز تا الان در سخت ترين تحريم ها 
قرار گرفتيم و حالا در مورد آينده هم وضعيت هنوز قابل پيش بينی 
نيست. رئيس جمهوری گفت: من از رسانه ملی می خواهم به مردم 
بگويند که دولت در چه شرايطی قرار دارد و بگويند که در اين شرايط 
چه کارهايی از ســوی دولت انجام شده است. خدمات دولت را هم 
بگوينــد. وضعيت ما را هم بگويند. واقعيت را به مردم بگوييم، هم 
مثبتش را بگوييم هم اگر جايی اشکالی است به مردم بگوييم. يکی 
از آثار کرونا که شــر زيادی برای ما داشت اما اين بود که خيری هم 
داشت و صداوسيما و دولت را مقداری به هم نزديک  کرد. اين نزديکی 
می تواند به ما کمک کند. معنای اين رفاقت و نزديکی اين نيست که 
صداوســيما دولت را نقد نکند نه! اصلاً برای نقدکردن از اين دولت 
نقدتر نداريم! شما از دولت نقد نکنيد از چه کسی می خواهيد نقد 
کنيد؟ جز دولت چه کسی را اصلاً می توان نقد کرد؟ سخت است از 
قوای ديگر يا مثلاً نيروهای مســلح که بايد به خاطر جايگاهشان، 
ابهت شان حفظ شود، نقد کنيد. روحانی افزود: پس من هيچ انتظاری 
ندارم که صداوسيما دولت را نقد نکند يا کسی در آن از وزرا نقد نکند 
اما بگوييم که شــرايط دولت چگونه اســت و خدمات دولت را هم 
بگوييد. شما بايد نقد کنيد که کارتان پيش برود وگرنه بدون نقد که 
نمی شود. آرامش، اميد و نشاط برای مردم بسيار مهم است. معنی 
اصلی امنيت همان آرامش است. اگر مردم آرامش داشتند آن وقت 
امنيت معنا پيدا می کند وگرنه اين امنيت نظامی و انتظامی هم که 
می گوييم همه برای همان آرامش داشــتن مردم اســت. رئيس 
جمهوری خطاب به مديران صداوسيما تصريح کرد: تمام دولت از 
آخر بهمن که کرونا آمد هيچ روزی برای ما نبود که تعطيل باشيم. 
همان سيزدهم فروردين که شاهکار مردم رخ داد در همکاری برای 
حفظ ســلامت، ما در همان روز جلسه دولت داشتيم آن هم برای 
اولين بار در تاريخ جمهوری اسلامی. پس نه شما از آن روز تعطيل 
بوديد و نه ما تعطيلی داشتيم. روحانی تأکيد کرد: اينکه ما در اين دو 
سال و چندماه مقابل تحريم بی نظير امريکا بايستيم اين خودش 
پيروزی است. نگذاشتيم آموزش و بهداشت و درمان و داروی مردم 
قطع شود، اين پيروزی است. اينکه نگذاشتيم در فروشگاه های ما 
صف درست شود اين پيروزی است. همين وضعيت روستاها را الان 
خود صداوسيما وضعيت را با هفت سال پيش مقايسه کند. از نظر 
راه کشــی و ايجاد اتصال راه آهن ميان اســتان ها بررســی کنيد. 
گازرسانی را در ميان بخش های مختلف روستايی مقايسه کنيد. 
اولين بار در زابل و زاهدان گازرسانی در دولت تدبير و اميد انجام شد. 
اين در تاريخ سيستان و بلوچستان بی سابقه است. رئيس جمهوری 
گفت: بزرگترين طرح محيط زيستی تاريخ ما الان در درياچه اروميه 
در غرب کشــور در حال انجام است که با اتمام آن در غرب کشور 
تحولی ايجاد می شود. اين قرن ۵۷ سالش در اختيار طاغوت بود و 
۴۳ سال آن هم در اختيار انقلاب اسلامی است. برويد و خودتان اين 
دو دوره را از لحاظ سازندگی و آبادانی مقايسه کنيد، ببينيد چه کسی 
چه کارهايی انجام داده است. روحانی تأکيد کرد: صداوسيما طبق 
قانون اساسی برای آزادی بيان و نشر افکار در چارچوب موازين اسلام 
و حفظ امنيت ملی است. پس صداوسيما يک رسانه فراجناحی است 

بايد صدای همه نظام و دولت و مردم باشد.
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معاون مطبوعاتی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اســلامی گفت: خبرنگاران، 
سربازان گمنام عرصه رسانه هستند. 

محمــد خدادی در آييــن اختتاميه 
ششمين جشنواره مطبوعات، خبرگزاری ها 
و پايگاه هــای خبری اســتان زنجان که به  
صورت لايو اينستاگرامی برگزار شد، اظهار 
کرد: دنيای امروز، دنيای اطلاعات اســت و 
اطلاعات درســت مانع بروز آســيب ها و 
فرصتی برای پيشرفت در هر حوزه به شمار 
می رود. خبرنگاران و اصحاب رسانه سربازان 
گمنام عرصه رسانه هستند که با وجود تلاش 
برای ديده شــدن افراد ديگــر، خود ديده 
نمی شوند و همکاران ما در صحنه مقابله با 
کرونا نيز حضور فعالی داشته و تلاش کردند 
که نگاه مردم را مبتنی بر واقعيت کنند. در 
ايــن ايام نيــز که با ويــروس کرونا درگير 
هستيم، اميدواريم همه تلاش ها در راستای 

هم افزايی، همــکاری و همدلی بوده و هر 
فردی در جريان مقابله با ويروس کرونا نقش 
داشته  باشد. خدادی با اشاره به نزديکی  به 
ماه محرم، ادامه داد: با توجه به وجود ويروس 
کرونا، امســال نيز در تلاش برای برگزاری 
آيين اين ماه، متناسب با شرايطی هستيم 
که اميدواريم رســانه ها نقش خود را در امر 
اطلاع رسانی به خوبی انجام دهند. در ادامه 
اين مراسم، نماينده هيئت داوران جشنواره 
ضمن  قرائت بيانيه هيئت داوران، اظهار کرد: 
استان زنجان جزو قدرت مندترين استان ها 
در حوزه رسانه است و داوران با بررسی ۲۶۳ 
اثر ارسالی در بخش های مختلف، بر اين باور 
هستند که کارها قابل قبول بود، ولی انتظار 
می رفت کميت و کيفيت آن ها فراتر از وضع 
موجود باشد. محمود مختاريان عنوان کرد: 
جشنواره مطبوعات رويدادی مبارک است 
که می تواند تاثيری چشــم گير در ارتقای 

سطح روزنامه نگاری کشور داشته باشد. به 
طور کلی نگاه دقيق تر به سوژه ها، پرداختن 
دقيق بــه ســوژه های محلــی، پرهيز از 
کلی گويی و  غيره اصولی اســت که رعايت 
آن ها نقش به سزايی در اعتلای آثار خواهد 

 داشت. 
مديرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
استان زنجان نيز در ادامه اين مراسم، بيان 
کــرد: خودارزيابــی يکــی از بهتريــن 
ارزش يابی هايی است و هر فرد و مجموعه ای 
بايد خود را طی يک  ســال ارزيابی کند که 
جشنواره يکی از آن زيبايی هايی است که 
همه اهل قلم در يک رقابت وارد عمل شدند. 
فاطمه کرباسی تصريح کرد: علی رغم همه 
مشکلات و شيوع ويروس کرونا توانستيم 
جزو استان هايی باشيم که جشنواره را برگزار 
کرد.  اصحاب رســانه در کنــار مجموعه 
بهداشت و درمان توانستند همه اطلاعات و 

آگاهی های لازم را به مردم استان برسانند. 
دبير جشنواره و مديرعامل خانه مطبوعات 
اســتان زنجان نيز عنوان کــرد: فراخوان 
جشــنواره خردادماه منتشر شد و سامانه 
آماده دريافت آثار شــرکت کنندگان بود. 
يوسف ناصر افزود: ۲۶۳ اثر در ۸ بخش اصلی 
و ۳۱ بخش جنبی جشنواره بارگذاری شده 
بود کــه با داوری فريدون صديقی، محمود 
مختاريــان، علی اکبر قاضی زاده و علی رضا 
کتابدار برگزيدگان جشنواره معرفی شدند.

خبرنگاران، سربازان گمنام عرصه رسانه هستند
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»اســحاق جهانگیری« معاون اول رییس 
جمهــوری تاکید کرد: همه دســتگاه های 
اجرایی ضمن توجه بر اجرای کامل ماموریت ها 
و انجام تکالیف و وظایف خود، به دنبال کاهش 

هزینه ها و صرفه جویی باشند. 
وی در جلســه شورای عالی اســتاندارد با تاکيد بر 
اهميت سازمان ملی استاندارد و اعتماد مردم به اين 
سازمان گفت: سازمان ملی استاندارد ايران به عنوان 
مرجع تاييد کننده ايمنی و کيفيت محصولات بايد 
حساســيت ويژه ای در ارائه تاييديه و صلاحيت ها 

داشته باشد.
معاون اول رييس جمهوری نشان استاندارد را برای 
مردم نشان اطمينان بخش دانست و افزود: مردم با 
مشاهده اين نشــان بر روی محصولات،   نسبت به 

سلامت و کيفيت کالا آسوده خاطر می شوند.
وی با اشاره به شرايط سخت و محدوديت های منابع 
بودجه در ســال جاری تصريح کرد: شرايط سخت 
بودجه ای مشکلاتی را برای توليدکنندگان ايجاد 
کرده و لازم اســت سازمان ملی استاندارد ايران در 
تدوين مقررات و دستورالعمل ها روش هايی را به کار 
گيرد تا در سالی که از سوی رهبر معظم انقلاب به 
عنوان سال »جهش توليد« نامگذاری شده، شرايط 
و بســترهای لازم برای تحقق جهش توليد فراهم 

شود.
جهانگيری افزود: در سال جاری که با تنگنای منابع 
بودجه ای مواجه هستيم لازم است همه دستگاه ها 
ضمــن توجه بر اجرای کامــل ماموريت ها و انجام 
تکاليف و وظايف خود، به دنبال کاهش هزينه ها و 

صرفه جويی باشند.
در اين جلسه که »محمد شريعتمداری« وزير تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی،   »جعفر سرقينی« سرپرست 
وزارت صنعت، معدن و تجارت، »عيسی کلانتری« 
رييس ســازمان حفاظت محيط زيســت، رييس 
ســازمان غذا و دارو، رييس اتــاق بازرگانی ايران و 
نمايندگان دستگاه های مرتبط نيز حضور داشتند،   
»نيره ســادات پيروزبخت« رييس ســازمان ملی 
استاندارد ايران گزارشی از وضعيت بودجه و منابع 
مالی اين سازمان در سال های ۹۸ و ۹۹ ارائه کرد. در 
اين جلســه همچنين برخی پيشنهادات از سوی 
ســازمان ملی استاندارد ايران مطرح شد که پس از 
بحث و تبــادل نظر و ارائه نظــرات و ديدگاههای 

مختلف با تعدادی از اين پيشنهادات موافقت شد.
شرح وظايف پژوهشگاه استاندارد، پيشنهاد اجرای 
اجباری استاندارد عسل و پيشنهاد تفويض تدوين 
اســتانداردهای صرفــاً  دفاعی بــه وزارت دفاع و 
پشتيبانی نيروهای مسلح از جمله موضوعاتی بود 
که در اين جلسه مورد بررسی و تصويب قرار گرفت.

رئیس مجلس شورای اسلامی با حضور در نشست کمیسیون اصل 9۰:خبـــــر

جهانگیری: دستگاه های اجراییکمیسیون اصل 90 باید علمدار حرکت نظارت بر دستگاه ها باشد
 به دنبال کاهش هزینه ها باشند
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رئیس مجلس شورای اسلامی 
تأکید کرد: کمیسیون اصل 9۰  باید 
علمدار حرکت نظارت بر دستگاه ها 

باشد. 
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، 
دکتــر محمدباقر قاليباف بــا حضور در 
نشست کميسيون اصل ۹۰ مجلس ضمن 
تقدير و تجليــل از آزادگان و ايثارگران 
عنوان کرد: اساس مجلس در دوره يازدهم 
کميسيون محوری است، در نظر داريم در 
اين دوره به کميسيون ها اصالت دهيم تا 

موفق تر و دقيق تر کار را انجام دهند.
رئيس مجلس شورای اسلامی با بيان 
اينکه بحث کلی در حوزه مديريت و تعريف 
فلسفه وجودی است، عنوان کرد: اگر هر 
نهاد و سازمان فلسفه وجودی داشته باشد 
و در طی مســير از فلسفه وجودی خود 
فاصلــه بگيــرد از ميزان اثرگــذاری و 
کارآمدی آن کاهــش می يابد و از منظر 
جامعه عملًا ســازمان مربوطه خاصيت 

نخواهد داشت.
وی تأکيد کرد: کميسيون اصل ۹۰ 
به طرز کار ســه قوه در سازمان ها نظارت 
دارد بنابرايــن مهــم اســت اول به فهم 

مشترکی از طرز کار برسيم.
دکتر قاليبــاف تأکيد کرد: در حال 
حاضر دستگاه های نظارتی متعددی در 
کشور وجود دارد که بايد فلسفه وجودی 
آنها تعريف شود تا موازی کاری و تداخل 
در نظارت بر امور ايجاد نشود و يا کار رها 

نشود. 
رئيس مجلس شورای اسلامی تأکيد 
کرد: در قوه مقننه ۹ بخش نظارتی وجود 
دارد، از جمله هيــأت تطبيق مصوبات، 
کميسيون اصل ۹۰، هيأت نظارت بر رفتار 
نماينــدگان، عضويت نماينــدگان در 
شوراهای محلی، عضويت نمايندگان در 
شوراهای مختلف ملی، معاونت نظارت، 
تحقيق و تفحص، سوال و تذکر مواردی 
است که مجلس با اتکاء به آن می تواند بر 

امور مختلف نظارت کند. 

وی با تأکيد بر اينکه در کميسيون 
اصل ۹۰ بايد طرز کار مد نظر قرار گيرد، 
بيان کرد: تنظيم کردن فرآيندهای کار 
باعث می شــود خروجی قابل پيگيری 
داشته باشيم بنابراين اگر فلسفه وجودی 
کميسيون رسالت و وظيفه اصلی مشخص 
شود، می توانيم به دستاورد بهتری دست 

يابيم.
دکتر قاليباف بــا بيان اينکه بايد با 
رويکرد مســئله محوری حرکت کنيم، 
گفت: در حال حاضر بايد ديد مهم ترين 
مسئله و دغدغه مردم چيست حتی بايد 
بررسی کنيم شــکايت هايی که مردم به 
کميســيون می فرستند نشــان دهنده 
اشکال در کجای سيستم است و با تحليل 
محتوای شکايت ها ما به سمت طرز کار 
هدايت می شويم. در واقع با گزارش های 
تحليل مسئله يابی و اولويت بندی انجام 

می شود.
رئيس مجلس شورای اسلامی تأکيد 
کرد: در نگاه اول مشکل مردم و مسئله ای 
که از آن رنج می برند مســائل اقتصادی 
است و در نگاه اول به مسائل اقتصادی نبود 
بودجه و کسری بودجه بيان می شود اما 
در تحليل ها مشخص شد چه زمانی که 
۱۱۰ميليارد دلار درآمد داشــتيم و چه 

زمانی که درآمد به ۲۵ ميليارد دلار رسيد، 
کسری بودجه وجود داشت. 

وی بيــان کــرد: در دهه ۸۰ تنگی 
درآمد پيــدا کرديم در حالی که رشــد 
اقتصــادی بهتــری را در آن دهه تجربه 
کرديم، اين نشان می دهد که طرز کار بايد 
مسئله محوری و رويکرد جدی مجلس و 

کميسيون اصل ۹۰ قرار گيرد.
دکتر قاليباف با تأکيد بر اينکه بايد 
در مجلس وحدت داشته باشيم و مردم از 
بيــرون يکپارچگی مجموعــه عملکرد 
دستگاه قانونگذار را لمس کنند، گفت: ۴ 
رويکــرد محــور تحول مجلس اســت، 
کارآمدسازی، شفاف سازی، مردمی سازی 
و هوشمندسازی، اين ۴ رويکرد است و اگر 
دقيقا بخواهيم به سمت نظارت بر طرز کار 
برويم بايد به سمت اصلاح فرآيند و ماندگار 
کــردن آن برويم که با هوشمندســازی 
می توان به اين مهم دست پيدا کرد در غير 
ايــن صورت اصلاح فرآينــد امکان پذير 
اخــلال  دچــار  مجــدد  و   نيســت 

می شويم.
رئيس مجلس شــورای اسلامی با 
تأکيد بر جايگاه کميســيون اصل ۹۰ در 
بيرون از مجلس گفت: بايد کميســيون 
اصل ۹۰ در دستگاه های مختلف جايگاه 

ويژه ای داشته باشد، بنده تلاش می کنم تا 
اين کميســيون به جايگاه و تأثيرگذاری 
گذشته خود برسد و اصلاح روند را با نگاه 
ايجابی پيگيری کند و برای اين امر نياز به 
کار دقيق، گزارش دقيق و اســتحکام در 

گزارش ها هستيم. 
وی با تأکيد بر اينکه بايد کميسيون 
اصل ۹۰ سرآمد ســاير کميسيون های 
مجلس باشد، اظهار داشت: بايد گزارش 
کميسيون اصل ۹۰ در صحن علنی بدون 
نوبت قرائت شــود همان طور که انتظار 
می رود پرونده های ارجاعی اين کميسيون 
در دستگاه قضايی بدون نوبت رسيدگی 

شود.
دکتر قاليباف تأکيد کرد: کميسيون 
اصــل ۹۰ بايد پيشــگام، پيش آهنگ و 
علمدار حرکت نظارت بر دستگاه ها باشد 
چرا که بنــده اولويت اصلی خــود را در 

مجلس نظارت عنوان کرده ام.
رئيس مجلس شورای اسلامی عنوان 
کــرد: اعتقــاد دارم ضعــف مديريت و 
کارآمدی بيشــترين مشکل را در کشور 
ايجاد کرده اســت و مشــکلات کشور 
تحريم های آمريکا نيست بنابراين بايد اين 
ضعف ها از بين برود تــا توليد قدرت در 

کشور ايجاد شود.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی 
کشوری گفت: از ابتدای مهرماه سال 
طــرح  دوم  مرحلــه  جــاری 
همسان ســازی و متناسب شدن 
حقوق بازنشســتگان کشوری با 
عملیاتی خواهد  همطراز  شاغلان 

شد.
اکبر افتخاری در يک برنامه راديويی 
عنوان کرد: امسال مجموعه اقداماتی انجام 
شده برای اينکه بتوانيم خدمت مناسبی 
را برای توسعه معيشــت و سبد خانواده 
بازنشســتگان فراهم کنيــم که بحث 
همسان ســازی حقوق بازنشستگان از 

جمله اين اقدامات است.
وی توضيــح داد: بودجــه طــرح 
همسان ســازی حقوق بازنشستگان در 
ابتدا سه هزار و ۵۰۰ ميليارد تومان مصوب 

مجلس شــورای اســلامی بــود که با 
پيگيری های صــورت گرفته اين عدد به 
شش هزار و ۵۰۰ ميليارد تومان افزايش 
پيــدا کردو خوشــبختانه يــک مرحله 
همسان سازی در فروردين ماه سال جاری 
اتفاق افتاد. هم اکنون در حال برنامه ريزی 
و نهايــی کردن احکامی  هســتيم که از 

ابتدای مهرماه سال جاری مرحله بعدی 
همسان ســازی حقوق بازنشستگان را 
عملياتی کنيم. بدون شک در اين مرحله 
همسان سازی کاملی در راستای حقوق 
بازنشستگان صورت می گيرد. اين موضوع 
يکی از مطالبات جدی بازنشستگان بود 
کــه در يــک قالــب مشــخص حقوق 
بازنشستگان و شاغلين متناسب شود و 
دولت هم عزم جدی در اين زمينه داشت 

که آن را رفع کند.
گفتنی است، تيرماه گذشته بعد از 
پرداخت ۳۲ هزار ميليارد تومان توســط 
دولــت به ســازمان تاميــن اجتماعی، 
مصطفی ســالاری )مديرعامل سازمان 
تامين اجتماعــی( درباره ميزان افزايش 
حقوق ناشی از همسان سازی گفت: برای 
حداقل بگيرها حــدود ۵۰۰ تا۶۰۰ هزار 

تومان و برای غيرحداقل بگيران بعضا تا 
۸۰۰ هزار تومان هــم افزايش خواهيم 
داشت که به تناســب سنوات خدمت و 

وصولی فعلی شان تعيين می شود.
مديرعامل سازمان تأمين اجتماعی 
از پرداخت مبلغ مربوط به متناسب سازی 
به بازنشستگان اين سازمان از مردادماه 
خبــر داد و گفت: »ميــزان پرداختی به 
بازنشســتگان متناســب بــا ســنوات 
بيمه پــردازی و مبلغ حق بيمه ای که در 
زمان  اشتغال پرداخته اند و رعايت انصاف 
توام با اصل عدالت بيمه ای محاسبه شده 

است«.
با اين حال برخی از بازنشســتگان 
اظهار می کنند که مبالغ کمتری برای آنها 
واريز شــده اســت و اين موضوع موجب 

گلايه آنان شده است. 

افتتاح خط تولید موتور اوج و رونمایی 
از موتور هوایی جدید 

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، گفت: 
افتتاح خط تولید موتور اوج  در روز صنعت دفاعی 
و رونمایی  از یک موتور جدید که این موتور از لحاظ 

فناوری ما را حداقل یک نسل جهش خواهد داد.
امير حاتمی وزير دفاع و پشتيبانی نيروهای مسلح  
در تشريح برنامه های وزارت دفاع برای روز صنعت دفاعی، 
اظهار داشت: رسيدن به توان ساخت هواپيما به معنای 
داشتن بلوغ صنعتی است و بحمدالله در ساليان گذشته 
در صنعت دفاعی روی اين موضوع کارهای زيادی انجام 
شده که دو دستاورد قابل توجه يعنی هواپيمای جنگنده 
و آموزشی کوثر و ديگری جت آموزشی ياسين داشتيم. 
چندی پيش ســه فروند از جنگنده کوثر تحويل نيروی 
هوايی ارتش داده شد که اميدواريم سه فروند ديگر را هم 
تا پايان سال تحويل دهيم.  جت آموزشی ياسين نيز در 
حال طی مســير خود اســت؛ قبل از جت ياسين يک 
هواپيمای ديگر را تحت عنوان A-۹۰ بومی سازی کرده 
بوديم و در واقع جت ياسين برای مرحله آخر آموزش ما 
بود که تکميل شد. در آينده نزديک هم خط توليد موتور 
بومی اوج را راه اندازی می کنيم. امير حاتمی درخصوص 
دستاوردهای وزارت دفاع در حوزه رزم زمينی نيز عنوان 
کرد: حوزه رزم زمينی شامل تسليحات و تجهيزات بسيار 
متنوعی است که اتفاقا نمايندگان مجلس در حال بازديد 
از دستاوردهای وزارت دفاع بودند، رئيس سازمان صنايع 
دفاع گفت ما ۱۷۰۰ محصول در حوزه رزم زمينی در همه 
رسته ها داريم. در اين حوزه نزديک ۱۰۰ درصد نيازهايمان 
را تاميــن می کنيم. وزير دفاع درخصــوص ارتقاء توان 
موشکی با تاکيد بر اينکه مجموعه موشکی مولفه ای بسيار 
مهم در دفــاع راهبردی ما بــرای جلوگيری از جنگ و 
بازدارندگی فعال است و اين قدرت متعلق به مردم ايران 
اســت و تا زمانی که نياز به دفاع داريم بايد اين قدرت به 
روز بشود و اين حساسيتی هم که دشمن نسبت به قدرت 
موشکی دارد به اين دليل است تا اين قدرت را از دست ما 
خارج کند تا توان پاســخگويی به او را نداشته باشيم. به 
دقت دشــمن را رصد می کنيم که او چگونه می خواهد 
قدرت موشــکی ما را کم اثر يا بی اثر کند؛ هر کاری را که 
انجام دهند، حتما کاری می کنيم که اثری نداشته باشد. 
آنها حرف هايی را عليه قدرت دفاعی ما زده بودند که اينها 
فتوشــاپ است، اما جهان چهره ديگری از قدرت دفاعی 
جمهوری اسلامی ايران طی مدت های گذشته ديد و اين 
ســؤال ايجاد شد که اين قدرت دفاعی چگونه در شرايط 
تحريم به وجود آمد؟ ما به کشورهايی که نيازمند هستند 
گفته ايــم که توانايی تامين ســلاح و تجهيزات آنها را با 
کيفيت و قيمت مناســب داريــم.  وزير دفــاع درباره 
دستاوردهايی جمهوری اســلامی ايران در روز صنعت 
دفاعی گفت: افتتاح خط توليد موتور اوج  در روز صنعت 
دفاعی و رونمايی  از يک موتور جديد که اين موتور از لحاظ 
فنــاوری ما را حداقل يک نســل جهــش خواهد داد و 
نمايشگاهی از پهپادهای جمهوری اسلامی ايران که به 
دليل شرايط کرونا به شکل ويدئوکنفرانسی ارائه شد که 
توانمندی پهپادی هم از جمله توانمندی های بسيار موثر 
کشور است و غربی ها با يک تلورانسی می گويند قدرت 
پهپادی جمهوری اســلامی ايران پنجم تا هفتم در دنيا 

است.

اجرای مرحله دوم همسان سازی حقوق بازنشستگان از مهرماه 

صادرات غيرنفتی تنها به افزايش درآمد ارزی از طريق 
گسترش صادرات انواع کالاها و خدمات خلاصه نمی شود، 
بلکه توسعه صادرات نقش مهم تری را به عنوان يک استراتژی 
رشد و توســعه در اقتصاد کشــور عهده دار است. صادرات 
صنايع غذايی به عنوان صنايعی وابسته به بخش کشاورزی، 
نقش مهمی در ارزآوری کشور ايفا می کند و علاوه بر اين نقش 
تعيين کننده ای هم در اشتغال و توسعه اقتصاد دارد. بنابراين 
بررسی عوامل کارآمد بر عرضه صادرات صنايع غذايی امری 
ضروری به نظر می رسد. توليدکنندگان بايد درصدد باشند تا 
بتوانند جايگاه واقعی خود را در بازار کشورهای منطقه بيابند. 
با توجه به سياست های اقتصادی کشور جهت کاهش واردات، 
افزايش توليد، افزايش صــادرات و در نتيجه ارزآوری، لزوم 
بررسی موانع اصلی تحقق حضور اين شرکت ها در بازارهای 
صادراتی بيش از پيش احساس می شود. توسعه صادرات از 
طريق تشويق شرکت های صادرکننده به صادرات بيشتر و 
تحريک توليدکنندگانی که فعاليت صادراتی ندارند به شروع 
صادرات اســت. با توجه به قابليت های ايران در زمينه توليد 
موادغذايــی با کيفيت و نياز به مطالعات بيشــتر در زمينه 
صادرات صنعت موادغذايی اين مقاله با موضوع شناسايی و 
اولويت بندی تاثير عوامل داخلی و خارجی موثر بر صادرات 

در صنعت موادغذايی کشــور نگاشته شده است. ارزيابی ها 
نشان می دهد که عوامل داخلی مانند »ويژگی های شرکت، 
قابليت ها و ويژگی های مديريــت« و عوامل خارجی مانند 
»ويژگی های در سطح صنعت و ويژگی های در سطح کشور« 
می تواند بر عملکرد صادرات صنايع غذايی تاثيرگذار باشد. 
حال اين پرسش مطرح می شود که برای توسعه صادرات در 
بخش صنعت غذا چه بايد کرد؟ پيشنهاد می شود شرکت ها، 
بازارهــای هدفی که بيشــترين تقاضا بــرای محصولات 
توليدی شان دارند را شناســايی و در آن بازارها با جديت و 
تخصص ورود کنند. همچنين مديران شــرکت های غذايی 
برای شناسايی فرصت های کســب وکار مناسب به صورت 
مداوم بازارهای مختلف و شرايط کشورها را جهت صادرات 
رصد کنند تا بتوانند برنامه استراتژيک و ماموريت بازاريابی و 
مديريتــی را تدوين کنند.  همان طور کــه می دانيم بحث 
برندينگ موضوعی مهم در بازارهای صادراتی است و اين امر 
مســتلزم صرف زمان و هزينه زيادی اســت. ثبت برند در 
کشــورهای بازار هدف يکی از اقدامات برندينگ است که از 
سوءاستفاده احتمالی بعضی افراد سودجو پيشگيری می کند. 
در قدم بعدی ارائه محصول باکيفيت و با بسته بندی جذاب 
اهميت زيادی دارد. همه بر اين امر واقفيم که قبل از هرچيز، 

حتی کيفيت و قيمت مناسب، بسته بندی جذاب است که 
مصرف کننده را برای خريد آن محصول يک قدم نزديک تر 
می کند، بنابراين بسته بندی خوب و متناسب با ذوق و سليقه 
مصرف کنندگان بازار هدف از نظر طراحی، رنگ آميزی، اندازه 
و نوع شکل آن از اهميت بالايی برخوردار است. از سوی ديگر 
بنگاه ها بايد به بخش تحقيق و توســعه خود توجه بسياری 
داشــته باشــند و با ســرمايه گذاری مالی و صرف وقت و 
برنامه ريزی مدون به جديدترين فناوری توليد و بسته بندی 
و تنوع بخشــی به محصولات در صنعت خود طبق سلايق 
بازارهای هدف انتخابی دست يابند. همچنين شرکت ها بايد 
سعی کنند، نشان استانداردهای لازم برای محصولات چه در 
سطح ملی و چه بين المللی را دريافت کنند؛ چرا که بر اعتبار 
و اطمينــان محصولات در نگرش مشــتريان بــازار هدف 
می افزايد. ارزيابی ها نشــان می دهد، بهره گيری از نيروهای 
انسانی و ماشين آلات مدرن يکی از راه هايی است که می تواند 
در توسعه صادرات و افزايش کيفيت محصولات توليد شده 
تاثيرگذار باشد. بنابراين استفاده از تجهيزات و ماشين آلات 
مــدرن و نيروهای انســانی کارآمد و کارشــناس در توليد 
محصولات صادراتی، می تواند بر عملکرد صادراتی موثر باشد. 
در اين راستا شرکت های صنعت غذا بايد به صورت دوره ای 

تجهيزات و ماشين آلات خود را به روز و سعی کنند حتی خود 
در توليد اين ماشين آلات پيش قدم باشند. همچنين مديران 
شــرکت ها با بهبود روابط تجاری با کشــورهايی که هدف 
صادرات ايران هستند و ايران با آنها روابط سياسی خوبی دارد، 
می توانند بر صادرات خود بيفزايند؛ برای همين شرکت در 
نمايشگاه ها می تواند موثر باشد. همچنين آنها می توانند از 
طريق برقــراری ارتباط با ســازمان ها و نهادهای دولتی و 
دولتمردان در داخل کشــور و همچنين با کنسولگری های 

ايرانی در خارج از حمايت دولتی برخوردار شوند.

پیشنهادهایی برای رشد صادرات صنایع غذایی 

مرتضی سلطانی بنیان گذار 
گروه صنعتی پژوهشی زر 

در دنیای سراسر رقابت امروز، موفقیت هر ملت در گرو 
درک و شناخت از امکانات موجود و بهره گیری بهینه از 
این امکانات برای رسیدن به رشد و توسعه بیشتر در همه 
ابعاد و زمینه هاست و این امر مهم در کشور ما که سالیان 
دراز است تکیه بر درآمدهای نفتی داشته بسیار ضروری 
و حیاتی به نظر می رسد. بنابراین می توان گفت، نقاط قوت 
ایران در صادرات و امتیازات رقابتی صادرات صنایع تا 
حدودی نادیده گرفته شده است. با توجه به مشخصات 
طبیعی ایــران و تجزیه و تحلیل محصولات غیرنفتی، 
روشن است در بلندمدت باید وابستگی به درآمدهای 
نفتی را با جایگزینی صادرات محصولات غیرنفتی کاهش 
داد. بنابراین تنها راه خروج از شرایط فعلی، استفاده از 
منابع و توسعه صنایع و تولیدات درحال گسترش است.  



مدیرعامل بانک ملت در حاشیه بازدید از سایپا:
آمادگی بانک ملت جهت همکاری با سایپا

انجام برنامه های توســعه ای در حوزه 
تولید نشــان از توان مدیریتی سایپا دارد 
قدامات مناسبی در حوزه طراحی و توسعه 
محصول در سایپا انجام شده که باعث ایجاد 
شرایط بسیار خوبی در این گروه خودروسازی 

خواهد شد.
مديرعامــل بانک ملت به همــراه جمعی از 
مديران ارشد اين بانک از مرکز تحقيقات و نوآوری 

و خطوط توليد شرکت سايپا بازديد کرد.
در اين بازديد محمد بيگدلی گفت: استراتژی 
قبلــی گروه ســايپا در حوزه توليــد محصولات 
اقتصادی و ارزان قيمت بوده ولی با شرايط موجود 
و تغيير اســتراتژی اين شــرکت، شــاهد توليد 
محصولات متنوعی در رده های مختلف خواهيم 
بود که به زودی وارد بازار خواهد شد و اين اقدامات 

بسيار ارزشمند است.
مديرعامل بانــک ملت گفــت: اين چنين 
اقداماتی در شرايط عادی جزو برنامه های معمول 
شرکت های توليدی اســت ولی در شرايطی که 

کشــور تحت تحريم و فشارهای شديد اقتصادی 
است و هيچ گونه همکاری های بين المللی انجام 
نمی شود انجام برنامه های نوآورانه و توسعه ای در 
حوزه توليد نشان از تخصص نيروها و توان مديريتی 
بالا دارد که در سايپا در حال انجام است.  سايپا يکی 
از شــرکت های بزرگ در حوزه اشتغال و توليد در 
کشور است که توانســته با شرايط موجود در اين 
زمينه ها رشد کند و شرايطش روز به روز بهتر می 
شود، بر همين اساس به زودی سايپا در داخل کشور 
از جنبه های مختلف به خودروســاز اول تبديل 

خواهد شد.
بيگدلی با اشاره به توان مناسب بانک ملت در 
حوزه مالی و بانکی گفت: در سال جهش توليد اين 
بانک با تمام قــدرت در کنار صنايع بزرگی چون 
سايپا حضور خواهد داشت تا بتواند با تامين منابع 
مالی کمکی در جهت اقدام عملی اين شعار داشته 
باشد.وی با اشاره به اينکه بانک ملت تعامل بسيار 
خوبی با گروه ســايپا داشته و دارد، گفت: آمادگی 
داريم در کنار سايپا در جهت جهش توليد و ايجاد 
اشتغال جديد کمک های مالی خوبی را به اين گروه 
خودروســاز ارائه دهيم. مديرعامل بانک ملت در 
خصوص انجام پروژه ها و طرح هايی که در شرکت 
های قطعه سازی سايپا در حال انجام است، گفت: 
با توجه به شرايط مناسب مالی اين گروه خودروساز، 
می توانيم با شرکت های قطعه ساز گروه سايپا هم 
که در حال توليد قطعات جديد با رويکرد داخلی 
سازی، خودکفايی و جلوگيری از خروج ارز از کشور 
هستند، در قالب انعقاد تفاهم نامه ای در کنارشان 

باشيم.
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قانونکار

معاون وزیر کشــور گفت: با وجود کاهش 
تصادفات جاده ای طی سال های اخیر، اما روزانه 
9۵۰ تا هزار نفر بر اثر تصادفات مصدوم و معلول 
می شوند که این موضوع نیازمند توجه مضاعف و 
روزافزون همه دستگاه ها به موضوع مناسب سازی 
فضا های شهر ها و روســتا ها برای مصدومان و 

معلولان ناشی از این سوانح است.  
مهدی جمالی نژاد در دهمين جلسه ستاد هماهنگی 
و پيگيری مناســب سازی کشور سخن می گفت، افزود: 
سال گذشته تعداد تلفات جاده ای به ۱۷ هزار نفر رسيد 
و روزی ۵۰ تا ۶۰ نفر بر اثر اين تصادفات فوت می شدند و 
اين ميــزان هم اکنون با برنامه ريزی های صورت گرفته 
کاهش يافته ولی همچنان با حجم زيادی از مصدومان و 
معلولان مواجهيم که برای رفاه اين عزيزان بايد موضوع 
مناسب سازی فضا های شهر ها و روستا ها در کانون توجه 
تمامی دستگاه های دولتی، نهاد های عمومی غير دولتی 
مثل شهرداری ها و دهياری ها، سازمان های مردم نهاد، 
اصناف و رسانه ها بويژه صداوسيما قرار گيرد.  در عرصه 
مناسب سازی همپای اقدامات اجرايی دستگاه ها، نيازمند 
اطلاع رسانی، فرهنگ سازی و ارايه آموزش های مردمی 
هستيم که بار اصلی اين موضوع بر دوش سازمان صدا و 
سيماســت و انتظار می رود اين ســازمان نظير انعکاس 
رويداد هــای مرتبط با کرونا در اين موضوع هم پررنگ و 
بابرنامه ظاهر شود. به منظور بررسی موضوعات مرتبط با 
مناسب سازی در استان ها و شهر ها و تحقق مصوبات ستاد 
ملی، لازم اســت ســتاد های مناسب ســازی استانی و 
شهرستانی و با حضور تمامی مسوولان بصورت مستمر، 
هدفمند و بابرنامه و دســتورکار مشــخص تشــکيل و 
موضوعات را تا حصول نتيجه پيگيری و به وزارت کشور 

و ستاد ملی گزارش نمايند.
وی همچنين با اشــاره به ارايه گزارش دفتر فنی و 
برنامه ريزی عمرانی وزارت کشــور در خصوص اعطای 
نشان دسترس پذيری در موضوع مناسب سازی در سه 
رتبــه طلايی، نقره ای و برنزی به ســاختمان ها و اماکن 
دولتی و عمومــی، گفت: برنامه ريزی هــای لازم برای 
قرارگرفتن موضوع ارزيابی فضا های اداری و عمومی در 
جشنواره شهيدرجايی صورت پذيرد تا نمونه های موفق 

اين عرصه به افکار عمومی معرفی شود.
رئيس ســتاد هماهنگی و پيگيری مناسب سازی 
کشور با اشاره به داوطلب شدن شهر های يزد و اردکان به 
عنوان پايلوت شهر بدون مانع و پيشنهاد رييس سازمان 
بهزيستی مبنی بر معرفی يک شهر يا شهرستان در هر 
استان در اين موضوع گفت: شــهر ها و شهرستان های 
متقاضــی بايد برنامه ها و طرح هــا و برنامه زمان بندی 
اقدامات موردنظر خود را در يک بازه زمانی کوتاه، مثلا سه 
ســاله، با درنظر گرفتن اينکه اين طرح ها از لحاظ مالی 
خودکفاست به ستاد ملی ارسال نمايند تا هرچه سريعتر 

ارزيابی و تعيين تکليف شود.
جمالی نژاد همچنين با اشــاره به گزارش نماينده 
وزارت راه و شهرسازی در خصوص اقدامات صورت گرفته 
در زمينه مناســب ســازی، با بيان اينکــه وزارت راه و 
شهرسازی در اين موضوع هم سياستگذار و هم مجری 
اســت، ابرازاميدواری نمود که در جلســه ستاد ملی که 
بزودی با حضور وزير راه و شهرســازی تشکيل می شود، 
موضوعات اصلی مرتبط با اين وزارتخانه مطرح، نهايی و 
بصورت مصوبه به دســتگاه ها ابلاغ شود تا شاهد ارتقای 
سطح خدمات در حوزه مناسب سازی در امور شهرسازی 
و معمــاری، رعايت ضوابط در ايســتگاه های راه آهن و 
 فرودگاه هــا و ســاختمان های دولتــی و آموزش های 

دست اندرکاران عرصه ساخت وساز و ... باشيم.

خبـــر

گروه صنعتی ایــران خودرو 
تفاهم نامه همکاری در زمینه تامین 
مالی هشــت پروژه بومی سازی 
قطعات با فنــاوری بــالا و ارایه 
تسهیلات به زنجیره تامین را با بانک 

ملت امضا کرد.
ايــن تفاهم نامه يک هــزارو ۱۸۵ 
ميليارد ريالی در قالب تسهيلات کوتاه و 
بلند مدت با هدف ايجاد جهش در توليد 
قطعات ساخت داخل و ارتقای فناوری آن 
و همچنين جلوگيری از خروج ارز و ايجاد 

اشتغال منعقد شده است.
بانک ملت با امضای اين تفاهم نامه 
نسبت به اعطای تسهيلات سرمايه ثابت 
بلندمدت  به قطعه ســازان ايران خودرو 
درجهت حمايت از پروژه های خودکفايی 

قطعات اقدام خواهد کرد.
اين تفاهم نامه با حضور امير بيات، 
معاون وزير صمت و رييس هيات عامل 
ايدرو در حاشــيه سی امين جلسه ستاد 
ســاخت داخل ايران خودرو به امضای 
فرشاد مقيمی مديرعامل گروه صنعتی 
ايران خودرو و محمد بيگدلی مديرعامل 

بانک ملت رسيد.
 در مراسم  امضای اين تفاهم نامه،  
فرشاد مقيمی مديرعامل گروه صنعتی 
ايران خودرو گفت: ايران خودرو موفق شد 
تا اواســط تيرماه امسال، کاهش ارزبری 
پنج ميليون يورويی حاصل از پروژه های 

ساخت داخل را با کمک دانش مهندسان 
و متخصصان و کارگــران ايرانی محقق 

کند.
وی تصريح کرد: طبق برنامه ريزی 
های صورت گرفته تا پايان امسال از طريق 
خودکفايی قطعات خريد خارجی ساپکو 
به صورت مستقيم، خودکفايی قطعات 
خريد خارجی سازندگان و نيز خودکفايی 
مواد اوليه با منشاء خارجی، ۱۵۳ ميليون 

يورو کاهش ارزبری محقق خواهد شد.
وی افزود: در سال آينده نيز از طريق 
خودکفايی قطعات خريد خارجی ساپکو 
به صورت مستقيم و خودکفايی قطعات 
خريد خارجی ســازندگان، ۹۳ ميليون 
يورو کاهش ارزبــری را محقق خواهيم 

کرد.

مديرعامــل گروه صنعتــی ايران 
خودرو با اشــاره به کاهش ارزبری پروژه 
های حاصــل از برگزاری ميزهای اول تا 
چهارم خودکفايی اظهار کرد: ميزهای اول 
تا ســوم در سال گذشــته و ميز چهارم 
درســال جاری با کمک وزارت صمت، 
ســاپکو و تعداد زيادی از قطعه ســازان 
برگزارشــد که در جريــان هر چهار ميز 
تاکنون مجمــوع کاهــش ارزبری ۵۲ 
ميليون يورويی محقق شــده است. در 
پروژه های داخلی سازی قطعات و مواد 
اوليه خــارج ميزهــای وزارت صمت، 
توانســته ايم کاهش ارزبری ۲۷ ميليون 

يورويی را محقق سازيم .
مقيمی با اشــاره به کاهش ارزبری 
حاصل از پروژه های بهينه سازی طراحی  

گفــت:  مجموع اين پــروژه ها، کاهش 
ارزبری ۵۸ ميليــون يورويی را به دنبال 

داشته است.
همچنين در ادامه اين مراسم امير 
بيات، معاون وزيرصمت و رييس هيات 
عامل ايدرو از افتتاح نمايشــگاه مجازی 
قطعات خودرو خبــر داد و افزود: در اين 
نمايشــگاه مجازی، قطعــات مورد نياز 
صنعت خودرو با ذکر مشخصات به نمايش 
در می آيند تا شرکت های دانش بنيان و 
فناور و قطعه سازان بتوانند با هم افزايی 
لازم برای توليد اين قطعات اقدام کنند، 
ضمن آن که اين نمايشگاه گستره ارتباط 
بين قطعه ســازان و ســاير شرکت های 
صنعتی و دانش بنيــان را بيش از پيش 

فراهم می کند.
بيــات در ادامه ابراز اميدواری کرد: 
امضای اين تفاهم نامه می تواند مبنايی 
برای جهش توليد در حوزه قطعات صنعت 
خودرو باشد و از مديرعامل بانک ملت نيز 
خواســت در خصوص پذيرش تضامين 
تســهيلات همراهــی بيشــتری را با 

قطعه سازان به عمل بياورد.
در ادامه اين مراسم، محمد بيگدلی 
مديرعامل بانک ملت گفت: داخلی سازی 
قطعات  به منظور جلوگيری از خروج ارز 
از کشور در شرايط جنگ اقتصادی، کاری 
جهادی اســت و اين بانک آماده سرمايه 
گذاری در طرح های توســعه ای صنعت 

خودروی کشور است.

هفته نامه اقتصادی ایران

تفاهم نامه ایران خودرو و بانک ملت به امضا رسید

مقیمی: کاهش ارزبری 153 میلیون یورویی 
با ساخت داخل قطعات تا پایان امسال

توجهدستگاههابهمناسبسازی
برایمعلولانومصدومان

تصویر بانک های سنتی به طور کامل 
تغییر می کند 

مدیرعامــل بانک 
ایران زمین با اشــاره به 
تلاشــها و برنامه ریزی 
های صورت گرفته در سه 
سال و نیم گذشته گفت: 
ما به عنوان اولین بانک در 

ایران به اجرای بانکداری دیجیتال نزدیک هستیم. 
آنچه در سالهای گذشته به عنوان چشم انداز بانک 

ایران زمین مطرح بود، در حال تحقق است. 
عبدالمجيد پورسعيد، مديرعامل بانک ايران زمين 
با اشاره به تلاش ها و برنامه ريزی های صورت گرفته در 
سه سال و نيم گذشته حول محور بانکداری ديجيتال در 
اين بانک گفت: به عنوان اولين بانک در ايران در شــرف 
اجرای بانکداری ديجيتال به صورت پايلوت هستيم. آنچه 
در سال های گذشته به عنوان چشم انداز بانک ايران زمين 
مطرح بود، در حال تحقق است.  پورسعيد که همواره در 
حوزه های بانکداری الکترونيک و ديجيتال فعاليت داشته، 
حــال آزمــون ديگری را به ســرانجام خواهد رســاند. 
عبدالمجيد پورسعيد، مديرعامل و عضو هيات مديره بانک 
ايران زمين است. وی سابق براين به عنوان مديرعامل و 
عضو هيات مديره شرکت تجارت الکترونيک پارسيان، 
مديرعامل و عضو هيات مديره شرکت داده پردازی بانک 
پارسيان، معاون مديرعامل بانک پارسيان در امور طرح و 
برنامه و همچنين مديرعامل و عضو هيات مديره شرکت 

بهسازان ملت مشغول به فعاليت بوده است.  
مديرعامل بانــک ايران زمين تحقــق بانکداری 
ديجيتال را نزديک دانست و گفت: هنوز مفهوم بانکداری 
ديجيتال و اجرای فرآيندهای آن در سطح شعب و ارائه 
خدمات به مشتريان برای بسياری از فعالان عرصه بانکی 
کشور ساختار اجرايی ندارد، اما بانک ايران زمين به عنوان 
اولين بانک ديجيتال کشور، با برنامه ريزی های صورت 
گرفته در سال های گذشته و مشخص کردن نقشه راه در 
مرحله تبديل شــدن به اولين بانک ديجيتال است و به 
زودی از اجرايی شــدن بانکــداری ديجيتال رونمايی 

خواهيم کرد.

وی درخصوص ميزان پيشرفت ساخت کارخانه توليد 
موتور در تيوان گفت: خطوط توليد پيشــرفته برای اين 
محصول وارد کشور شده که در حال نصب و راه اندازی است 
و فاز نخست آن در نيمه دوم سال جاری آماده بهره برداری 
خواهد بــود  همچنين فاز دوم اين طرح در ســال آينده 

راه اندازی خواهد شد. 
مجتبی ميرســهيل مديرعامل شرکت توسعه قوای 
محرکه تيوان با تاکيد بر اينکه تامين نياز خودروسازان به 
موتورهای پرقدرت توسط تيوان محقق خواهد شد گفت: 
خطوط توليد اين شرکت مدرن ترين و بزرگ ترين خطوط 
داخل کشور محسوب می شوند که با ظرفيت توليد ۵۰۰ 
هزار دستگاه در سال، نيازهای داخلی را تا حد زيادی تامين 
خواهد کرد. در صورت همراهی صنعت خودرو و طی فازهای 
بعدی توسعه ظرفيت توليد اين کارخانه طی فرآيند پنج 
ســاله به يک ميليون دستگاه در سال قابل  افزايش خواهد 

بود.وی افزود: خانواده موتور تيوان شامل سه نوع موتور سه 
سيلندر است؛ در اين خانواده موتور به گونه ای طراحی  شده 
اســت که بتوانــد از لحاظ توان و گشــتاور نيــاز تمامی 
خودروهای ســواری از کلاس A تا C، کراس اوور و SUV را 
پوشــش دهد. محدوده توان اين موتورها ۱۴۳-۷۵ اسب 
بخار و گشتاور آنها در محدوده ۱۰۵ تا ۲۲۰ نيوتن متر است. 
به گفته وی، يک نوع از موتورهای تيوان باقدرت ۷۵ اسب 
بخار و گشــتاور ۱۰۵ نيوتن متر برای خودروهای کوچک 
کلاس A قابل استفاده هستند. نوع ديگر با توان ۱۲۰ اسب 
و گشتاور ۱۷۵ نيوتن متر برای خودروهای کلاس C مانند 
شاهين و IK۱۳۲ قابليت به کارگيری دارد و موتور سوم با 
قدرت ۱۴۳ اســب بخار و گشتاور ۲۲۰ نيوتن متر قابليت 
 SP مانند SUV به کارگيــری در خودروهای کــراس اوور و
Cross و IK۱۲۵ را خواهد داشــت. ميرسهيل تاکيد کرد: 

حجم موتورهــای کم مصرف طراحی شــده که مراحل 
آماده سازی برای توليد انبوه را طی می کند ۱۲۰۰ سی سی 

است.

 راه اندازی فاز نخست کارخانه موتورهای کم مصرف تیوان در نیمه دوم امسال

اعضای شورای مرکزی حزب تمدن اسلامی، »محمدمهدی مظاهری« را به عنوان دبيرکل جديد اين تشکل سياسی انتخاب کردند. به گزارش روابط عمومی 
حزب تمدن اســلامی، در اولين جلســه شورای مرکزی اين حزب، پس از درگذشت سيدمحمد ميرمحمدی، اعضای شــورای مرکزی اين حزب به اتفاق آراء 
»محمدمهدی مظاهری« را به دبيرکلی اين تشکيلات انتخاب کردند. سيد محمد ميرمحمدی، دبيرکل سابق اين حزب در تاريخ ۱۲ اسفند ۹۸ بر اثر بيماری 
کرونا درگذشت. دکتر محمدمهدی مظاهری دبيرکل جديد حزب تمدن اسلامی، در رشته های مديريت و فلسفه در مقطع کارشناسی ارشد، دکتری تخصصی 
تحصيل نموده، تدريس در دانشگاه، قائم مقامی جامعه دانشگاهيان ايران و رياست کميته بين الملل خانه احزاب ايران و عضو شورای مرکزی خانه احزاب را در 
کارنامه خود دارد. وی صاحب ۱۴ مجلد کتاب و بيش از ۷۰ مقاله علمی و پژوهشی در همايش های ملی و بين المللی و درج در مجلات علمی پژوهشی می باشد.

به گزارش اداره کل ارتباطات ســيار ايران، در »ســمپوزيوم مديران موفق و رهبری برند در پساکرونا« از سازمان ها و شرکت های موفق در 
زمينه مديريت و رهبری برند تقدير شد. در اين مراسم که همزمان با سال جهش توليد از سوی آکادمی برند ايران با همراهی خانه صنعت، معدن 
و تجارت جوانان استان تهران برگزار شد، همراه اول اولين و بزرگترين اپراتور ارتباطی کشور به پاس اقدامات ارزنده در زمينه مديريت و رهبری 
برند موفق شــد تنديس ويژه اين ســمپوزيوم را دريافت کند.  در سمپوزيوم مديران موفق و رهبری برند در پساکرونا که در مرکز همايش های 
سازمان مديريت صنعتی برگزار شد، پس از ايراد سخنرانی تعدادی از اساتيد و مديران حوزه مديريت و کارآفرينی، از مديران سازمان ها و شرکت 

های موفق در اين حوزه تقدير به عمل آمد. 

محمدمهدی مظاهری دبیرکل حزب تمدن اسلامی شد همراه اول موفق به دریافت تندیس ویژه مدیران موفق و رهبری برند شد

www.etebar.net

 سعید مدنی/ کارشناس ارشد 
صنعت خودرو

در ارتبــاط با اصلاح 
قیمت محصولات تولیدی 
خودروساز  شرکت های 
براساس نرخ تورم موافقم. 

افزایش تولید روی قیمت نمی تواند خیلی 
اثرگذار باشد.

در حال حاضر قيمت خــودرو در بازار چندان از 
افزايش عرضــه تبعيــت نمی کند، زيــرا دارندگان 
ســرمايه های ســرگردان با ورود به بازار کفه تقاضا را 
سنگين کرده اند. نبايد با ارائه آمارهای توليد و مقايسه 
آن با سال گذشته آدرس غلط بدهيم. رشد اتفاق افتاده 
در توليد محدود بــوده و نمی تواند تقاضای موجود را 

پوشش دهد.
اگر بخواهيم به نوعی جلوی رشد تقاضا را بگيريم 
و آن را با شرايط عرضه خودروسازان منطبق کنيم بايد 
به سمت تعيين قيمت محصولات توليدی در حاشيه 
بازار حرکت کنيم. متقاضيان در شرايط فعلی به راحتی 
به سود آنی دسترسی دارند. به طور مثال يک خودرو در 
کارخانه ۱۰۰ ميليون تومان قيمت دارد همان خودرو 
در بازار ۱۸۰ ميليون تومان داد و ستد می شود بنابراين 
کسانی که می توانند خودرو را از کارخانه تحويل بگيرند 
يک ســود آنی ۸۰ ميليون تومانــی برای خود متصور 
هستند. در شرايط فعلی اگر خودروساز يک ميليون و 
۲۰۰ تــا يک ميليون و ۵۰۰ هزار خودرو توليد کند و با 
قيمت های حاشيه بازار محصولات خود را عرضه کند 
می تواند روی قيمت ها در بازار اثرگذار باشد و به نوعی 
تقاضا را مديريت کند. اما با قيمت های دســتوری اين 
امکان برای خودروســاز وجود ندارد که با اهرم عرضه 
جلوی افزايش قيمت ها را ســد کند. اين کارشــناس 
خودرو می گويد سياست گذار کلان خودرو تمام عواملی 
که می تواند روی عرضه اثر گذار باشــد مانند واردات را 
تخريب کرده و می خواهد تنها با فشار به خودروسازان، 
از مسير افزايش توليد و با ديکته قيمتی بازار را مديريت 

کند، اين امر شدنی نيست.

بی اثری رشد عرضه بر تقاضا

گفتگو



صنعت، معدن
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امضای

تفاهمنامه
ایجاد

۷۴هزارشغلدر
سیستانوبلوچستان

هفته نامه اقتصادی ایران

سرقینی سرپرست وزارت صمت 

مروری بر دیدگاه های سرپرست جدید وزارت صنعت
رییس جمهوری  با صدور حکمی 
»جعفر ســرقینی« را بــه عنوان 
سرپرســت وزارت صنعت، معدن و 
تجارت منصوب کرد، او که اکنون کلید 
دار این وزارتخانه اســت با سه دهه 
سابقه مدیریتی در عرصه های مختلف، 

بیشتر رویکرد معدنی دارد. 
»جعفر سرقينی« در دولت هفتم و  در 
شهريور ۱۳۷۶ به عنوان معاون امور معادن 
»اســحاق جهانگيری« وزير وقت معادن و 
فلزات پای در ايــن وزارتخانه نهاد و پس از 
يک دوره هشت ساله، به تدريس در دانشگاه 
و فعاليت های خارج از وزارت پرداخت، اما 
در مهرماه ۱۳۹۲ بار ديگر به عنوان معاون 
معدنــی »محمد رضا نعمــت زاده« وزير 
صنعت، معدن وتجــارت دولت يازدهم به 
وزارتخانه بازگشت.وی پس از پايان دولت 
يازدهم، همچنان در مسند معاون معدنی 
در دولت دوازدهم همکاری خود را ادامه داد 
و ابتدا بــا »محمد شــريعتمداری« وزير 
صنعت، معدن وتجــارت تا مهر ماه ۱۳۹۷ 
همکاری داشــت و پس از حضــور »رضا 
رحمانی« در آبان ماه ۹۷ نيز به عنوان وزير 
تا بهمن ۹۸ مسووليت معاونت امور معادن 

و صنايع معدنی وزارتخانه را عهده دار بود.
   مقابله با تحریم دشمنان 

سرپرست وزارت صنعت معتقد است: 
بــا اصلاح و بــه روز کردن بخشــنامه ها با 
تحريم های دشــمنان در حــوزه معادن و 
صنايع معدنی مقابله خواهيم کرد. متناسب 
با اقدام های دشــمنان در ايجاد محدوديت 
های مختلف برای حــوزه معادن و صنايع 
معادنی کشــور، مصوبه های مرتبط برای 
تعديل و حفظ حقــوق همه فعالان حوزه 
معــدن و صنايع معدنی اصــلاح و به روز 

می شود.

تلاش برای کاهش بخشنامه ها
سرپرست وزارت صنعت در ارتباط با 
روند کاهشــی صدور بخشنامه ها در حوزه 
معادن، گفته بود: تمام تلاش ما معطوف به 
کاهش بخشنامه هاســت، اما متناسب با 
شــرايط روز و تحريم های اعمال شده، در 

مواردی اين امر، غير قابل اجتناب است.
به گفته وی،  بســياری از اختيارات 
برعهده رييسان سازمان های صنعت استان 
هاست و تعيين قيمت مواد معدنی بر عهده 
روسای سازمان ها واگذار شده است. هدف 
اصلی تحريم هــا زمين گير کردن صنعت 
فولاد و حتی معادن ايران اســت؛ بنابراين 
برای حفظ تعادل در اين بخش و همچنين 
استمرار توليدات بايد تصميمات متناسبی 
را اتخاذ و اعمال کــرد، در غير اين صورت 
صنايع کشور آســيب جدی خواهند ديد.  
سرقينی در بهمن ماه پارسال گفته بود برای 
سازگاری با شــرايط تحميلی، کشورمان 
تصميمــات مقتضی را در نظر می گيرد و با 
وجود همه چالش ها امروز شاهد اين هستيم 
که هم در توليد و هم در صادرات، موفق عمل 

کرديم و آمارها کاملًا افزايشی هستند.

توسعه اکتشــاف، رویکرد وزارت 
صنعت

سرپرســت وزارت صنعت با تاکيد بر 
ضرورت توسعه اکتشافات معدنی و شناسايی 
پهنه های جديد معدنی در کشور می گويد: 
براساس رويکرد ويژه وزارت صنعت در اين 
بخش، شرکت های متعددی در اين حوزه 
سرمايه گذاری انجام داده اند و آمارها گواه اين 
اســت که ذخاير فلزی کشور در سال های 
اخير، به ميزان دو برابر قبل افزايش داشته 
اســت. به گفته او، اکتشافات تکميلی روی 
برخی از پهنه های مســتعد، اکنون توسط 
ســازمان توسعه و نوسازی معادن و صنايع 
معدنی ايران)ايميدرو( در حال انجام است.

وضع عــوارض صادراتــی، مانع از 
خام فروشی

سرپرســت وزارت صنعت پيرامون 
سياست وضع عوارض صادراتی و نقش آن 
در جلوگيری از خام فروشی گفته بود: آمارها 
نشان می دهد ســال های ۹۱،  ۹۲ و ۹۳ و 
پيش از آن،  به طور متوسط سالانه بالغ بر ۲۳ 
ميليون تن سنگ آهن خام از کشور صادر 
شده است، اما اعمال عوارض سبب شد تا در 

۹ ماهه سال ۹۸ )فروردين لغايت آذر( کل 
صادرات ســنگ آهن خام ايــران به چهار 

ميليون تن برسد. 
وی توضيح داده بود، براساس سياست 
تامين مــواد اوليه مورد نياز صنايع معدنی 
کشــور به ويژه در بخش فولاد، کنترل خام 
فروشی و کاهش صادرات، اعمال عوارض ۲۵ 
درصدی بر صادرات سنگ آهن در دستور 

کار قرار گرفت. 
روز ۲۶ شــهريور ۹۸ موضــوع اخذ 
عوارض ۲۵ درصدی برای صادرات مواد خام 
معدنی )سنگ آهن( به گمرک جمهوری 
اسلامی ايران ابلاغ شد و از يکم مهرماه ۹۸ 

شکل اجرايی به خود گرفت. 
صدور مواد خام معدنی از سوی اهالی 
صنعت و فعالان اقتصادی مورد تاييد قرار 
نمی گيرد و برای ســال ۹۸ ميزان هشت 
درصــد عوارض پيش بينی شــده بود، اما 
قيمت های بازار جهانی، صدور مواد معدنی 
از جمله کنســانتره ســنگ آهن را شتاب 
بخشيد. شورای عالی اقتصاد در خرداد سال 
۹۷ وضــع عوارض بر صــادرات کليه مواد 
معدنی خام را تصويب کرد، برای سال اول ) 
۱۳۹۷ ( پنــج درصد، ســال دوم ) ۱۳۹۸( 
هشــت درصد و سال ســوم ) ۱۳۹۹( ۱۰ 

درصد تعيين کرده بود. 
صادرات ســنگ آهن به گونه ای رقم 
خورد که واحدهای بــزرگ از جمله فولاد 
مبارکه و ذوب آهن اصفهان از ذخيره تهی 
شدند و شرايط برای واحد های کوچک فولاد 
سازی به مراتب دشوارتر بود. دشمن برای 
جلوگيری از صــادرات فولاد و فلزات ايران 
موانع بسياری ايجاد کرد، اما برای صادرات 
سنگ آهن خام هيچ محدوديتی وضع نکرد، 
بلکه کشتی های بی شماری را برای حمل 

مواد معدنی به منطقه اعزام کرد.

تفاهمنامه۳سالهبرایاجرای۲۴هزارطرح،بااعتبار۶هزارمیلیاردتومانباهدفایجاد۷۴هزارشغلبینستاداجراییفرمانامامواستانداریسیستانوبلوچستانمنعقدشد.محمدمخبردرمراسم
امضایتفاهمنامهستاداجراییفرمانامامواستانداریسیستانوبلوچستاندرتالارامامرضا)ع(زاهداناظهارکرد:اینکشورازیکمواهبوظرفیتهایعاموخاصبرخورداراستکهیکیازاین
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ملی  رئیس سازمان 
استاندارد ایران با اشاره به 
شناســایی  با  اینکــه 
نفت  صنعت  فعالیت های 
افزایش  فعالیت ها  دامنه 
گفت:  داشــت،  خواهد 
تقویت ســاخت داخل، 
جلوگیری از خــروج ارز و مقابله با تحریم از مهمترین 
دستاوردهای »نهاد صدور گواهینامه کیفیت انجمن 

نفت ایران« خواهد بود. 
نيره پيروز بخت در مراسم اعطای اولين گواهينامه کيفيت 
محصول کالا و تجهيزات صنعت نفت به نهاد صدور گواهينامه 
کيفيت انجمن نفت ايران با بيان اينکه حرکت جديد در صنعت 
نفت و مقررات مرتبط با اســتاندارد انجام می شود، ادامه داد: با 
اعمال تحريم های ناعادلانه و بروز مشکلات در برخی حوزه ها، 
بايد به اين فکر می افتاديم تا هر چه سريعتر شرايط کشور را با 
تحريم هماهنگ کرده و به سمت بومی سازی حرکت کنيم. در 
مورد تجهيزات نفت نيز از گذشته مواردی در خصوص استفاده 
از تجهيزات و ماشــين آلات وارداتی وجود داشت، از همين رو 
وزارت نفت به سمت بومی سازی حرکت کرد. مجموعه ای که 
با وزارت نفت در ارتباط اســت بايد بتواند به عنوان يک نهاد از 
سازمان ملی استاندارد تاييديه را بگيرد.  در سال ۹۶ قانون جديد 
استاندارد از سوی رييس جمهوری ابلاغ شد و صنعت نفت نيز از 
اين مساله مستثنی نبود. اين پروژه با استفاده از توان متخصصان 
داخلی کليد خورد و زمانی که تصميم بر اين شد که بومی سازی 
انجام شــود بايد نهادی تعريف می شــد که به عنوان شخص، 
گواهينامــه را صادر کند. در ســطح بين المللــی مرکز تاييد 
صلاحيت وجود دارد و مرکز تاييد صلاحيت کشورها نيز عضو 
مرکز بين المللی هستند. با توجه به فضای باز سياسی در دولت 
يازدهم پس از سال ها، در سال ۹۴ مرکز تاييد صلاحيت ايران 
عضو اين مجمع شد. نهاد صدور گوهينامه کيفيت انجمن نفت 
ايران اولين مرکز در ايران است که امروز گوهينامه ۱۷۰۶۵ را 
می گيرد. تقويت ساخت داخل، جلوگيری از خروج ارز و مقابله 

با تحريم از مهمترين دستاوردهای اين نهاد خواهد بود.

مقابله با تحریم ها از طریق اعطای 
گواهینامه کیفیت به تجهیزات ایرانی 

یادداشت-32
بانکداری اسلامی

۲۱۱/8 میلیارد ریال هزینه عملیات 
اکتشاف ثبت شد

سازمان تجارت جهانی
 از کندی رشد اقتصاد خبرداد

عبدالحسین سیف اللهی 
کارشناس ارشد اقتصادی:

ماليه اســلامی بــا اداره 
مشــارکتی مناســب، اجازه 
می دهــد ســپرده گذاران تــا 
تصميمــات  بــر  حــدودی 
ســرمايه گذاری بانک ها مؤثر 
باشند و همچنين به بانک ها و 

مؤسسات مالی اجازه می دهد با قرار گرفتن به عنوان عضو هيأت 
مديره بنگاه هايی که وجود را دريافت می کنند، در فرايندهای 
تصميم گيری در سطح بنگاه ها تأثيرگذار باشند. در اين روش، 
ريسک ها مانند فرايند تصميم گيری ميان افراد بيشتر، بين تعداد 
بيشتری از افراد تقسيم می شود. تقسيم ريسک با مشارکت در 
تصميم گيری متوازن شده اســت. اين امر اجازه می دهد افراد 
بيشــتری در اقتصاد مشــارکت کنند و در نتيجه افراد به طور 
عمومی احســاس می کنند که در اقتصاد مشــارکت دارند و 

تماشگر صرف نيستند.
منافع حاصل از ماشرکت وسيع تر افراد، فراتر از احساسا 
تعلق و شــراکت اســت. نظام اقتصادی بــا افزايش گروه های 
مشــارکت کننده متراکم تر می شــود. در اين شــرايط، همه 
بخش هــای حقيقی و مالــی بانک هــا و پس اندازکنندگان، 
ســرمايه گذراران و صاحبان وجوه، بيشــتر به يکديگر پيوند 
می خورند. اين امر درنهايت به درجه بالاتری از يکپارچگی منجر 
خواهد شد که در ماقبل شوک ها و تکانه ها مقاوم تر می وشند. 
علاوه بر اينها، اين امر اثر فرهنگی و اجتماعی مثبت گسترده ای 

بر افراد و کل جامعه نيز دارد.
7-4-11. مالیه اسلامی بیشتر منجر به کاهش فقط 

می شود
ماليه اســلامی سرمايه پيشتری فراهم می کند. اگر ابزار 
مناسبی در اختيار مؤسسات مالی اسلامی قرار گيرد، می توانند 
تلاش های تمامی جامعه را به ســوی کاهش فقر سوق دهند. 
اسلام رويکرد يارانه ای - مالياتی را برای کاهش فقط پيشنهاد 
می کند. کالياتی که زکات ناميده می شود از افراد متمکنی که 
دارايی آنها از سطح حداقل مشخصی فراتر می رود، اخذ می شود. 
درآمــد حاصل از زکات به ايجاد درآمــد و تهيه مايحتاج فقرا 
اختصاص داده می شود. اين سياست به فقرا کمک می کند تا به 
فعاليت های توليــد کالا و خدمات بپردازند تا بتوانند از طريق 
فروش آنها به منافعی دست يابند. اين توزيع مجدد باعث می شود 
فقرا بيشتر مولد شوند و در نتيجه نجر به توسعه اقتصادی خواهد 
شد. کمک به ايجاد درآمد شامل پرداخت های منظم ماهيانه به 
نيازمندان نيز می شــود، در حالی که کمک به توليد مايحتاج 
عمومی، شامل فراهم کردن منابع توليدی است که قابليت ايجاد 
درآمد کافی برای اداره خداقل های مورد نياز خانوار را داشــته 
باشد. ايجاد اين امکان می تواند از طريق پايه گذاری بنگاه های 
اقتصادی کوچک که مالکان و گردانندگان آنها فقرا هســتند، 
انجام شود. تجربه بانکداری و مؤسسات مالی اسلامی در تأمين 
مالی پروژه ها بايد برای از ريشه کردن فقر و افزايش دارايی ها - از 

طريق استفاده هرچه بهتر از عوايد زکات- استفاده شود.

میزان عملیات اکتشاف در سه ماهه نخست امسال 
۲11.۸ میلیارد ریال شد که نسبت به دوره مشابه سال 

گذشته ۵.۲ درصد رشد دارد. 
گزارش ايرنا حاکی است، آمارهای رسمی نشان می دهد 
سرمايه مجوزهای صادره برای گواهی کشف معدنی در سه ماه 
ابتدايی ۱۳۹۸ برابر با ۲۰۱.۳ ميليارد ريال بود.شمار گواهی کشف 
صادر شــده در سه ماهه امسال تعداد ۱۰۳ فقره بود و نسبت به 
تعداد ۱۱۲ فقره گواهی کشف دوره مشابه پارسال کاهش هشت 
درصدی دارد. تعداد پروانه های اکتشاف در دوره اين گزارش ۲۰۵ 
فقره بود و در مقايسه با ۲۳۹ فقره مدت مشابه سال گذشته، افت 
۱۴.۲ درصدی دارد. علاوه براين پروانه بهره برداری صادره در سه 
ماهه آغازين امسال ۱۲۶ فقره بود که نسبت به زمان مشابه پارسال 
۴.۱ درصد افزايش يافت.تعداد مجوزهای صادر شده برای ايجاد 
اشتغال در سه ماهه نخست ۱۳۹۹ برای يکهزار و ۱۳۲ نفر ثبت 
شد که در مقايسه با مدت مشابه پارسال که يکهزار و ۲۷۵ نفر بود، 
کاهش ۱۱.۲ درصدی دارد. وزارت صنعت، معدن وتجارت برای 
ســال ۱۳۹۹ افزايش ۲۰ تا ۲۵ درصدی ميزان ذخاير معدنی را 
نســبت به ســال ۱۳۹۸ پيش بينی کرده و ميزان افزايش ۳۰ 
درصدی برای حجم استخراج را دربرنامه گنجانده است. پيش از 
اين آمار ذخاير شناسايی شده کشور حدود ۵۷ ميليارد تن اعلام 
شد، از اين رقم نزديک به ۳۷ ميليارد تن قطعی و بقيه احتمالی 
است. امسال ميزان توليدات صنايع معدنی ) فولاد، مس، آلومينيوم 

و ...( به ميزان ۲۵ درصد نسبت به پارسال افزايش داشته باشد.  

جدیدترین گزارش های ســازمان تجارت 
جهانی )WTO( از کندی رشد اقتصاد به سبب 
شیوع بیماری کرونا در سراسر جهان حکایت دارد. 
براســاس پيش بينی هــای صورت گرفته توســط 
کارشناسان سازمان تجارت جهانی به سبب شيوع  بيماری 
کرونا موسوم به ويروس »کوويد ۱۹«، فعاليت های اقتصادی 
و تجارت جهانی کالا در سال ۲۰۲۰ افت ۱۳ تا ۳۲ درصدی 
را تجربه می کند. اين ســازمان تجاری که در ســال ۱۹۹۵ 
تاسيس شده، بر اين باور است سقوط بازارهای مالی به سبب 
اين بيماری مرگبار در سال ميلادی  ۲۰۲۰ از بحران اقتصادی 
سال ۲۰۰۸ نيز بيشتر خواهد شد و در صورت همکاری تمام 
کشورها بازگشت به شرايط عادی ممکن است از سال ۲۰۲۱ 
آغاز شود. تعداد اعضای اين سازمان ۱۶۴ کشور است که در 
مجموع ۹۸ درصد از جريان تجارت جهان را تشکيل می دهند، 
پيش بينی کرده است که اکثر کشورهای جهان در سال جاری 
ميلادی با ريزش دو رقمــی در صادرات و واردات روبرو می 
شوند که در اين ميان آمريکای شمالی و آسيا بيشترين آسيب 
را متحمل خواهند شد. اين نهاد بين المللی که نقش مهمی 
را در تسهيل مذاکرات تجاری کشورها و رفع اختلاف بين آنها، 
بوسيله ابزارهای پيش بينی  شده برعهده دارد؛ بر اين باور است 
که شيوع ويروس کرونا که تاکنون هزاران تن را به کام مرگ 
کشانده، براقتصاد و بازارهای مالی دراروپا و آمريکا همچنين 
آسيا تاثير منفی گذاشته اســت. يافته های گزارش جديد 
ســازمان تجارت جهانی حاکی اســت از اواسط مه  ۲۰۲۰ 
)ارديبهشت-خرداد ۹۹( اعضای اين سازمان تجاری حدود 
۲۵۶ اقدام تجاری به شيوه مستقيم مرتبط با کرونا را عملی 
کرده اند.  اقدام های تجاری به اجرا درآمده در زمان شــيوع 
بيماری کرونا در دو مرحله به وقوع پيوسته است. در مراحل 
اوليه شيوع بيماری کرونا، برخی از اقدام های اتخاذ شده سبب 
ايجاد محدوديت در جريان تجارت آزاد در جهان شده است. 
اين در حاليست که از اواسط ماه مه بيش از ۵۷ درصد از کل 
اقدام های صورت گرفته با هدف تسهيل جريان تجارت بوده 
است. علاوه براين در اوايل ماه مه، برخی از اعضای اين سازمان 
تجــاری محدوديت های صادراتی مربوط به ماســک های 
جراحی، دستکش بهداشتی، محلول های ضدعفونی کننده و 

ديگر اقلام پزشکی را لغو کردند.
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به اعتقاد دبير انجمن صنايع همگن قطعه سازی، باتوجه به محدوديت منابع تامين ارز چنانچه به بخش خصوصی اجازه داده شود از ارزها و سرمايه های غيربانکی مردم استفاده کند، صنعتگران خواهند توانست سالانه دو تا سه ميليارد دلار صرفه جويی ارزی برای 
کشور رقم بزنند. آرش محبی نژاد با اشاره به کمبود منابع ارزی در کشور و نياز يک ميليارد دلاری صنعت قطعه اظهار کرد: بانک مرکزی منبع تهيه ارز ما را به سامانه هايی که هر روز يک نام جديد پيدا می کنند، محدود کرده است. وی افزود: بخشی از ارز کشور در داخل، 
در دست مردم و به صورت فيزيکی وجود دارد و بخشی هم متعلق به ايرانی های خارج از کشور است.  البته بانک مرکزی ممکن است به دليل تحريم ها نخواهد منشأ آن به صورت رسمی يا قانونی اعلام شود؛ چون ممکن است منابع اين ارزها توسط تحريم کننده ها مورد 
رديابی قرار گيرد. بنابراين اين ارز وارد بازار آزاد می شود. دبير انجمن صنايع همگن نيرو محرکه و قطعه سازی با بيان اينکه ارز مورد نياز کالای وارداتی قاچاق از ارز بدون ذکر منشأ و بدون انتقال تامين می شود، خاطرنشان کرد: پيشنهاد ما اين است که باتوجه به حجم 
بالای ذخيره ارزی و سرمايه های موجود در سيستم غيربانکی مردم، اجازه دهند که بخش خصوصی، بخشی از نياز خود را از اين محل تامين کند. به گفته وی، اين پتانسيل وجود دارد که سالانه حدود ۲ تا ۳ ميليارد دلار کاهش ارزبری داشته باشيم. او کل نياز ارزی 
اعلام شده برای قطعه سازی را يک ميليارد دلار اعلام کرد و گفت: چنانچه اين يک ميليارد دلار به توليدکننده واقعی اختصاص نيابد و صرف توليد مولد نشود، به دست قاچاقچيان خواهد رسيد. محبی نژاد افزود: مسيری که در حال حاضر پيش گرفته شده، متاسفانه 

به سمت توقف توليد قطعه و انباشت خودروهای ناقص کف کارخانه است؛ اما اگر حمايتی صورت گيرد، با دنبال کردن تعميق ساخت داخل و برگزاری ميزهای داخلی سازی، به مرور شاهد شيب نزولی نياز به ارز برای واردات خواهيم بود.

نیاز 
یک میلیارد دلاری 

قطعه سازان

معاون علمی و فناوری رئیس 
جمهور با حضور در مرکز شــتاب 
دهنده صدر فردا ، شــتاب دهنده 
تخصصی حوزه معدن و متالوژی را 

افتتاح کرد.
در حاشيه اين مراسم که رضوانی فر 
مديرعامل شستا و سليمانی مديرعامل 
هلدينگ صدر تامين حضور داشــتند، 
سورنا ستاری در جمع خبرنگاران با اشاره 
به ورود اســتارتاپ ها برای جلوگيری از 
خام فروشی گفت: ما در حوزه مواد اوليه 
با وجود اينکه از لحاظ دانشگاهی، مقالات 
زيادی در دنيا داريم و جزو ۱۰ کشــور 
نخست هستيم، اما تعداد قابل توجهی از 
مواد به ويژه آلياژ های فلزی از خارج وارد 
می شــود. بــه طــور نمونــه در حوزه 
کاتاليســت ها، عدد قابل توجهی از مواد 
اوليه از خارج وارد می شود و اين در حالی 
اســت که خطــوط توليد کاتاليســت 
پيشــرفته ای را در دو سه سال اخير در 

کشور راه اندازی کرده ايم.
وی افــزود: همچنيــن در حوزه 
آلياژ های خاص و فولادی، وابســتگی 
شــديدی داريم و اخيرا هم در يک ماه 
گذشــته ۲۲ آلياژ فلزی تحريم شد که 
البته اين باعث می شــود ظرفيت های 
علمی فوق العــاده ای را در قالب مراکز 

نوآوری فعال کنيم.
معــاون علمی و فنــاوری رئيس 
جمهــور اضافه کرد: ايــن زمانی اتفاق 
می افتد کــه مجموعه هايی مثل صدر 
تامين و مجموعه هايی که دارای معادن 
گسترده و ظرفيت های بالايی هستند در 

اين حوزه ها سرمايه گذاری کنند.
وی گفت: با هدفی که اين مرکز برای 
خود تعريف و آغاز به کار کرده اســت به 
زودی عدد قابل توجهی از آلياژ هايی که 
وارد می شد با ســرمايه گذاری شستا و 
شــرکت صــدر تاميــن وارد فرآينــد 

داخلی سازی می شود.
ستاری اين اقدام را حرکتی جدی 
برای جلوگيری از خام فروشی بيان کرد 
و افــزود: هم اکنون مجموعه خاک های 
نادر حدودا ۲۲ قلم است که برخی از آن ها 
به صورت گرمی فروخته می شوند. ممکن 
است نياز کشور به يک کيلوگرم هم نرسد، 

اما عدد بسيار بالايی است. به هر حال با 
توجه به دانش فوق العاده داخل کشور و 
با همکاری مجموعه هايی مانند شستا 

اتفاقات خوبی رقم خواهد خورد.
شتاب دهنده صدر فردا تلاش دارد 
در چشــم انداز و جهت گيری راهبردی 
خود در افق ميان مدت سه ساله به عنوان 
نقطه کانونی فعاليت هــای نوآورانه در 
بخش معدن و صنايع معدنی مطرح شده 
و ضمن برقراری ارتباط سازنده با اجزای 
اکوسيستم نوآوری در کشور، فعاليت های 
بين المللی خود را نيز توســعه داده و به 
عنوان شتاب دهنده تخصصی در حوزه 

معدن، صنايع معدنی و مواد پيشــرفته 
فعاليت کند.

تمرکز در زنجيــره ارزش جهانی 
محصــولات و کســب و کار های بخش 
معدن و صنايع معدنی، توسعه نوآوری 
محور در بخش معدن و صنايع معدنی، 
رســوخ فناوری در بنگاه های توليدی و 
خدماتی در بخش معدن و صنايع معدنی، 
از جمله راهبرد ها عنوان شــده و خلق 
ارزش در زنجيره ايده تا محصول و تبديل 
دانش به ارزش در بخش معدن و صنايع 
معدنی از جمله اهــداف اين مجموعه 

است.

افتتاح شتاب دهنده تخصصی حوزه معدن و متالوژی
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محمدکاظمچقازردیمدیرعاملبانکســپهبابیاناینکهادغام۵بانکوموسسهاعتباریبابانکسپهتلفیقتجربهغنیبانکسپهونیرویانسانیمتعهدوباانگیزهبانکهایادغامیاستکه
بزرگترینسرمایهآتیبانکسپهخواهدبود.ویباتأکیدبراینکهبانکسپهبرنامهایبرایتعدیلنیرویانسانینداردگفت:سرمایهانسانیمتعهدوباانگیزهبانکهایادغامیبسیارمهماستولازم
استتاازهمهظرفیتهاوتواناییهاوپتانسیلهایموجوددرکلیهاینبانکهااستفادهشود.همهکارکنانبانکسپهوبانکهایادغامیتابعضوابطومقرراتیکسانخواهندبودوملاکتلاش،
کوشش،عملکردوشایستهسالاریاست.جوانبودنشمانعمتیاستکهانشاءاللهبادرختکهنبانکسپهثمرهایخوبیبراینظاماقتصادیکشورخواهدداشت.دربهکارگیریکارکنان
بانکهایادغامی،شأنوجایگاهآنهاحفظوملاکتلاشوکوششوعملکردخواهدبود.مدیرعاملبانکسپهخواستارتلاشمضاعفوجمعیبرایافزایشهمدلیوهمکاریبیشازپیشبهویژه

درمسیرحفظمشتریانوافزایشسپردههاشد.اینبازدیدهاباطرحنظراتوخواستهایپرسنلشعبمذکوروصدوردستوررسیدگیبهکلیهآنهاازسویمدیرعاملبانکپایانیافت.

تجربهغنی
ونیرویانسانی
متعهدبزرگترین
سرمایهآینده
بانکسپه

هفته نامه اقتصادی ایران

روح اله خدار حمی مديرعامل بانک کشاورزی پشتيبانی از تلاش جامعه کشاورزان ايران و دستيابی به امنيت غذايی کشور 
را مهم ترين مأموريت  اين بانک اعلام کرد و با بيان اينکه هيچ گونه محدوديتی برای پرداخت تسهيلات در اولويت های بخش 
کشاورزی وجود ندارد افزود: برای پرداخت ۵۹۰هزار ميليارد ريال تسهيلات در سال جاری برنامه ريزی شده است که تا کنون 
حدود ۱۴۵ هزار ميليارد ريال آن پرداخت شده است. به گزارش روابط عمومی و همکاری های بين الملل بانک کشاورزی، روح اله 
خدارحمی در دومين روز از همايش برنامه ريزی سال زراعی ۱۴۰۰-۱۳۹۹با اعلام مطلب فوق، تأمين منابع و حمايت مالی از 
بخش کشاورزی،کمک به بهره برداری از ظرفيت های توليدی بخش کشاورزی،کمک به ارتقای سطح زندگی کشاورزان و عشاير 
و حمايت از طرح های دانش بنيان و مدرن سازی کشاورزی  را از ديگر مأموريت های بانک کشاورزی برشمرد. توسعه کشت گلخانه 
ای،حمايت موثر از زنجيره های توليد و کمک به توليد پايدار محصولات راهبردی و افزايش توليد در واحد سطح و توليد محصولات  
سالم را جزو اولويت ها و راهبردهای عمده بانک کشاورزی برای تحقق جهش توليد است و حمايت موثر از پايدارسازی کشاورزی 
بر مبنای ظرفيت های واقعی آب و خاک و حفظ محيط زيست،اشتغالزايی،تضمين امنيت غذايی و کاهش وابستگی به واردات 

همچنين حمايت موثر از طرح های دانش بنيان و مدرن سازی کشاورزی از ديگر اولويت ها و راهبردهای اين بانک است.

ازهمهظرفیتهابرای
حمایتمالیازبخشکشاورزی
استفادهمیکنیم

روح اله خدار حمی

 مالک شريعتی نياسر سخنگوی کميسيون انرژی مجلس گفت: در جلسه امروز کميسيون، نايب رئيس 
کميسيون اقتصادی مجلس گزارشی درباره طرح پيش فروش نفت به نمايندگان ارائه کرد.  وی با تشريح جلسه 
کميسيون انرژی مجلس، از حضور سيد احسان خاندوزی نايب رئيس کميسيون اقتصادی مجلس در اين کميسيون 
جهــت ارائه گزارش از جزئيات طرح فروش نفت خبر داد و گفت: از آنجا که آقای خاندوزی بعضاً به نمايندگی از 
کميسيون اقتصادی مجلس در جلسات کارشناسی شورای هماهنگی سران قوا شرکت می کند جهت ارائه گزارش 
از جزئيات طرح فروش نفت به کميسيون دعوت شد. نايب رئيس کميسيون اقتصادی مجلس گزارش مبسوطی 
از “فرآيند بررسی موضوع پيش فروش نفت” که در جلسات شورای هماهنگی سران قوا مطرح شده بود، ارائه کرد. 
بر اين اساس لازم بود از جزئيات اين موضوع با خبر شويم لذا در اين راستا جلسه امروز برگزار شد. نمايندگان در اين 
راستا پيشنهادات مختلفی ارائه کردند. پيشنهاداتی که از سوی وی در نشست کميسيون مطرح شد، متشکل از 
۱۱ اولويت در بخش تقنينی و ۲۰ اولويت در بخش نظارتی هست و قرار است پيشنهادات ساير نمايندگان نيز 

بررسی شود و در نهايت اولويت های کميسيون انرژی را به هيئت رئيسه مجلس ارائه کنيم.

بررسیپیشفروشنفت
درکمیسیونانرژی
مجلس

مالک شریعتی نیاسر

شهردار کلانشهر اصفهان با اشاره به ضرورت توجه بانک های دولتی و خصوصی به نيازهای مديريت شهرها 
در شرايط فعلی کشور؛ از حمايت های بانک شهر در پيشبرد طرح های توسعه ای کلانشهرها قدردانی کرد.

به گزارش اعتبار به نقل از  مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شــهر، قدرت الله نوروزی با بيان اينکه 
خوشبختانه بانک شهر به عنوان يک بانک تخصصی در حوزه مديريت شهری با مشکلات و معضلات اين حوزه 
آشنا می باشد، گفت : اين بانک طی يک دهه گذشته همواره پشتوانه محکمی برای شهرداری اصفهان در تمامی 
حوزه ها به خصوص در حوزه حمل و نقل ريلی بوده است. وی با اشاره به افزايش روز افزون استفاده شهروندان از 
وسايل حمل و نقل عمومی بر تاثيرگذاری بی بديل بانک شهر در پيشرفت مترو کلانشهر اصفهان تاکيد کرد. 
نوروزی در ادامه بر ضرورت استفاده مديريت شهری اصفهان از ظرفيت ها و پتانسيل های بانک شهر طی سال 
جاری تاکيد کرد و گفت : قطعاً اين مهم باعث کاهش معضلات و مشکلات زندگی شهری در اصفهان خواهد شد. 
وی  در پايان از تمامی بانک ها خواست تا با حمايت از اجرای طرح های حمل و نقلی، عمرانی، فرهنگی و... در 

جهت توسعه شهرها قدم بردارند.

ضرورتتوجهبانکهای
دولتیوخصوصی
بهنیازهایمدیریتشهرها

بانک شهر

مهدی صرامی معاون مالی و اقتصادی پالايشگاه اصفهان  از ابلاغ مصوبه ای جديد در رابطه با 
خريد نفت خام و فرآورده های نفتی داد. صرامی گفت: وزارت نفت بابت خريد نفت خام و۶ فرآورده 

اصلی در رابطه با قيمت نفت خام آن، مصوبه ای را اخيرا ابلاغ کرده است.
در گذشــته فرمول به اين صورت بود که ميانگين محموله های صادراتی منطقه ملاک بود. با 
مصوبه جديد، اين فرمول، ميانگين ماهيانه محموله صادراتی خود کشور را در نظر می گيرد که اين 
موضوع می تواندآثار مثبتی روی عملکرد پالايشگاه ها داشته باشد. ميانگين محموله های صادراتی 
منطقه بالاتر از محموله های صادراتی کشور است، که اين بخشنامه در راستای واقعی کردن درآمد 
و هزينه پالايشــگاه ها اســت و به نوعی منطبق با واقعيات بازار انرژيايران بوده، که از ديد ما برای 
پالايشگاهی ها در سال ۹۹، آثار مثبتی دارد. در مورد افزايش سرمايه نيز، ارزيابی زمين های پالايشگاه 
ها را در دســت پيگيری داريم و افزايش سرمايه ديگری از محل سود انباشته و ساير اندوخته ها به 

ميزان،۴۹ درصد به زودی مجوز سازمان را برای برگزاری مجمع می گيرد.

ازمحلتجدیدارزیابی
۸میلیونمترمربعزمین،
افزایشسرمایهمیدهیم

شرکت پالایش نفت اصفهان

ميثم زالی دبير ستاد تسهيل و رفع موانع توليد کشور با اشاره به آمار يکی از نهادهای قانونی درباره نکول 
تسهيلات بانکی گفت: طبق اين آمار حدود ۲۳ درصد از تسهيلات بانکی دچار نکول می شوند که درصد بسيار 
کمی از اين نکول مربوط به بخش توليد است.  هفتاد و دومين جلسه دبيرخانه ستاد تسهيل و رفع موانع توليد 
کشور با موضوع بررسی نحوه اجرای وظايف قانونی مندرج در ماده ۶۱ قانون رفع موانع توليد مبنی بر تعيين 
تکليف بدهی معوق بانکی واحدهای توليدی برگزار شد. حل و فصل اين موضوع در مرحله نخست به نفع خود 
بانک هاســت. يکی از اصلی ترين خواسته های سيستم بانکی وصول مطالبات و پرداخت معوقات است و در 
صورتی که سامانه ای طراحی شود که در آن قوانين و مقررات بانک مرکزی نيز لحاظ و ميزان دقيق و صحيح 
بدهی به افراد اعلام شود، توليدکنندگان نيز مايل به تسويه بدهی خود هستند. به اين ترتيب مانع بزرگی از 
پيش پای توليد و سيستم بانکی برداشته خواهد شد. پيشنهاد دبيرخانه استفاده از ظرفيت کارشناسان رسمی 
دادگستری برای محاسبه دقيق ميزان معوقات است. برای بررسی بيشتر و دقيق تر اعضا، تصميم گيری درباره 

اين پيشنهاد به جلسه هفته آينده موکول شد.

23درصدازتسهیلات
بانکیدچارنکول
میشوند

میثم زالی

    آيين نکوداشت پيشکسوتان بيمه ايران، به مناسبت »روز خانواده و تکريم بازنشستگان«، به دعوت مديرعامل بيمه 
ايران و با حضور جمعی از بازنشستگان شرکت سهامی بيمه ايران برگزار شد.

    به گزارش روابط عمومی بيمه ايران، در اين مراسم که در نخستين ساعات صبح شنبه ۲۵ مرداد ۹۹ و آغاز روز تکريم 
از بازنشستگان، با رعايت پروتکل های بهداشتی و رعايت فاصله گذاری فيزيکی، در فضايی صميمی با حضور مديرعامل، عضو 
هيات مديره و معاونان بيمه ايران و اعضای کانون بازنشستگان بيمه ايران به نمايندگی از بازنشستگان معزز شرکت برپا شد، 
دکتر رضايی مديرعامل بيمه ايران ضمن ابراز خرسندی از حضور پيشکسوتان و بازنشستگان شرکت، از تلاش  ها و خدمات 
صادقانه آنان درشکوفائی و اعتلای شرکت قدردانی کرد و افزود: ما بايد قدردان و سپاسگزار بزرگان و پيشکسوتانی باشيم که 
برای نام و آوازه بيمه ايران و بزرگی و عظمت شرکت، بی  وقفه همت نموده  اند و با عشق و علاقه وافر و کار و تلاش همه جانبه در 
شکوفايی و اعتبار بيمه ايران گام برداشته  اند. اگر بيمه ايران دارای قدرت و اعتبار و خوشنامی ويژه در صنعت بيمه و نزد مردم 
ايران است به جهت تلاش صادقانه توأم با عشق و علاقه بزرگان، پيشکسوتان و فرهيختگانی است که درطول ساليان گذشته 

تاکنون نشان داده اند و همچنان با علاقه زياد، رشد و شکوفايی شرکت را همراهی، مشارکت و دنبال می  کنند.

آییننکوداشت
پیشکسوتانبیمهایران
درروزتکریمبازنشستگان

محمد رضایی

رامين نجمی رئيس اداره کل سرمايه گذاری بانک توسعه تعاون در تشريح عملکرد و مکانيزم فعاليت صندوق 
سرمايه گذاری توسعه تعاون گفت: اين صندوق بر اساس چهارچوب تعيين شده برای کليه صندوق های سرمايه گذاری 
مشترک تحت نظارت دقيق سازمان بورس و اوراق بهادار بوده و کليه فعاليت های آن تابع بخشنامه ها و ضوابط ابلاغی 
آن سازمان می باشد.  بانک توسعه تعاون به عنوان سهامدار ممتاز و ضامن نقد شوندگی صندوق صبا بوده و بر اساس 
مقررات جاری، سهامدار ممتاز حق رأی در مجامع صندوق را داراست و ارکان صندوق را ازجمله مدير صندوق که رکن 
بااهميت در سرمايه گذاری منابع صندوق می باشد، تعيين می نمايد.در حال حاضر سقف واحدهای صندوق صبا با توجه 
به اخذ مجوز افزايش سرمايه صندوق از سازمان بورس و اوراق بهادار به ۱۰۰ ميليون واحد )۱۰۰ هزار ميليارد ريال( 
افزايش يافته است. همچنين بازدهی صندوق توسعه تعاون صبا از آغاز فعاليت تاکنون در حدود ۱۰۱ درصد بوده که 
رتبه ارزش دارايی ها در ميان ۲۰ صندوق درآمد ثابت برای اين صندوق را به رتبه ۱۰ ارتقا داده است. با توجه به ماهيت 
اين صندوق و پرداخت سود به سرمايه گذاران صندوق بر مبنای روزشمار به نسبت ماه شمار بودن سپرده های بانکی، 

بديهی به نظر می رسد که با اقبال قابل توجهی در آينده مواجه باشد.

اقبالبیشتری
درانتظارصندوقتوسعه
تعاونصبااست

بانک توسعه تعاون

خبـــــر

 اسماعيل للـــه گانی مدير عامل بانک رفاه کارگران به 
مناسبت ۲۷ مرداد ماه، در پيامی شصتمين سالروز تأسيس اين 

بانک را تبريک گفت.
فرا رسيدن بيست و هفتم مرداد ماه سالروز تأسيس بانک 
مردمی و ارزش آفرين رفاه کارگران را صميمانه محضر يکايک 
شما بزرگواران که اصلی ترين سرمايه های بانک هستيد، تبريک 
عرض می نمايم. در شصت سال پيش و در چنين روز مبارک و 
ماندگاری، نهالی خدمت رسان و مردمی کاشته شد و هم اينک 
به لطف و توفيق الهی و در چتر حمايت، همراهی، اعتماد و وثوق 
شما مشتريان فرهيخته همچون درختی تنومند، ستبر و ريشه 
دار گشته و بر آن است تا با ارائه خدمات نوين، رقابتی، با کيفيت 
و در شــأن و منزلت مشــتريان و ذی نفعان، پاسدار شش دهه 
همراهی باشد. اينک که به حمد الهی و پشتيبانی و حمايت های 
بی د ريغ سهامداران محترم، مشتريان ارجمند و تلاش و مساعی 
مستمر پرسنل خدوم و زحمتکش بانک، به عنوان نهادی خدمت 
رسان و خوشنام در نظام بانکی کشور شناخته می شويم، بر آنيم 
تا با توکل و استعانت از ذات اقدس الهی و همچنين جهد مستمر 
و اهتمام زايدالوصف، عرصه مقدس خدمت رســانی را بيش از 
گذشته فراخ و گسترده سازيم و با کاربست فناوری های نوين و 
نوظهور عرصه بانکداری، تجهيز بيش از پيش زيرساخت ها با 
تکنولوژی های روزآمد و نيز آراستن کارکنان به زينت دانش روز 
و پيشرفته، پاسدار همراهی و وفاداری مشتريان باشيم و بتوانيم 
بيش از گذشــته رضايت عموم ذی نفعان را برآورده سازيم. بار 
ديگر سالروز تأسيس بانک رفاه کارگران را تبريک عرض نموده 
و از درگاه خداوند متعال، توسعه، پيشرفت و پيشگامی ميهن 
سرافراز اسلامی، اعتلای بانک رفاه کارگران و صحت، سلامت و 

بهروزی تمامی هم وطنان گرانمايه را مسألت دارم.

خبـــر

پیامتبریکمدیرعاملبانکرفاهکارگران
بهمناسبتشصتمینسالروزتأسیس

سامانه احراز هویت غیرحضوری سجام 
در شعب بانک کارآفرین رونمایی شد 

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک 
کارآفرین، این مراســم با حضور دکتر محمدرضا 
فرزین مدیرعامل و مهدی سیف علیشاهی عضو 
هیات مدیره این بانک و همچنین حسین فهیمی 
مدیرعامل شرکت ســپرده گذاری مرکزی اوراق 

بهادار و تسویه وجوه  برگزار شد.
 بر اساس اين گزارش، در اين مراسم دکتر محمدرضا 
فرزين ضمن ابراز خورسندی از اتصال شعب بانک کارآفرين 
به ســامانه احراز هويت غيرحضوری سجام اظهار داشت: 
اکنون که بازار ســرمايه دوران اوج خود را سپری می کند، 
فرصت مغتنمی است که با ارائه خدمات موردنياز فعالان اين 

حوزه، سبد محصولات بانک را توسعه بدهيم.
وی همچنين بر لزوم استفاده از ظرفيت های فضای 
مجازی جهت جلب رضايت مشتريان تاکيد کرد و افزود: 
فضــای مجازی امکانــات زيــادی را در اختيار صاحبان 
کســب وکارهای بزرگ از جمله بانک ها قرار داده است. از 
جمله مهم ترين کاربردهای فضای مجازی، يکپارچه سازی 
اطلاعات مشتريان است که خطای عملياتی را تا حد زيادی 

کاهش می دهد و موجب تسريع امور جاری می شود.
فرزين در بخش ديگری از سخنان خود با تشريح اهداف 
و برنامه های بانک کارآفرين گفت: توسعه بانکداری شرکتی 
و بانکداری ســرمايه گذاری و همچنين تامين ســرمايه 
شرکت های بزرگ از شاخص ترين اهداف بانک در برنامه 
دوساله ۱۴۰۰-۱۳۹۹ است. برای تحقق اين اهداف لازم 

است به بازار سرمايه جدی تر از گذشته ورود پيدا کنيم.

مدیرعامــل بانــک 
صــادرات ایــران گفت: 
فرهنگ ایثار و شهادت به 
یمن تقدیم 9۵ شــهید، 
حضور آزادگان، ایثارگران و 
فرزندان شــهدا، در بانک 
صادرات ایران زنده است و 

جریان دارد.
به گزارش روابط عمومی 
بانک صادرات ايران، حجت اله 
صيدی، با حضور در بنياد شهيد 
و ايثارگران انقلاب اســلامی با 
ســعيد اوحدی، معاون رئيس 
جمهور و رئيس بنياد شــهيد و 
امــور ايثارگران به مناســبت 
آزادگان  بازگشــت  ســالروز 
سرافراز به ميهن اسلامی، ديدار 
کرد و اين روز را به وی که خود 
از آزادگان جنگ تحميلی است، 

تبريک گفت.
حجت الــه صيــدی بــه 
برنامه ريزی و تلاش شبکه بانک 
صــادرات ايــران در جهــت 
پاسداشت خانواده های معظم 
شــهدا، ايثارگران و جانبازان 
جنــگ تحميلــی و آزادگان 
ســرافراز اشــاره کرد و گفت: 
خانواده بانک صادرات ايران ۹۵ 
شهيد تقديم انقلاب اسلامی و 
دفاع مقدس کرده که شــامل 
شهدای نهضت اسلامی و قبل از 
پيروزی انقلاب اسلامی، شهدای 
جنگ تحميلی، شهدای مدافع 
حــرم، و همين طور شــهدای 

فاجعه منا هســتند و هر ساله 
مراســمی در مشهد مقدس به 
منظور پاسداشت خانواده های 

اين شهدا برگزار می  شود.
صيــدی اظهار کرد: بانک 
صادرات ايران اين افتخار را دارد 
که هزار و ۳۰۱ فرزند شهيد در 
آن شاغل هســتند همچنين 
۴۵۴ نفــر از اعضــای خانواده 
بزرگ بانک صــادرات ايران از 
آزادگان سرافراز هستند که ۲۳ 
نفر آنها در حال حاضر شــاغل 
بــوده و ۴۳۱ نفــر بــه افتخار 
بازنشســتگی نايل شــده اند. 
همچنين بانک صادرات ايران 
توفيق داشته که يک فرزند واجد 

شــرايط از خانــواده هر يک از 
شهدای بانک در شبکه اين بانک 
مشغول به کار باشد و مجموعه 
ايــن تمهيدات باعث شــده تا 
فرهنگ ايثار و شهادت در شبکه 
بانــک صادرات ايــران جريان 

داشته باشد.
مديرعامل بانک صادرات 
ايران با اشــاره به گســتردگی 
مجموعه بنياد شهيد و تکليف 
بزرگی که در بزرگداشت و ادای 
بخــش کوچکــی از دين ملت 
بــزرگ ايران بــه خانواده های 
معظم شهدا و ايثارگران بر عهده 
اين بنياد است، از جانب مجموعه 
بانک صــادرات ايــران، برای 

هرگونه پاسداشت و ادای وظيفه 
نســبت به خانواده های معظم 
شهدا و همين طور ايثارگران و 
جانبازان دفــاع مقدس اعلام 
آمادگی کرد. صيــدی در اين 
ديــدار همچنين بــه منظور 
گســترش همــکاری بانــک 
صــادرات ايــران با ســازمان 
اقتصادی بنياد شــهيد و امور 
ايثارگران و شرکت های وابسته 
به آن، اعــلام آمادگی و اظهار 
اميــدواری کرد که افزايش اين 
تعاملات موجب توسعه و ايجاد 
اشتغال هرچه بيشتر در کشور 

شود.
ســعيد اوحــدی معاون 

رئيس جمهور رئيس بنياد شهيد 
و امــور ايثارگران هم با تبريک 
آزادگان  بازگشــت  ســالروز 
ســرافراز به ميهن اســلامی 
خدمات بانک صادرات ايران به 
خانواده هــای معظم شــهدا، 
ايثارگران، جانبازان و آزادگان 
ســرافراز به ويژه تسهيلاتی که 
اين بانک به اقشار ويژه پرداخت 
کرده  است، در جهت پاسداشت 
آنان ارزنــده خوانــد و اظهار 
اميــدواری کــرد کــه همــه 
مجموعه هــای کشــور اعم از 
اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی 
بتوانند هر يک در حوزه وظايف 
خود از فرهنگ ايثار و شهادت 
تجليل کنند و قدردان گوشه ای 
از فداکاری هــای خانواده های 
معزز شهدا، ايثارگران، جانبازان 
و آزادگان عزيز باشند.  اوحدی 
همچنين با اشاره به هشت سال 
اسارت خود به نقل خاطره ای از 
اســارت خويــش در عمليات 
والفجــر مقدماتی پرداخت و از 
همکاری و تعامل بانک صادرات 
با سازمان اقتصادی بنياد شهيد 
و امور ايثارگران و مناســبات 
سازنده فی مابين استقبال کرد.

در پايــان ايــن ديــدار 
حجت اله صيــدی، مديرعامل 
بانک صادرات ايران، به رســم 
يادبود، هديه ای به رئيس بنياد 
شــهيد و امور ايثارگران تقديم 

کرد.

حجت اله صیدی در دیدار با معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران:

بانک صادرات ایران به شهدا و آزادگان خود می بالد

وزیر ارتباطات به مناسبت بیست و ششم مردادماه سالروز بازگشت آزادگان به میهن 
پیامی را صادر کرد.  محمد جواد آذری جهرمی وزير ارتباطات و فناوری اطلاعات به مناسبت سالروز 

بازگشت آزادگان به ميهن اسلامی پيام تبريکی صادر کرد.  متن کامل اين پيام به شرح زير است: 
آزادگان عزيز و سرافراز ميهن اسلامی

سلام عليکم
آزادگان وارثان شــهيدان و يادگاران هشت سال دفاع مقدس با صبر و ايمانی راسخ و با الهام از 
مکتب اسلام و سيره ائمه اطهار، در سال های اسارت، دور از ديار و سرزمين خود با کوله باری از خاطرات 
در اين روز به ميهن بازگشتند و شکوه مقاومت و سرافرازی را بر صحيفه درخشان ايران اسلامی ثبت 
کردند. به همين مناسبت بيست و ششم مردادماه، سالروز ورود سرافرازانه آزادگان به ميهناسلامی را 
به همه عزيزان به ويژه آزادگان وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات تبريک و تهنيت عرض می کنم و 

آرزومند سلامت و توفيق روزافزونتان هستم./محمدجواد آذری جهرمی

پیامتبریکبهمناسبت
بازگشتآزادگان
بهکشور

محمد جواد آذری جهرمی
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گزارشمنتشرشدهازسویبانکمرکزینشانمیدهددرتیرماهسالجاریازمجموعبانکهاوموسساتاعتباریعضوشبکهشاپرک،سهم۹بانکدولتی
وخصوصیازتعدادکارتهایبانکیتراکنشداربهحدود۸۰درصدرسیدهاست.ازتعداد۹بانکیادشدهپنجبانکدولتی،سهبانکخصوصیشدهویک
بانکهممتعلقبهیکنهادنظامیاست.دراینمیانبانکملیایرانبا۲۲/۳۲درصدبیشترینتعدادکارتهایتراکنشداررابهخوداختصاصدادهاستو
بانکانصاربا۲/۷۷درصددرانتهایاینجدولقرارگرفتهاســت.بانکهایملتوصادراتبهترتیببا۱۱/۴۷و۱۱/۱۸درصدپسازبانکملیوبانکهای
رفاهکارگرانوتجارتهمبهترتیببا۶/۷۴و۶/۵۲درصدپسازبانکهایملتوصادراتقراردارند.پسازبانکهاییادشدهبانکسپه۶/۳۶درصد،
بانکمسکن۳/۰۶درصدوبانکانصار۲/۷۷درصدکارتهایتراکنشداررادرتیرماهامسالداشتهاند.درجدولسهمبانکهایصادرکنندهکارتهای

بانکیتراکنشداردرشبکهشاپرک۲۲/۲۳درصداینکارتهابهسایربانکهاوموسساتاعتباریعضوشبکهشاپرکتعلقداشتهاست.

۸۰درصد
کارتهایتراکنشدار
دراختیار۹بانک

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان

دکتر بهزاد شيری مديرعامل پست بانک ايران درجلسه معارفه جمال مقصودی مديرامور نظارت و حقوقی بر 
نظارت و انجام بازرسی های هوشمندانه و غيرملموس با بهره گيری از ابزارهای فناوری اطلاعات و وجود يک حقوقی 
کارآمد و قاطع و برخورد قاطعانه با متخلفان تأکيد کرد.   وی ضمن بيان اين مهم گفت: انتصاب مقصودی درراستای 
اجرای الزامات ناظر بر حاکميت شرکتی در بانک های دولتی صورت گرفته و امور نظارت و حقوقی متشکل از اداره کل 
بازرسی، ارزيابی عملکرد و پاسخگويی به شکايات و اداره کل حقوقی است که بايد با هماهنگی، انسجام و هم افزايی کامل 
نسبت به تسريع در انجام فرآيندها اقدام نمايند. کارشناسان مذکور بايد درخصوص موارد حقوقی و پرونده های با اهميت 
و انجام بازرسی های هوشمندانه با بهره گيری از ابزارهای فناوری اطلاعات قاطعانه برخورد کنند. درحال حاضر ميزان 
انحرافات در باجه های بانکی به کمترين حد خود درسنوات گذشته رسيده که اين مهم نشان از سلامت سيستم با توجه 
به انجام بازرسی های به موقع بازرسان مديريت های شعب است. مقصودی مديری قاطع، برنامه ريز و عملياتی است و 
اشرافيت مناسبی به امور بازرسی و حقوقی دارد که می تواند کمک بسيار مهمی به حوزه اجرا داشته باشد. نظارت 

سيستمی و هوشمند و صيانت و مراقبت از حيثيت و کرامت کارکنان و کارگزاران در الويت اين امور است.

تأکیدمدیرعامل
برنظارتهوشمندووجود
یکحقوقیکارآمدوقاطع

بهزاد شیری

معاون گمرک ايران اعلام کرد: ترخيص کالاهای اساسی »ذرت، دانه های روغنی، روغن خام، کنجاله 
سويا و جو« از گمرکات کشور، بدون اخذ کد رهگيری و اعلاميه تامين ارز بانک بلامانع است.  مهرداد جمال 
ارونقی با بيان اينکه ترخيص کالاهای اساسی از گمرکات بدون اخذ کد رهگيری و اعلاميه تامين ارز بانک 
بلامانع است گفت: با عنايت به ضرورت تسريع در ترخيص کالاهای اساسی و ضروری و توافق حاصل شده 
فيمابين وزارت صنعت، معدن تجارت؛ بانک مرکزی و گمرک جمهوری اسلامی ايران، بدين وسيله به اطلاع 
صاحبان کالاهای اساسی؛ ذرت، دانه های روغنی، روغن خام، کنجاله سويا و جو در گمرکات کشور می رساند 
ترخيص اقلام اشاره شده با ارائه مجوزهای قانونی لازم، »بدون اخذ کد رهگيری و اعلاميه تامين ارز بانک« 
بلامانع بوده، بديهی است بانک مرکزی متعاقبا با هماهنگی واردکنندگان اقدام به صدور گواهی تخصيص 
ارز مدت دار به منظور تامين ارز در سررسيد حداکثر سه ماهه اقدام خواهد کرد.  نظر به ضرورت تسريع در 
انجام امور، مقتضی اســت صاحبان کالاهای اشاره شده، درصورت تمايل، ظرف مدت حداکثر يک هفته 

نسبت به انجام تشريفات گمرکی و ترخيص کالای خود اقدام کنند.

ترخیصکالاهایاساسی
ازگمرکاتبدوناخذ
کدرهگیری

مهرداد جمال ارونقی

ششمين گردهمايی سالانه راهکارهای توسعه فروش بيمه های عمرو پس انداز بيمه آسيا با حضور نايب رئيس هيات مديره 
و مديرعامل، اعضای هيات مديره، معاونان مديرعامل، مديران ، رئيس کانون انجمن های صنفی نمايندگان، رئيس هيات مديره 
انجمن صنفی شرکت های خدمات بيمه ای، رئيس هيات مديره انجمن صنفی نمايندگان استان تهران و تنی چند از نمايندگان 
برتر فروش بيمه های عمرو پس انداز بيمه آسيا برگزار شد.  مسعود بادين ، نايب رئيس هيات مديره و مديرعامل بيمه آسيا در سخنانی 
با تبريک موفقيت های بيمه آسيا و اظهار اميدواری نسبت به تداوم آن در سال ۱۳۹۹ ، گفت: بيمه های زندگی در بيمه آسيا با توجه 
به تورم موجود، رشد خوبی داشته است. اين موفقيت مرهون تلاش شبکه فروش توانمند و حرفه ای اين شرکت است. مديرعامل 
بيمه آسيا با اشاره به سهم بالای شبکه فروش در کسب پرتفوی  بيمه آسيا اظهار داشت: بی ترديد، همبستگی و همدلی بين بخش 
های مختلف شرکت و شبکه فروش توانسته است اين موفقيت ها به ارمغان آورد. در سال ۱۳۹۸ بالغ بر ۶۰ هزارميليارد ريال فروش 
داشتيم که رشد ۳۶ درصدی را نشان می دهد که اين درصد افزايش بسيار چشمگير و ارزشمند است.مسعود بادين در ادامه، به 
برگزاری موفقيت آميز مجامع فصلی و نتايج خوب آن، ريسک سنجی مناسب و اصلاح ترکيب پرتفوی در شرکت و آموزش ۱۲۰۰ 

نماينده تخصصی بيمه های زندگی اشازه کرده و بر نظارت و کنترل جدی در عمليات بيمه ای تاکيد  کرد.

برگزاریششمینگردهمایی
سالانهراهکارهایتوسعه
فروشبیمههایعمروپسانداز

مسعود بادین

مرتضی خامی مديرعامل بانک گردشگری در اين جلسه، با ارائه گزارش عملکرد هيات مديره گفت: هدف از 
برنامه استراتژيک بانک که تدوين، ابلاغ و به اجرا گذاشته شد،   پاسداری از دارايی ها، افزايش بهره وری، بهبود فرايندها، 
ارتقاء کيفی خدمات، ايجاد محصولات جديد بود که همه در سرلوحه فعاليت ها بود تا اين بانک در نظام پولی و بانکی 
در يک جايگاه ويژه قرار گيرد. در سال ۹۸ با اجرای برنامه های بانک موفق شديم در کيفی سازی عمليات بانکی اقدامات 
موثری انجام بدهيم که از جمله آنها می توان  به کاهش قيمت تمام شده پول اشاره کرد. ما در تمام مراحل کار، امانتدار 
سهامداران بانک بوده و در حفظ و حراست از اين امانت گرانبها از هيچ تلاش و کوششی دريغ نکرديم که بار خطير اين 
مسئوليت در سايه تلاش و تعهد کارکنان بانک در صف و ستاد بود. در نظرسنجی های انجام شده بانک محبوب من، 
بانک گردشگری رتبه دوم را از ديد مشتريان نظام بانکی کسب کرد که نشان می دهد اين بانک مسير درستی را انتخاب 
کرده است.همچنين درنظر داريم در حوزه بانکداری ديجيتال جزء يکی از پنج بانک برتر در بين بانک های خصوصی 
کشور باشيم که در اين زمينه اتفاقات خوبی رقم خورده است. بانک گردشگری ۱۰۰ شعبه در سراسر کشور دارد و اگر 

بخواهد با رقبا رقابت کند، حتما بايد در بستر بانکداری ديجيتال گام بردارد.

سرمایه
بانکگردشگری
2.5برابرشد

مرتضی خامی

سازمان بورس و واراق بهادار مجوز افزايش سرمايه ۳۰۰ درصدی شرکت بيمه پاسارگاد طی دو مرحله از محل 
اندوخته سرمايه ای و سود انباشته را صادر کرد.

بر اساس گزارش های دريافتی، برگزاری مجمع عمومی فوق العاده جهت تصميم گيری در خصوص افزايش 
سرمايه از مبلغ ۵,۱۰۳ به ۲۰,۴۱۲ ميليارد ريال )معادل ۱۵,۳۰۹ ميليارد ريال( طی دو مرحله از محل اندوخته 
سرمايه ای و سود انباشته بلامانع اعلام شد: مرحله اول: مبلغ ۵,۱۰۳ ميليارد ريال ) معادل ۱۰۰% سرمايه کنونی( 
از محل سود انباشته )مبلغ ۴,۲۳۵ ميليارد ريال( و اندوخته سرمايه ای )مبلغ ۸۶۸ ميليارد ريال(؛ مرحله دوم: مبلغ 
۱۰,۲۰۶ ميليارد ريال )معادل ۲۰۰% سرمايه کنونی( از محل سود انباشته ) مبلغ ۸,۸۲۸ ميليارد ريال( و اندوخته 
سرمايه ای )مبلغ ۱,۳۷۸ ميليارد ريال(؛ شرکت بيمه پاسارگاد در مجمع عمومی فوق العاده با انجام افزايش سرمايه 
از مبلغ ۵,۱۰۳ ميليارد ريال به مبلغ ۱۰,۲۰۶ ميليارد ريال )معادل ۱۰۰ درصد( از محل سود انباشته و ساير اندوخته 
ها به منظور حفظ )پوشش( نسبت توانگری و افزايش سهم نگهداری، با رعايت قوانين و مقررات مربوطه از نظر سازمان 

بورس و اوراق بهادار می تواند مراحل افزايش سرمايه خود را به انجام برساند. 

افزایشسرمایه
بیمهپاسارگاد
بهتصویبرسید

بیمه پاسارگاد

رئيس هيات مديره بيمه ســرمد معتقد است: فروش بيمه های خرد، باعث بهتر شدن ترکيب 
پرتفوی شرکت، جذب مشتريان ماندگار و کاهش خسارت های بزرگ می شود که بسيار پراهميت 
اســت. مجتبی کاتب در مراسم افتتاح شعبه نوشهر بيمه سرمد با اشاره به اهميت توجه به فروش 
بيمه های خرد در شبکه فروش گفت: جذب مشتريان بزرگ برای شرکت های بيمه اهميت دارد، اما 
اين مشتريان ماندگار نيستند. مشتريان خرد، مشتريان ماندگار برای شرکت ها هستند و به ويژه با 
ارائه خدمات مناسب و به روز، تبديل به مشتريان وفادار برای ما می شوند و برند سرمد نيز در بازار بيمه 
کشــور در ميان افراد جامعه بيشتر شناخته می شود. وی آماری هم از فروش بيمه های خرد در سه 
ماه ابتدايی ســال ۹۹ ارائه کرد و افزود: در فصل بهار ميزان فروش بيمه های خرد را در شــرکت ۲۳ 
درصد افزايش داديم. کاتب در ادامه از مديريت شعبه نوشهر بيمه سرمد و ديگر شعب شرکت خواست، 
برای گسترش بيشتر شبکه فروش گام بردارند و برای جذب نمايندگان و کارگزاران جديد برنامه ريزی 

و تلاش کنند.

افزایش
بیمههایخرد
دربیمهسرمد

مجتبی کاتب

=شرکت رايتل توانست در سال مالی ۹۸ به سوددهی برسد. نتيجه بررسی صورت های مالی رايتل در 
مجمع عمومی، حاکی از آن است که اين شرکت موفق به کسب ۱۳۳/ ۱ميليارد ريال سود خالص شده است. 
به اين ترتيب رايتل پس از ۸ سال از آغاز فعاليت خود، در سال مالی ۹۸ برای اولين بار سودآور شد. ياسر رضاخواه 
مديرعامل رايتل در مجمع سالانه ضمن اعلام گزارش مالی اين شرکت، گفت: گزارش شرکت خدمات 
ارتباطی رايتل ارائه و به نظر سازمان حسابرسی، حسابرس مستقل و بازرس قانونی شرکت، صورت های مالی، 
عملکرد مالی و جريان های نقدی آن برای سال مالی منتهی به ۲۹ اسفند ۹۸ از تمام جنبه های با اهميت، 
طبق استانداردهای حسابداری به نحو مطلوب اعلام شد. برای اولين بار سود خالص در رايتل محقق شد و 
پس از ۸ سال، زيان ۵ هزار و ۶۷۸ ميليارد ريالی اين شرکت به سود ۱۳۳/ ۱ ميليارد ريالی در اين سال تبديل 
شد. افق اصلی مديران رايتل پاسخگويی به نياز داخلی سازمان تامين اجتماعی و ارتقای کاربری های فناوری 
ارتباطات و اطلاعات در اين سازمان و سپس بازار گسترده اين فناوری در داخل و خارج است با وجود فشارهای 

اقتصادی و نوسانات بازار، سودآوری رايتل در سال جاری آن را در رده شرکت های سودآور قرار داد.

سوددهیرایتل
درسالمالی
۹۸

یاسر رضاخواه

شــاخص بازده دارايی )ROA( شرکت بيمه تجارت نو درسال گذشته به رقم معادل 
۱۴درصد رسيد و در بين ۱۵ شرکت مورد بررسی رتبه نخست را از آن خود کرد.

دراين بررسی شاخص بازده دارايی ۱۵ شرکت بيمه ای که مجامع سالانه خود را برگزار 
کرده اند مورد مطالعه قرار گرفته و مشخص شدشاخص بازدهی دارايی”بنو” با اختلاف زياد 

درصدر فهرست قرار دارد.
نرخ بــازده دارايی قابل توجه بيمه تجارت نو به عنوان يکی ازشــاخص های ارزيابی 

درصنعت بيمه، حاکی از مديريت کارآمد در استفاده از دارايی ها برای توليد سود است.
نرخ بازده دارايی ها از حاصل تقسيم سودخالص دوره برمتوسط جمع دارايی های ابتدا 

و انتهای يک دوره به دست می آيد.

تجارتنورکوردنرخبازده
داراییرادربین۱5شرکت
بیمهایشکست

بیمه تجارت نو

گفتگو5

 مديرعامل موسسه 
اعتباری ملل با تشــريح 
عملکرد موسسه در چهار 
ماهه ابتدايی سال ۹۹ به 
روند رو به رشد شاخص ها 
و نســبت های موسســه 
اشــاره و بيان داشتند اين 
موسســه بــا رشــد ۵۲ 
درصدی خالص درآمد واســطه گری مالی نسبت به دوره 
مشابه ســال قبل مواجه بوده و رقم آن به ۶۹۱۶ ميليارد 
ريال در چهار ماهه نخســت سال رسيده است. در زمينه 
اعطای تسهيلات نيز با رشد ۲۶ درصدی همراه بوده و مانده 
آن به ۱۴۳۵۰۳ ميليارد رسيده است. همچنين در زمينه 
جذب منابع با رشــد ۳۴ درصدی رقــم آن به ۱۴۹۶۱۵ 

ميليارد ريال افزايش يافته است.
حجت الاسلام سيد امين جوادی مديرعامل موسسه 
اعتباری ملل عنوان داشتند به منظور تسهيل و تسريع در 
فعاليت بنگاه ها و فعالان اقتصادی، در زمان انعقاد معاملات 
و قراردادها، نسبت به صدور انواع ضمانت نامه در موسسه 
اقدام می گردد در اين راستا در چهار ماهه ابتدايی سال ۹۹ 
نسبت به مدت مشابه سال ۹۸ ضمانت نامه های صادره از 
لحاظ تعداد به ميزان ۳۰ درصد و از لحاظ مبلغ ۱۵۶ درصد 
رشــد نشان می دهد. يکی از شــاخص هايی که در رشد 
اعطای تسهيلات و همچنين افزايش سودآوری موثر بوده 
و می تواند موسسه را به سمت اهداف از پيش تعيين شده 
هدايت نمايد بهبود وصول مطالبات غير جاری است که در 
اين راســتا با برنامه ريزی هايی که انجام شد الحمدلله به 
شاخص های مورد نظر دسترسی پيدا کرديم.  هدف ما در 
موسســه اعتباری ملل تامين نيازهای مشتريان و جلب 
رضايت آنان بر اساس چارچوب و دستورالعمل های قانونی 
صادره از سوی مقامات محترم ناظر است و موفقيت هايی 
که تا کنــون در اين زمينه حاصل شــده، نتيجه تعامل، 
همراهی و اعتماد اين عزيزان با برنامه ها و اقدامات موسسه 

بوده است.

خبـــر
تشریحعملکردموسسهملل
درچهارماههابتداییسال۹۹

نماينده مردم خمينی شهر 
در مجلس شورای اسلامی روز 
شنبه ۲۵ مردادماه ضمن بازديد 
از خطوط توليد فولاد مبارکه با 
حميدرضا عظيميان مديرعامل 
اين شــرکت ديدار و بــر لزوم 
گســترش ارتبــاط بيشــتر 
نمايندگان مجلــس و صنعت 
برای رفع موانع توليد تاکيد کرد.

حجت الاسلام والمسلمين 
محمد تقی نقدعلی ضمن ابراز 
خرســندی از دســتاوردهای 
شرکت فولاد مبارکه در سنوات 
و ماه های اخير به ويژه در شرايط 
تحريم، کســب اين افتخارات و 
موفقيت ها به دســت جوانان و 
کارشناســان داخلی را بســيار 
مســرت بخش و اميدوارکننده 

ارزيابی کرد.
وی در بخــش ديگری از 
سخنان خود مســاعدت های  
فولاد مبارکه به منطقه پيرامون، 
اســتان و کشــور را قابل تقدير 
دانســت و ابراز اميدواری کرد: 
مديــران و کارکنان متعهد اين 
شــرکت همچنان در راستای 
دست يابی به اهداف اقتصادی و 
توســعه عمرانی کشور همت 
گمارند و با مســاعدت در رفع 
مســائل و دغدغه هــای مردم 

شــريف منطقه و کشورکوشا 
باشند. 

نماينده مردم خمينی شهر 
در مجلس شــورای اسلامی با 
اشاره به نامگذاری سال جاری به 
عنوان سال جهش توليد از سوی 
مقام معظم رهبری،  بر ضرورت 
حمايت تمامــی نمايندگان به 
ويژه نمايندگان استان اصفهان از 
شرکت فولاد مبارکه به عنوان 
يکی از شــرکت های پيشرو در 
کشور تاکيد کرد و افزود: با توجه 
به سفارش های ويژۀ معظم له به 
نمايندگان ايــن دوره مبنی بر 

ضرورت رفع مشکلات توليد و 
توجه بيشتر به معيشت و اقتصاد 
مردم، بنــده به همــراه ديگر 
نمايندگان اين آمادگی را داريم 
که با اتکا به راهکارهای قانونی 
برای رفع موانع و مشکلات توليد 
در صنعت کشور به ويژه شرکت 
فولاد مبارکــه به عنوان يکی از 
بنگاه های اقتصادی تاثيرگذار 

کشور گام برداريم.
وی در هميــن خصوص 
ارتباط بيشــتر مجلس شورای 
اسلامی با صنعت و برنامه ريزی 
های بهتر درعرصــه نظارت و 

قانونگذاری را در روند رونق توليد 
و توســعه اقتصادی کشور مؤثر 
دانست و اظهار اميدواری کرد: با 
اين اقدامات ان شــاءالله شاهد 
بهبود فزاينده و رشــد کمی و 
کيفی محصولات  فولاد مبارکه 

باشيم. 
توسعه اقتصادی، جهش 
توليد و ايجاد اشــتغال پايدار با 

حمايت قانون
در اين ديــدار مدير عامل 
شرکت فولاد مبارکه نيز با اشاره 
به موفقيت های به دست آمده و 
رکوردهای پياپــی توليد در از 

ابتدای ســال جاری تاکنون، به 
عزم راسخ کارکنان اين شرکت 
در جهت عملی شــدن شــعار 
جهــش توليد اشــاره و اظهار 
داشت: با وجود مشکلات ناشی 
از شــيوع ويروس کرونا و برخی 
مشــکلات و محدوديت ها در 
تامين مواد اوليه خطوط توليد، 
مديران و کارکنان شرکت علاوه 
بر حفــظ فراينــد کار و توليد 
هيچگاه از تعهد به مســئوليت 
های اجتماعی خود غافل نشدند 
و در چارچوب قوانين و ضوابط 
شرکت به مسئوليت ملی خود به 
ويژه در شــرايط سخت شيوع 

ويروس کرونا عمل نمودند. 
مديرعامل شــرکت فولاد 
مبارکــه در بخــش ديگری از 
سخنان خود تعريف و تصويب 
قوانين حمايتــی از صنعت در 
مجلس شورای اســلامی را در 
روند توســعه اقتصادی کشور، 
مؤثر دانســت و تاکيد کرد: اين 
حمايت ها در شــرايط سخت 
تحريم،  شرکت فولاد مبارکه و 
ســاير صنايع کشور را در ايفای 
نقش محوری خــود که همان 
توسعه اقتصادی، جهش توليد و 
ايجاد اشتغال پايدار است ياری 

خواهد کرد.

نماینده مردم شریف خمینی شهر در مجلس شورای اسلامی:

لزوم گسترش ارتباط مجلس شورای اسلامی
الزام قانونی با صنعت برای رفع موانع تولید

علاوه بر مواد ۱۱۱ و ۹۶ 
قانون تأمين اجتماعی که بر 
مستمری ها  متناسب سازی 
تأکيد دارد، به هر تقدير بند ب 
ماده ۱۲ قانون برنامه ششم 
توسعه که در زمان تصدی 
طرح  منتقدان  مسئوليت 
متناسب سازی مستمری ها تصويب شده است و نيز بند »و« تبصره 
۲ قانون بودجه  سال ۱۳۹۹کل کشور توقع و انتظار مضاعفی را در 
بين ذی نفعان سازمان ايجاد کرده است و سازمان تلاش کرد تا هم 
در وصول مطالبات از دولت و هم در اعمال عدالت در متناسب سازی 
با لحاظ مقتضيات و شرايط روز تصميم بهينه بگيرد، ولی جالب 
توجه اين است  که منتقدان موصوف که بر اجرای يک طرح خاص 
با ذی نفعان خاص که مصوبه قانونی و مقرراتی نداشت، صحه 
گذاشتند و امضا و تعهد دادند که هزينه های آن را از محل منابع 
داخلی سازمان تأمين می کنند، درحال حاضر چگونه بر صرف 
بخشی از منابع وصولی بابت مطالبات بيمه ای سازمان از دولت برای 
چند ميليون نفر مستمری بگير ناجوانمردانه می تازند و تلاش 

می کنند که اين ذی نفعان عام را از اين مزيت محروم سازند.
جمع بندی و نتيجه گيری

در هر صورت و من حيث المجموع، مطلوبات سازمان تأمين 
اجتماعی با مقدورات آن فاصله زيادی دارد، به طور قطع متوليان 
سازمان می خواهند که دولت بدهی خود را به روز و به صورت نقد 
بپردازد، می خواهند که دولت اگر قرار است سهام به سازمان بدهد، 
از بهترين سهام و سودآورترين آنها تهاتر کند، می خواهند که دولت 
همانند بازنشستگان کشوری و لشکری برای متناسب سازی به 
بازنشستگان تأمين اجتماعی کمک کند، می خواهند که بتوانند 
مستمری ها را بيش از اين مقدار افزايش دهند و مطلوبات بيشتری 
را مدنظر داشته باشند، اما اقتضائا و در شرايط حاد و اضطراری موجود 
که به خاطر »کرونا« با هيچ زمان ديگری در قرن حاضر قابل مقايسه 
نيست )جنگ، بازسازی و … ( تلاش کرده اند بهترين تصميم ممکن 
و مقدور را بگيرند و آنچه را ميسر است به بهترين نحو انجام دهند و 
از همين جا دست طلب و ياری به سوی همه منتقدان دراز می کنند 
تا ان شاءالله در فرآيند تصويب قوانين و مقررات آتی به سازمان برای 

احقاق حقوق بيمه شدگان و مستمری بگيران کمک کنند.

در پاسخ به منتقدان »تهاتر بدهی دولت« و »متناسب سازی« 
مستمری بازنشستگان

علیحیدری:عدهایخودرابهفراموشیزدهاند
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سیدعباسصالحیازتعیینتکلیفتفاهمنامهساختمسکنخبرنگارانتاکمترازیکماهدیگرخبرداد.بهگزارشاعتباربهنقلازروابطعمومیو
اطلاعرسانیوزارتفرهنگوارشاداسلامی،وزیرفرهنگوارشاداسلامیبابیاناینکهگفتوگوهاونامهنگاریهادرموردساختمسکنخبرنگاران
ازاسفندماهسال۹۸شروعشدهاست،گفت:معاونانمربوطهدووزارتخانهبحثهاراباهمپیشبردهوپسازاعلامنظرمحمداسلامیوزیرراهو
شهرسازیدرموردساختمسکنخبرنگارانبهصورتمکتوبوشفاهیمطرحکردمباتوجهبهاینکهموضوعساختمسکنخبرنگارانعمومیتر
شدهبنابراینبایددرروندتعیینتکلیفوساختآنتسریعشود.تفاهمنامهبهدلیلبرخیاختلافنظرهادرفرآیندهنوزبهمرحلهامضامیاندو

وزارتخانهنرسیدهازاینرووزیرراهوشهرسازیبهمعاونمربوطهدستوردادهدرکمترازیکماهاینتفاهمنامهبهسرانجامبرسد.

تعیینتکلیف
تفاهمنامه
ساختمسکن
خبرنگارانکمتر
ازیکماهدیگر

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

 دکتر مرتضــی اکبری مدیــر عامل بانک
قرض الحسنه مهر ایران ضمن تبریک فرارسیدن 
۲۶ مرداد ماه ســالروز آغاز بازگشت آزادگان به 
میهن اسلامي گفت: پیروزي در جنگ اقتصادي و 
تحقق اقتصاد مقاومتي با ترویج فرهنگ ایثار و 

شهادت در جامعه میسر مي شود.
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی بانک قرض 
الحســنه مهر ايران، وی با اشاره به نقش فرهنگ ايثار و 
ايثارگري در جامعه بيان داشــت: امروز عرصه هاي ايثار 
تغيير کرده و بيش از هر زمان ديگري، توسعه مفهوم ايثار 
و ايثارگري در جامعه ايران نياز است. در گذشته انسان ها 
برای تحقق و حفظ آرمان هايشان از جان خويش دست 
مي کشيدند، در حالي که امروز نگاه مادي انسان ها بيشتر 
گسترش يافته و نياز است تا بار ديگر فرهنگ ايثار، ازخود 
گذشتگي و شهادت احيا شــود. استراتژی دشمنان به 
جنگ اقتصادی تغيير کرده و لازم است همانگونه که در 
دوران دفاع مقدس تمام اقشار با همدلي و ايثار براي دفاع 
از کشور بسيج شدند، براي رونق اقتصادي نيز تلاش کنند. 
هر تلاشی که در راستاي تحقق نقش بانک در رونق توليد 
و ايجاد اشــتغال انجام گيرد، در حقيقت حرکتي براي 
پيروزي در جنگ اقتصادي اســت. خوشبختانه به دليل 
ماهيت بانک مهر ايران اين روحيه در ميان همکاران به 
شدت وجود دارد و کارکنان بانک در اين شرايط اقتصادي 
به شکل جهادي عمل مي کنند. در شرايط کنونی اقتصاد 
کشور بانک مهرايران موفق به رشد ۱۷ درصدي در منابع 
و همچنين کاهش و حفظ مطالبات به ميزان يک درصد 
شده اســت که اين امر به اهتمام همکاران و تلاش هاي 
جهادگرانــه آنان دلالت دارد. حفــظ روحيه همدلی و 
همکاري را رمز پيروزي در دفاع مقدس اســت و  درحال 
حاضر در سيستم اداري کشور نياز به همان روحيه داريم؛ 
زيرا کاهــش همدلي موجب هدر رفتن انــرژي و توان 

مجموعه خواهد شد.
در پايان، باتوجه به شرايط شيوع بيماري در کشور 
و به علت رعايت دستورالعمل هاي بهداشتي و فاصله گذاري 
اجتماعي لوح تقديري و هديه اي به رسم ياد بود به اکبر 
ترکيان رييس اداره کل حسابداري و بودجه که از آزادگان 
هشت ســال دفاع مقدس اســت به نمايندگي از طرف 

آزادگان، جانبازان و ايثارگران بانک، اهدا شد.
شايان ذکر است، در اين مراسم مجيد وکيل مشاور 
مديرعامل و رئيــس اداره کل حوزه مديريت و محبوبه 
رنجبر رئيس اداره کل روابط عمومي نيز حضور داشتند.

موسسه اعتباری نور 
خدمات  ارائــه  باهدف 
بانکی جامــع و کامل به 
مشــتریان و هم وطنان 
عزیــز، صــدور انواع 
ضمانت نامه های ریالی را 

متناسب با نیاز مشتریان در دستور کار قرار داده است.
بر اساس اين گزارش اين موسسه با دريافت مجوز ارائه 
اين خدمت از سوی بانک مرکزی ج.ا.ا، نسبت به صدور انواع 
ضمانت نامه های ريالی نظير ضمانت نامه شرکت در مناقصه، 
ضمانت نامه حسن اجرای تعهد، ضمانت نامه پيش پرداخت، 
ضمانت نامه حســن انجام کار، ضمانت نامه تعهد پرداخت و 
ضمانت نامه گمرکی برای مشتريان و هم وطنان ارجمند اقدام 

می کند. 
گفتنی اســت مشتريان و هم وطنان محترم می توانند 
برای کســب اطلاعات بيشتر و بهره مندی از اين خدمت، به 
شــعب سراسر کشور مراجعه و يا به مرکز ارتباط مردمی اين 
موسسه به شــماره تلفن ۰۲۱۴۲۹۳۱۰۱۰ تماس حاصل 

نمايند.

مسعود کرباسیان مدیر عامل شرکت ملی 
نفت ایران گفت: با نگهداشت و افزایش تولید 
نفت در مخازن مختلف در قالب ۳۳ پروژه و ۶.۲ 
میلیــارد یورو اعتبار، ۲۸۰ هزار بشــکه به 

ظرفیت تولید ایران اضافه می شود.  
وی در مراسم امضای قرارداد مرحله دوم طرح 
نگهداشت و افزايش توليد نفت با بيان اينکه اينکار از 
ســال ۹۵ به همت وزير نفت آغاز شد، ادامه داد: ۳۳ 
پروژه در اين طرح تعريف شد که در سه مرحله اجرا 
خواهد شد و در مجموع ۲۸۰ هزار بشکه به ظرفيت 
توليد نفت ايران اضافه خواهد کرد. از اين ۳۳ پروژه 
۲۹ مورد در خشکی و ۴ مورد در دريا انجام می شود.  
منابع از طريق اوراق مشارکت اسلامی تامين خواهد 
شــد؛ ارزش ۳۳ پروژه ۶.۲ ميليارد يورو است که در 
سال ۹۷ در شورای اقتصاد به تصويب رسيد. توجه به 
توليد داخل نيز در اين طرح در نظر گرفته شده است. 
معاون وزير نفت با اشاره به اينکه ساخت داخل 
بيش از ۷۰ درصد است، ادامه داد: مرحله سوم شامل 
امضــای ۱۰ قرارداد ديگر به ارزش ۱.۳ ميليارد يورو 

است که تا پايان امسال امضا می شود.

خبـــر
درشرایطکنونیاقتصادکشور
بهترویجفرهنگایثاروایثارگري

نیازاست

صدورانواعضمانتنامههایریالی
درموسسهاعتبارینور

سرمایهگذاری۲/۶میلیاردیورویی
برایافزایش

۲۸۰هزاربشکهایتولیدنفت

۱3 قرارداد طرح نگهداشت 
و افزایش تولید نفت امضا شد

1۳ قرارداد مرحله دوم طرح نگهداشت و 
افزایش تولید نفت با ارزش بالغ بر 1.۵ میلیارد 
یورو با حضور وزیر نفت و مدیرعامل شرکت 

ملی نفت ایران امضا شد. 
پس از امضای ۱۰ قرارداد مرحله نخست طرح 
نگهداشــت و افزايش توليد نفت در بهمن ماه سال 
۱۳۹۷ بــه ارزش ۷۴۰ ميليون يــورو، ۱۳ قرارداد 
مرحلــه دوم اين طرح به ارزش بالغ بر ۱.۵ ميليارد 
يورو امروز)دوشــنبه( بين شــرکت ملی مناطق 
نفت خيز جنوب )۱۱ قرارداد( و شرکت نفت فلات 
قاره ايران )۲ قرارداد( با پيمانکاران ايرانی منتخب به 

امضا رسيد.
پروژه های مرحله دوم طرح نگهداشت و افزايش 
توليد نفت شامل فروزان، رسالت، رامين، منصورآباد، 
مــارون ۲ و ۵، زيلايی، اهــواز ۱ و ۴، مارون ۱ و ۴، 
سياهمکان، مارون ۳، مارون ۶، چيلينگر و گرنگان 
و بالارود در ۵ استان خوزستان، فارس، کهگيلويه و 

بوير احمد، بوشهر و هرمزگان تعريف شده است.
همچنين در اين مراسم از سامانه مديريت پروژه 
شرکت ملی نفت ايران نيز رونمايی شد. اين سامانه 
مراحل آزمايشی را با موفقيت سپری کرده و اکنون 
قريب به يک سال است که برای پروژه های مرحله 
اول طرح نگهداشــت و افزايــش توليد نفت مورد 
بهره برداری قرار گرفته است و برای پروژه های مراحل 
بعدی اين طرح و همچنيــن کليه پروژه های آتی 
شــرکت ملی نفت ايران و شرکت های تابعه، مورد 

استفاده قرار خواهد گرفت.
پيش از اين،  معاون توسعه و مهندسی شرکت 
ملی نفت ايران گفته بود که  تامين مالی مرحله دوم 
قراردادهای افزايش نگهداشــت و توليد نفت خام 
براساس انتشار اوراق مشــارکت در بازار سرمايه و 

درآمد حاصل از افزايش توليد نفت خام  است.
وی با بيان اينکه در تامين مالی اين قراردادها از 
اعتبارات مالی صندوق توسعه ملی استفاده نشده 
اســت، تاکيد کرده بود که هــدف اول از انعقاد اين 
قرارداد ها ايجاد اشتغال برای پيمانکاران و سازندگان 

داخلی است.
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 اين بی گمان سنگين ترين جريمه تاريخ فوتبال ايران است؛ غرامتی هنگفت، بيش از شش ميليون يورو بابت همکاری با بدترين مربی تاريخ تيم ملی! مارک ويلموتس مرموز که بعد از حضور مطلقا بی اثر و ز يان بارش روی نيمکت تيم ملی ايران در سکوت محض 
به فيفا شکايت کرده بود، بالاخره رسما توانست فدراسيون فوتبال ايران را به پرداخت جريمه سنگين شش ميليون يورويی محکوم کند.  بر اين اساس سايت فدراسيون فوتبال با انتشار بيانيه ای، تمام شايعات در اين مورد را نادرست اعلام کرد. ساعتی بعد اما تصاوير 
حکم ارسالی فيفا روی خروجی سايت ها و خبرگزاری های مختلف رفت تا ديگر جای شک و شبهه ای باقی نماند. سايت ورزش سه که به حکم دسترسی پيدا کرده و تصاوير آن را با لوگوی خودش منتشر کرده، در توضيح مجازات فدراسيون فوتبال نوشته است: »به 
موجب حکمی که از سوی کميته تعيين وضعيت بازيکنان فيفا خطاب به فدراسيون فوتبال ايران و ۳ وکيلش لودويک دلشات، رضا شاه منصوری و علی مهدی زاده اعلام شده، شکايت ويلموتس از فدراسيون فوتبال ايران با حکمی که تاريخ ۱۷ آگوست )۲۷ مرداد( 
صادر شده، مورد پذيرش قرار گرفته است. رای نهايی قاضی اين پرونده در ۸ بند به فدراسيون فوتبال ايران اعلام شده که مهم ترين بند آن به جريمه ۶ ميليون و ۱۳۷ هزار و ۵۰۰ يورويی به اين سرمربی به همراه ۵ درصد جريمه ديرکرد اشاره دارد. مهلت پرداخت اين 
پول تا ۲۱ ژانويه سال ۲۰۲۰)نزديک به ۶ ماه ديگر( اعلام شده است. در بند ۳ قرارداد تاکيد شده که ساير ادعاهای ويلموتس مورد پذيرش قرار نگرفته و همچنين لوايحی که ايران در دفاع از خود به فيفا فرستاده بود نيز مورد پذيرش کميته تعيين وضعيت قرار نگرفته 

است. فدراسيون فوتبال ايران بعد از دريافت جزييات حکم از سوی فيفا، ۲۱ روز فرصت خواهد داشت تا در دادگاه عالی ورزش خواهان اعاده دادرسی در اين پرونده شود؛ پروسه ای که هزينه های خاص خودش را خواهد داشت. 

جریمه ۶ میلیون یورویی 

فدراسیون فوتبال 

نقره داغ تاریخی! 

 وزیر نفت با اشاره به اینکه در 
توسعه میادین نفتی منتظر خارجی 
ها نمی مانیم، گفت:در تمامی میادین 
مشــترک بزرگ نفتی و گازی در 
ظرفیت تولید از همسایگان جلوتر 

هستیم.   
بيــژن زنگنــه در مراســم امضای 
قراردادهای مرحله دوم طرح نگهداشت و 
افزايــش توليد نفت، افــزود: در صنعت 
جهانی نفت بر ســر اين اجماع است که 
رکن اصلی در فعاليت های بالادستی نفت،  
افزايش ضريب بازيافت است. وی با بيان 
اينکــه بخش های عملياتی به توســعه 
فناوری کمک مــی کنند، ادامه داد: يک 
درصد افزايش ضريب بازيافت به معنای 
افزايش هفت ميليارد بشکه نفت به توليد 
ايران است که درآمد ۳۰۰ ميليارد دلاری 
را به دنبال دارد.  زنگنه با اشــاره به اينکه 
رقابت در بازار تحول ايجاد کرده اســت،  
گفت: بازار رقابت به کسی رحم نمی کند. 
برای بقا به رقابت نياز است و برای رقابت 
نياز به افزايش تکنولوژی است تا قيمت 

پايين آمده و کيفيت افزايش پيدا کند.  
وزير نفت با بيان اينکه برای اينکار در 
اولين گام با دانشــگاه ها تعامل کرديم،  
افزود: در هفته های آينده شاهد امضای 
قراردادهــای جديد با دانشــگاه ها برای 
افزايش توليد خواهيم بود.  شرکت های 
اکتشــاف و توليد يک رکن اصلی برای 
افزايــش توانمندی در بخــش افزايش 
ضريب بازيافت هســتند.   زنگنه با بيان 
اينکه برای اجرای پروژه های بالا دستی 
نفــت چند طرح و تجربــه داريم، گفت: 
قراردادهای بيع متقابل، سنتی است که 
همچنان اجازه داريم از آن استفاده کنيم.

روش بعدی قراردادهای جديد نفتی 
است که در شکل مانند بيع متقابل است 
و عملکــرد پيمانکار به ميدان واگذار می 
شود و در بازپرداخت پيمانکار، موثر است.   
در چند ماه آينــده قراردادهای جديد با 
شــرکت های ايرانی اکتشاف و توليد به 
امضا می رسد که در صنعت نفت تحول به 
شمار می رود. به گفته زنگنه، روش ديگر 
برای توسعه ميادين نفتی، قراردادهايی 
است که امروز ۱۳ مورد آن امضا می شود 
و مســووليت مخزن بر عهده ماســت و 
قرارداد يکپارچه خواهد بود.   وی با بيان 
اينکه اينکار از سال ۹۵ آغاز شد و در سال 
۹۷ مصوبه شورای اقتصاد را گرفت، افزود: 
از تمام روش ها برای افزايش ظرفيت توليد 

استفاده می کنيم.   زنگنه مزيت ها در اين 
روش را زمان بندی قابل پيگيری و کنترل 
هزينه ها دانست و ادامه داد: مزيت ديگر 
امکان بهره گيری از بازار ســرمايه برای 
تامين مالی اســت.  اگر ايــن طرح ها را 
نداشــتيم کار نفت متوقف می شد اما با 
اينــکار فعاليت ها ادامــه پيدا می کند و 

اشتغالزايی انجام می شود.
وی با اشاره به اينکه اجرای اين طرح 
ها يک پيام است مبنی بر اينکه در شرايط 
تحريــم کار می کنيــم،  گفت: تحريم و 
بانيانش رفتنی هســتند و ايران ماندنی 
است. بايد برای ظرفيت سازی کار کنيم 
زيرا قدرت يک کشــور در مخازن نيست 

بلکه ظرفيت توليد است.
وی با اشــاره به اينکه اگر در شرايط 
تحريم نتوانيم ظرفيت سازی کنيم با رفع 
تحريم نمی توانيم سهم خود را از بازار پس 
بگيريم، افزود: بايد در کمتر از سه ماه به 
ظرفيــت پيش از تحريم بــاز گرديم و با 

قدرت وارد بازار شويم.
زنگنــه تاکيد کرد: ايران بايد يک تا 
دوميليون بشکه ظرفيت مازاد داشته باشد 

تا در شرايط خاص وارد بازار شود.  
به گفته وزير نفت در شرايط تحريم 
حتی يک دکل و يک نفر بيکار نشده است 
و در تلاشيم تا پيمانکاران ضعيف محلی، 
تقويت شــوند.   »منتظر خارجی ها نمی 
شويم تا اگر آنها نيامدند رو به قبله شويم. 
بيگانه، بيگانه است و هر کسی دنبال منافع 
خود است. خارجی نامحرم است. ما کار 
خود را بدون خارجی ها ادامه می دهيم، 
البته در صورت حضور آنها کار تسريع می 

شود.« 
وزير نفت با اشــاره بــه اينکه از هر 
روشی برای توســعه کشور استفاده می 
کنيم، افزود: در تمامی ميادين مشترک 
بزرگ نفتــی و گازی در ظرفيت توليد از 

همسايگان جلوتر هستيم.  
وی تاکيــد کــرد: در دســته اول 
قراردادهای نگهداشــت توليد در فضای 

کسب و کار با مشکلاتی رو برو شديم که 
اين مشــکلات را در قراردادهای جديد 

اصلاح کرديم.  
دستور زنگنه برای کاهش قیمت 
خوراک پتروشیمی ها و پالایشگاه ها

»بيــژن زنگنه« وزيــر نفت گفت: 
قيمت خوراک پتروشيمی را کاهش داده 
و قيمت خــوراک پالايشــگاه را اصلاح 
کرديم که اين موضوع باعث بهتر شــدن 
وضعيت اين شرکت ها در بورس می شود. 
امروز برای صنعــت نفت ايران روز 
مهمی است، زيرا در سخت ترين تحريم ها 
امروز قراردادهايی به ارزش ۱.۵ ميليارد 
يورو با شــرکت های ايرانی به امضا رسيد 
که در استان های خوزستان، کهکيلويه 
بوير احمد، فارس، بوشهر و هرمزگان اجرا 

می شود. 
وی با اشــاره به اينکه ۸۰ درصد از 
تجهيزات مورد نياز در اين طرح ها توسط 
سازندگان داخلی تامين می شود، افزود: 
فرصت های زيادی برای اشــتغال ايرانی 

ايجاد می کند.
زنگنــه ادامــه داد: پيــام مهم اين 
قرادادها اين است که متوقف نمی شويم و 
به ظرفيت ســازی فکر مــی کنيم، زيرا 
تحريم ها و بانيان تحريم ها رفتنی هستند 
و ملت ايران و ايران ماندگار بوده و شرايط 

سخت تر را نيز طی کرده است.
وی بــا اشــاره به اينکه بــه عنوان 
فرزنــدان اين کشــور در اين شــرايط 
مســووليت خــود را به ملت بــه انجام 
می رسانيم، گفت: برای فرزندان اين مردم 

اشتغال ايجاد کنيم.
وزير نفت با تاکيد دوباره بر اينکه برای 
توسعه صنعت نفت منتطر خارجی ها نمی 
نشينيم ، افزود: ضمن مشارکت و تعامل با 
آنهااما با نيامدن آنها  برای اينکه ميادين را 
توســعه دهيم اما با نيامــدن آنها کار را 
متوقف نمی کنيم از همين رو دسته سوم 
قراردادهای نگهداشت توليد تا پايان سال 

امضا خواهد شد.

زنگنــه درباره طــرح مجلس برای 
تغيير در سهميه بندی بنزين نيز گفت: 
هنوز طرحی به دســت ما نرسيده و نمی 

توان روی فرضيات نظری داد.
وی در پاسخ به ايرنا درباره اينکه آيا 
گشايش اقتصادی، طرح وزارت نفت بوده، 
تاکيد کرد: ايده را وزارت نفت نداده است.
زنگنه افزود: چارچوبی را ارائه دادند 
تــا وزارت نفت اعلام کند کــه آيا از نظر 
تکنيکال قابليت اجرا دارد. در اين زمينه 
پيشنهادی داديم که به مراحل بعدی رفته 
است. در هر حال هر چه که به وزارت نفت 

ابلاغ شود، اجرا خواهيم کرد. 
وی عملکرد اوپک در ماه های اخير 
برای کنترل بازار نفت را موفق دانست و 
ادامه داد: بــا اقدامات و تصميمات انجام 
شده، قيمت نفت از ۱۵ دلار به ۴۵ دلار در 
هر بشکه رسيده و تثبيت شده است. اينکه 
در آينده چه کاری انجام شود بستگی به 

شرايط بازار دارد.
وزير نفت با بيان اينکه در شــرايط 
فعلی طرح گشايش اقتصادی که مربوط 
به فروش قطعی نفت است با فروش اوراق 
اسلامی اشتباه گرفته می شود، ادامه داد: 
پيش از اين نيز اوراق اسلامی برای تامين 
مالی طرح ها به فروش می رسيد اما طرح 
عرضه نفت پيش فروش قطعی موضوعی 
است که در جلسه سران قوا مطرح شده و 
هنوز نهايی نشده است. آمريکا ادعا کرده 
که محمولــه بنزين ايران را توقيف کرده 
است اما اين در شرايطی است که اگرچه 
محموله ها از ايران رفته بود اما نه کشتی 
ها ايرانــی بود نه محموله برای ايران بود. 
محموله، بنزين ايران بود که به مشتری 
فروخته شده بود. در برنامه سند مصرف 
سوخت آينده کشور تا ۱۴۲۰ سی.ان.جی 

را سوخت اصلی می دانيم. 
وی بــه اعتراضات از ســوی برخی 
کارگران صنعت نفت اشاره کرد و افزود: 
يک ســری اعتراضات بود که مربوط به 
پيمانکاران دست دوم نفت می شد. البته 
بايد توجه شود به عنوان وزير نفت با قدرت 
می گويم از حقوق کارگران دفاع می کنم.

زنگنه در پاســخ به ســوال درباره 
صندوق ETF پالايشــی نيز تاکيد کرد: 
تقاضا را داديم  و فرايند را بورس طی می 

کند. 
وزير نفت بــا رد شــايعه امتياز به 
ترکمنستان در دريای خزر بر سر صادرات 

گاز نيز گفت: »من امتياز می دهم؟«

زنگنه:در تمام میادین مشترک بزرگ نفتی
 از همسایگان جلوتریم

 مدیرعامل شرکت تولید نیروی 
برق حرارتــی گفت: میزان تولید برق 
نیروگاه های حرارتی از ابتدای امسال تا 
نیمه مردادمــاه با افزایش 11 درصدی 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته از 
مرز 1۲7 میلیارد کیلووات ســاعت 

گذشته است. 
  »محســن طرزطلب« افزود: بيش از 
۱۴۰ ميليارد کيلووات ساعت انرژی از ابتدای 
سال تا نيمه مردادماه در نيروگاه های کشور 
توليد شده که سهم نيروگاه های حرارتی از 
اين رقم حدود ۱۲۷ ميليارد کيلووات ساعت 
بوده است.توليد نيروگاه های حرارتی نسبت 
به مدت مشــابه سال گذشــته افزايش ۱۱ 
درصدی يافته و ســال گذشــته در اين بازه 
زمانی حدود ۱۱۴ ميليارد کيلووات ساعت 
در نيروگاه های حرارتی توليد شده بود که با 
تمهيدهــای صورت گرفتــه در اين مدت، 
افزايش ۱۲ ميليارد کيلووات ساعتی توليد 

اين واحدها در سال جهش توليد محقق شده 
اســت. افزايش يک هــزار و ۶۰۰ مگاواتی 
ظرفيت نيروگاه های حرارتی، انجام به موقع 
۹۳ هزار مگاوات برنامه تعميرات نيروگاهی 
در کنار آمادگی کامل واحدهای توليد برق 
حرارتی موجب شده اســت تا نيروگاه های 
حرارتی کشور تابستان امسال با توليد برق 
پايــدار نقش مهمی را در تحقق برنامه عبور 

موفق از دوره اوج مصرف ايفا کنند.
مديرعامل شــرکت توليد نيروی برق 
حرارتی گفت: ســالانه حدود يک ميليون 
مشترک جديد به صنعت برق ايران افزوده 
می شود. شرکت توليد نيروی برق حرارتی  
هم اکنون با ۹۴ نيروگاه دولتی و خصوصی 
حدود ۹۲ درصد برق مورد نياز سالانه کشور 
را تامين می کند و استمراربخشــی به توليد 
پايــدار در ايــن مجموعه با توجــه به نياز 
روزافزون مشــترکان جديد صنعت برق از 
برنامه های جدی اين مجموعه مادرتخصصی 

بوده است.
طرزطلب يکــی از برنامه های جدی 
امسال مجموعه را دست يابی به راندمان ۳۹ 
درصدی در نيروگاه های حرارتی برشمرد و 
افزود:  بــرای تحقق اين مهــم برنامه های 
متعددی همچون بهره برداری از ۹ واحد بخار 
سيکل ترکيبی به ظرفيت يک هزار و ۴۵۴ 
مگاوات و افتتاح سه واحد گازی راندمان بالا 
با ظرفيتی بالغ بر ۹۲۱ مگاوات در دستور کار 
قرار گرفته است.سال گذشته از حدود ۳۱۲ 
ميليارد کيلووات ســاعت بــرق توليدی در 
کشور حدود ۷۹ ميليارد کيلووات ساعت آن 
بدون استفاده از سوخت فسيلی بوده است 
که از اين ميزان حدود ۴۲ ميليارد کيلووات 
ساعت آن با تبديل واحدهای گازی به سيکل 
ترکيبی توليد شده است.  با اين اقدام در سال 
گذشته نزديک به ۱۱ ميليارد متر مکعب در 
مصرف گاز صرفه جويی شــده است. سالانه 
حــدود ۳۶ درصــد گاز کشــور توســط 

نيروگاه های حرارتی مصرف می شود. بنابراين 
هر چه بتوان با گاز موجود در اختيار و بدون 
افزايش مصرف ســوخت نســبت به سال 
گذشته توان توليدی نيروگاه ها را افزايش داد، 
طبيعی است اين اقدام به نفع اقتصاد کشور 
خواهد بود و می توان با صادرات مازاد سوخت 
باقی مانــده در ايــن بخــش برای کشــور 

درآمدزايی ايجاد کرد.
مديرعامل شــرکت توليد نيروی برق 
حرارتی گفت: به منظور شتاب بخشی در اين 
کار، ضــرورت دارد مطابق قانــون مربوط، 
سوخت صرفه جويی شده حاصل از احداث 
بخش بخار نيروگاه های ســيکل ترکيبی به 
سرمايه گذاران تحويل شود که در اين زمينه 
به همکاری وزارت نفت نياز است. وی با تاکيد 
بر اينکه راندمان نيروگاه های کشور تا پايان 
امســال از مرز ۳۹ درصد عبور خواهد کرد، 
گفت:  براساس برنامه ششم توسعه اين رقم  

در سال ۱۴۰۰ به عدد ۴۰ درصد می رسد.

رکورد تولید برق در نیروگاه های حرارتی کشور شکسته شد
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متناسبسازی
براساسنظرات
تشکلهایبازنشستگان
اجراشدهاست

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد بورس

خبـــــر

 حسن قالیباف اصل رییس سازمان بورس و 
اوراق بهادار معتقد است: آزادسازی سهام عدالت 
چشم اندازی جدید پیش روی بازار سرمایه قرار 

گرفت و رشد و عمق بازار را دو چندان کرد. 
وی  در آيين پايانی چهارمين جشنواره بورس با اشاره 
به نقش اول رسانه ها در صحنه بازار سرمايه کشور گفت:  
از ابتدای سال پنج ميليون کد معاملاتی به خانواده بازار 
سرمايه اضافه شد و تعداد کدها از ۱۰ ميليون ابتدای سال 
به ۱۵ ميليون رسيد. جمعيت ۴۵ ميليون نفری به جمع 
ســهامداران بورسی اضافه شد و در چنين شرايطی بايد 
بيش از گذشته به امر آموزش و فرهنگ سازی توجه شود 
و يکی از بهترين ابزارها برای افزايش آگاهی و انتقال دانش 

تخصصی به جامعه، رسانه است.
رييس سازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره به اينکه 
بازار سرمايه شرايط بی سابقه ای را تجربه می کند، افزود: 
نحوه سرمايه گذاری صحيح، ورود غيرمستقيم افراد غير 
حرفه ای به بــورس، پرهيز از رفتــار هيجانی، دوری از 
شايعات، مراجعه به مشــاورين و متخصصين حرفه ای 
دارای مجوز و مواردی از اين دست مفاهيمی است که بار 
انتقال آن به آحاد جامعه، بر دوش رسانه ها قرار دارد. امروز 
مالکين سهام عدالت، جامعه بزرگ مخاطبين رسانه ها 
قرار دارند، اما بسياری از آنها اطلاعات کافی در زمينه بازار 
سرمايه ندارند و انتقال دانش و آگاهی به اين بخش از افراد 
جامعه نيز بر دوش رســانه است. کار رسانه و خبر شبانه 
روزی و سخت است و نمی توان از زحمات اصحاب رسانه 
به ويژه افراد فعال در حوزه تخصصی بازار سرمايه قدردانی 
کرد، اما برگزاری جشنواره ها، پيام همراهی نهاد ناظر بازار 

سرمايه با خبرنگاران است.

اســتاندار اصفهان از حمايت های بانک صنعت و 
معدن اين اســتان جهت تسهيل و تســريع در اعطاي 
تسهيلات در قالب تبصره ۱۸ قانون بودجه قدردانی کرد.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  بانک صنعت 
و معدن، در متن تقديرنامه عباس رضائي استاندار اصفهان 
خطاب به محمود حقيقت سرشت مدير بانک صنعت و 
معدن استان اصفهان آمده است؛ بدينوسيله از تلاش هاي 
ارزنده جنابعالي و همکاران محترم آن بانک که موجبات 
تحقق اهداف و برنامه هاي دولت تدبير واميد و توســعه 
همه جانبه اســتان را به خصوص در پرداخت تسهيلات 
“تبصره ۱۸ “ فراهم نموده ايد، تقدير و تشکر مي نمايم و 
توفيق روزافزون شما را در راه خدمت صادقانه به فعالان 
عرصه کارآفريني و توليد، از خداوند سبحان خواستارم. 

بانک دی در راستای ايفای نقش در حوزه مسئوليت 
اجتماعی و به منظور فرهنگ سازی برای کودکان در دوره 
کرونا، کتاب »شُستن دست« را به کودکان زير ۱۰سال 

مشتريان خود هديه می دهد.
 اين کتاب از نخستين کتاب هايی است که در زمينه 
آموزش خودايمنی در برابــر ويروس کرونا در ايران و به 
نويسندگی شهرام شفيعی و تصويرگری سام سلماسی، 
توسط دپارتمان کودک و نوجوان انتشارات سيمای شرق 
)زرافه( منتشر شده است. گفتنی است، شستن دست و 
اســتفاده از ماســک و رعايت کردن فاصله فيزيکی از 
ساده ترين روش های پيشگيری از شيوع ويروس کرونا و 
آمــوزش صحيح اين موارد به کودکان می تواند علاوه بر 
فرهنگ سازی در حوزه بهداشت در پيشگيری از ابتلا و 

کنترل شيوع ويروس منحوس کرونا موثر باشد.

 وزير نفت گفت: مشکل قانونی فروش اوراق سلف 
نفتی در بازار بورس با مشارکت مجلس و ديوان محاسبات 

و سازمان بورس حل خواهد شد. 
 بيژن نامدار زنگنه در پاســخ به سوالی مبنی بر اين 
که با توجه به عدم صدور مجوز در بودجه ســال ۹۹ برای 
فروش ســلف نفت در بورس انرژی، وزارت نفت چگونه 
تصميم به فروش اين اوراق گرفته اســت، گفت: موضوع 
ماهيتی فروش اوراق سلف نفتی در حقيقت فروش اوراق 
مشارکت بوده و قرار اســت، با حضور ديوان محاسبات، 
کميسيون برنامه و بودجه، وزارت نفت و سازمان بورس 
طی جلسه ای بررســی و راه حلی برای آن پيدا شود. ما 
می خواهيم همان اوراق مشارکتی را که در قانون ذکر شده 
در اين طرح را بفروشــيم اما بحث اصلی اين اســت که 
سازمان بورس بايد يک ضمانت نفتی انجام دهد که اين 

موضوع با کمک مجلس بررسی و حل خواهد شد.

خبـــر
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار؛

آزادسازیسهامعدالت
چشماندازیجدیدبرایبورساست

قدردانیاستانداراصفهان
ازحمایتبانکصنعتومعدن

هدیهفرهنگیبانکدی
برایمقابلهباکرونا

زنگنه:مشکلقانونیفروشاوراق
سلفنفتیدربازاربورسحلمیشود

طغیانیتاکیدکرد
ارتقای سطح نرم افزاری کارگزاری ها 

برای تسهیل در فرآیند معاملات سهام

سخنگوی کمیسیون اقتصادی بر لزوم بروز 
رســانی نرم افزار کارگزاری ها برای تسهیل در 

فرآیند خرید و فروش سهام تاکید کرد. 
مهدی طغيانی با اشاره به مشکلات نرم افزاری برخی 
از کارگزاری ها در هســته معاملات بورس اوراق بهادار 
گفت: مشــکلات هســته معاملات، کار را برای کاربران 
مشــکل کرده و طی جلســاتی که با حضــور اعضای 
کميسيون اقتصادی مجلس و مسئولان سازمان بورس 
اوراق بهادار برگزار شد، مشکلات مورد بررسی قرار گرفت 
تا در سريع ترين زمان ممکن اين مشکلات مرتفع شود.
بحث ارتقا نرم افزار کارگزاری ها در جلسات متعددی مورد 
بررســی قرار گرفت؛ چرا که با توجه به نرم افزار موجود و 
حجم بسيار بالای اســتفاده کاربران که طی چند ماهه 
گذشــته اتفاق افتاده اســت، بايد بروز رسانی شده که 
مسئولان سازمان بورس اوراق بهادار قول های مساعدی 
برای انجام  اين کار به اعضای کميسيون اقتصادی مجلس 
داده اند؛ البته نمايندگان نيز پيگير اين موضوع هستند. 
در بحث آموزش ســهامداری کارگزاری ها به کاربران، 
برخی از کارگزاری ها بسيار خوب عمل کرده و برخی نيز 
دارای اشــکالاتی بوده که در حــال حاضر تذکرات لازم 
توسط سازمان بورس به آنها داده شده است؛ البته آموزش 
ومشــاوره وظيفه کارگزاری ها نيســت  واگر آموزش و 
مشاوره به کاربران داده نشود، تخلفی صورت نگرفته است، 
اما بايد مردم برای خريد و فروش ســهام و انجام کارهای 
بورســی آموزش های لازم را کسب کنند. بايد ساختار 
کارگــزاری ها ارتقا پيدا کرده و نرم افزار مورد اســتفاده 
کاربران بروز رسانی شود که در اين راستا سازمان بورس 
اوراق بهادار به عنوان متولی اين امر بايد شرايط لازم برای 
اين امر را فراهم کرده و درکنار آن، آموزش و مشاوره را به 
کاربــران چه از طريق کارگزاری ها و چه از راه های ديگر 
به کاربران ارائه کند؛ زيرا ناظر اين امر سازمان بورس می 

باشد.
تصویب کلیــات طرح مالیات بر ســوداگری در 

کمیسیون اقتصادی
سخنگوی کميسيون اقتصادی از تصويب کليات 
طرح ماليات بر سوداگری )ماليات بر عايدی سرمايه( در 
کميســيون متبوعش خبر داد.  کليات طرح ماليات بر 
سوداگری)ماليات بر عايدی ســرمايه( در جلسه امروز 
کميسيون به تصويب رسيد. مقرر شد؛ جزئيات اين طرح 
ابتدا در کميته مالياتی کميسيون اقتصادی بررسی و جمع 
بندی شود، سپس مجدد در دستورکار کميسون اقتصادی 
قرار گيرد. همچنين نمايندگان پس از بحث و بررســی 
کارشناســانه کليات طرح بانکداری جمهوری اسلامی 
ايران را نيز در ادامه جلسه کميسيون اقتصادی تصويب 

کردند.
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وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: دارایی های بیمه شــدگان و 
بیمه  مســتمری بگیران صندوق 
اجتماعی کشاورزان، روستاییان و 
عشایر در دو سال اخیر 9 برابر شده 

است. 
»محمد شريعتمداری« در ديدار با 
مديرعامل و اعضای هيات مديره صندوق 
بيمه اجتماعی کشاورزان، روستائيان و 
حقــوق  همسان ســازی  از  عشــاير 
بازنشستگی و مســتمری بيمه شدگان 
صندوق بيمه اجتماعی خبرداد و افزود: با 
اين اتفاق، ۲۶ درصد به مجموع دريافتی 
مستمری بگيران صندوق افزوده خواهد 

شد.  
وی اضافه کرد: در دو ســال اخير با 
تلاش مديران صندوق، ارزش دارايی های 
موجود از ۱۳ هزار ميليارد تومان به بيش 
از ۱۰۰ هزار ميليارد تومان افزايش پيدا 

کرده است.
وزيرتعاون با يادآوری اينکه در عمر 
انقلاب اســلامی خدمات ارائه شــده به 
مجموعه روســتاها بی نظير بوده است، 
افزود: از اوايل انقــلاب تاکنون با تلاش 
گروه های جهادی و مردمی به ايجاد زير 
ساخت ها و فعاليت های زير بنايی توجه 
شد و تاکنون بيش از ۹۰ درصد روستاهای 

صعب العبور گازرسانی شده اند.  
وی با بيان اينکه قدم بعدی خدمت 
به کشــاورزان و روستائيان جلوگيری از 
مهاجــرت آنان به شــهر و ايجاد زمينه 
اشتغال در روستاها بود، اظهار داشت: در 
دولت تدبير و اميد و با کسب اجازه از رهبر 
معظم انقلاب با برداشت يک و نيم ميليارد 
دلار از منابع صندوق توسعه ملی معادل 
۲۰ هزار ميليارد تومان و اختصاص آن به 
مجموعه جامعه روستايی و بخش های 

زيــر۱۰ هزار نفر، شــاهد اين بوديم که 
براساس آخرين آمار مرکز آمار ايران سهم 
اشتغال روستايی در سبد اشتغال کشور 
از ۳ درصد به ۲۵.۳ درصد افزايش يافت 
و روند مهاجرت در برخی از روســتاهای 

کشور معکوس شد.  
شــريعتمداری افزود: يکی عوامل 
مهم توسعه روستاها، برخورداری از نظام 
بيمه حمايت های اجتماعی است که ۱۵ 
ســال پيش با تصويب قوانين و مقررات 
ذيربط آغاز شد و درطول دولت ها ادامه 
يافت و ما سعی کرديم ضريب نفوذ بيمه 
را افزايش دهيم که اين موضوع، ماندگاری 
جمعيت همراه با ايجاد زيرســاخت ها، 
توسعه اشتغال در سطح روستايی و ايجاد 
اميد برای آينده در دوره بازنشستگی و از 

کار افتادگی را به دنبال داشته باشد.  
وی از ارائه ۱۱۳ هزار بسته ۳۰۰ هزار 
تومانی به مستمری بگيران صندوق بيمه 
اجتماعی کشاورزان، روستائيان و عشاير 
که در ايام کرونا زندگی  آنها با مشــکل 
روبرو شــده اســت خبر داد و گفت: به 
بيمه شدگان مبتلا به بيماری کرونا نيز 

مبلغ ۲۰۰ هزار تومان کمک هزينه داده 
شده است.  

وزير تعاون از همسان سازی حقوق 
بازنشســتگی و مستمری بيمه شدگان 
صندوق بيمه اجتماعی خبر داد و گفت: 
با اين اتفاق، ۲۶درصد به مجموع دريافتی 
مستمری بگيران صندوق، اضافه خواهد 

شد.  
شــريعتمداری با تاکيد بر تقويت 
فرهنگ اســتفاده از بيمه روستاييان و 
عشاير به اصل ۲۹ قانون اساسی اشاره کرد 
و گفت: روستاييان بخش قابل توجهی از 
جمعيت کشور را تشــکيل می دهند و 
همواره در توسعه کشور پيشتاز بودند و 
کار صندوق بيمه اجتماعی کشاورزان، 
روســتاييان و عشاير، برای اين قشر، کار 

مقدسی است.
وی افزود: بيمه اجتماعی روستاييان 
مرز ظريفی بين بيمــه حمايتی و بيمه 
اجتماعی اقتصادی اســت از اين رو بايد 
محصولات آن بيشــتر شود که اشتياق 
بيشتری را برای عضويت در صندوق به 
وجود آورد، همين طور می توانيم اقشار 

ديگری را مشمول استفاده از بيمه کرد و 
سطوح فعاليت صندوق را گسترش داد.  
شــفافيت مهم تريــن دســتاورد 

صندوق بيمه اجتماعی کشاورزان 
وزير تعاون شفافيت را موضوع بسيار 
مهمــی دانســت و تاکيد کــرد: امروز، 
شــفاف ترين صندوق بيمه کشور از نظر 
ارائــه صورت های مالی به بــازار بورس 
کشور،  صندوق بيمه اجتماعی کشاورزان، 
روســتائيان و عشايراست و اين صندوق 
همه برنامه های آتی خــود را در اختيار 
بورس قــرار داده و اطلاعات آن از طريق 
کدال بورس در اختيار مردم قرار گرفته و 
اين يک قدم مثبت در راستای شفافيت  

و صيانت از دارايی های صندوق است.  
وی با اشــاره به طراحی سيســتم 
CRM در صندوق های بيمه ای کشور 
گفت: اين سيســتم از اوايل شهريورماه 
بــرای صنــدوق بازنشســتگی، تامين 
اجتماعــی و صندوق بيمــه اجتماعی 
کشاورزان، روستائيان و عشاير راه اندازی 
می شود و مردم می توانند تقاضاهای خود 
را به صورت يکپارچه از طريق آن سيستم 

مطرح کنند.  
شــريعتمداری گفــت: تقويت و 
نهادينه ســازی بيمه های اجتماعی در 
کشــور به عنوان يک هدف و راهبرد در 
دولت تدبير واميد بــوده و اميدوارم اين 

هدف در اين مجموعه محقق شود.
وزير تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
تصريح کرد: گســترش ضريب پوشش 
بيمه های اجتماعی، يک هدف اساسی 
است که بايد يک برنامه عملياتی روشن 
برای آن تدوين و به کاهش محروميت در 
ســطوح مختلف روستايی منجر شود و 
شرايطی را فراهم کند که جامعه روستايی 

از فقر در امان بماند.  

دارایی های بیمه شدگان صندوق بیمه اجتماعی 
روستاییان 9 برابر شد 

 عضو هيات مديره شرکت 
مادر تخصصی عمران شهرهای 
جديد از برنامه برای عرضه املاک 
و زميــن هــای ۱۹ شــرکت 
زيرمجموعه، در سراســر کشور 
بوسيله بورس کالای ايران خبر 
داد. صادق اکبری ضمن اعلام اين 
خبر پيرامــون برنامه عرضه يک 
باب واحد تجاری در فاز ۲ شــهر 
جديد پرديس در روز ۲۹ مرداد 
ماه جــاری در تالار فرعی بورس 
کالا توضيح داد: شــرکت مادر 
تخصصی عمران شهرهای جديد 

در کل کشــور ۱۹ شــرکت زير 
مجموعه دارد که اين شرکت ها 
حجم زيادی املاک و زمين دارند 
که بعد از آماده سازی و پذيرش در 
بورس کالای ايران به خريداران 
عرضه خواهند شد. نکته مهم اين 
عرضه ها، مربوط به روش پيشين 
برگزاری مزايده ی دارايی و اموال 
شرکت های زير مجموعه به روش 
ســنتی بود، زيرا آنها مجبور به 
در  آگهــی  درج  و  فراخــوان 
روزنامه هــای کثيرالانتشــار و 
سايت ها و ســامانه های مربوطه 

بودند تا اطلاعــات اين اموال به 
دســت همه افــراد و متقاضيان 
خريد برسد، اما با ورود به بورس 
کالا اين مشــکل برطرف شده 
است. نشســت های متعددی  با 
مسوولان بورس کالا برگزار شد و 
با بررســی چارچوب ها و قوانين 
موجود، فرصت برای عرضه اين 
دارايی ها فراهم شــده اســت. 
بطوری کــه ۱۳ مردادماه جاری 
يک باب واحد تجاری در شرکت 
عمران شــهر جديد پرديس در 
بورس کالا پذيرش شد تا شرايط 

ايــن عرضه هم برای ما به عنوان 
عرضه کننده و هم برای متقاضيان 

خريد شفاف شود.
شفاف سازی بوسیله بورس

وی بــا اشــاره به رشــد و 
گسترش فرهنگ سرمايه گذاری 
در بازار سرمايه و بورس در ماه های 
گذشته با آزادسازی سهام عدالت 
و افزايش تعــداد صدور کدهای 
بورســی جديد، گفت: اين روند 
گسترش فرهنگ سرمايه گذاری 
در بــورس در بين مردم لزوم در 
اختيار داشتن دانش به روز را نيز 

ايجــاد می کنــد و قرار شــد از 
ظرفيت های بورس کالا به عنوان 
يک بازار مبتنی بر مکانيسم حراج 
اســتفاده شــود تــا در حــوزه 
دارايی های خود شــفاف سازی 
شــود.  ايــن روش می تواند به 
گسترش بيش از پيش فرهنگ 
سرمايه گذاری در بورس کمک 
کند و قاعده هرم سرمايه گذاری 
در اين بازار را افزايش دهيم تا در 
حوزه املاک نيز شاهد شفافيت و 
رقابت خريداران و کشف قيمت 

واقعی و عادلانه تری باشيم.

بورس کالا از املاک شهرهای جدید میزبانی می کند

جــواد فلاح مدیــر مطالعات 
اقتصادی و سنجش ریسک بورس 
کالای ایران از حذف کارمزد پذیرش 

املاک در بورس کالا خبر داد. 
 کارمزد پذيــرش در بورس کالا در 
بخش اموال غيرمنقول معادل يک در هزار 
ارزش ملک کارشناســی شــده توسط 
کارشناس رسمی دادگستری و تا سقف 
۵۰ ميليون تومان در نظر گرفته شده که 
با موافقت هيات مديره بورس کالای ايران 
ايــن هزينه تا اطلاع ثانــوی از معاملات 
املاک حذف شد.  ذطبق دستورالعمل های 
موجود، هر شخصی که قصد داشت ملکی 
را در بورس کالا پذيرش کند، بايد فيش 
واريــزی معادل يــک در هــزار ارزش 
کارشناسی شده توسط کارشناس رسمی 
دادگســتری را به همراه ســاير اسناد و 

مدارک لازم ارايه می کرد که اين موضوع 
با عدم مطلوبيت برای پذيرش در بورس 
ايجــاد می شــد. در هميــن زمينــه، 
عرضه کنندگان درخواســت داشــتند 
کارمزد پذيرش املاک به دليل احتمال 
عدم انجام معامله، پس از قطعی شــدن 
معامله پرداخت شود که حذف اين کارمزد 
با موافقت هيات مديره بورس کالا تا اطلاع 
ثانوی به تصويب رسيد. در صورت انجام 
معامله روی تابلوی املاک و مستغلات، 
کارمزد بورس کالای ايران معادل ۵ در ۱۰ 
هزار ارزش معامله برای هر يک از طرفين 
معامله )هم خريدار و هم فروشــنده( تا 
ســقف ۱۰ ميليــون تومــان و کارمزد 
کارگزاران ۱۸ در ۱۰ هزار برای هر يک از 
طرفين معامله تا سقف ۱۰ ميليون تومان 
خواهــد بود و در مجموع، کارمزد معامله 

برای هر يک از طرفيــن ۲۳ در ۱۰ هزار 
ارزش معامله تا سقف ۲۰ ميليون تومان 
است. مدير مطالعات اقتصادی و سنجش 
ريســک بورس کالای ايران در خصوص 
هزينه مبادلات در بازار سنتی مسکن نيز 
گفت: در معاملات ســنتی بازار مسکن 
هزينه مبادلات شــهر به شــهر متفاوت 
است، اما کارمزد بنگاه داران در شهر تهران 
۰.۵ درصد معادل ۵۰ در ۱۰ هزار ارزش 
معامله برای خريدار و همين مقدار برای 
فروشنده و برای معاملات با ارزش کمتر 
از ۵۰۰ ميليون تومان، لحاظ می شــود و 
برای املاک با ارزش بالای اين رقم، ۰.۲۵ 
درصد معادل ۲۵ در ۱۰ هزار ارزش معامله 
محاسبه خواهد شد.  با مقايسه اين ميزان 
بــا کارمزد معاملات بــورس می توان به 
وضوح مشــاهده کرد کــه هزينه نقل و 

انتقلات حوزه مســکن در بورس حتی از 
نصف بازار سنتی نيز کمتر بوده و فروش 
املاک از طريق سازوکار بورس کالا تاثير 
قابل توجهــی در هزينه مبادلات خواهد 
داشــت. ضمن اينکه در حالــی در بازار 
مســکن به کارمزد بنگاه داران ۹ درصد 
ماليات بر ارزش افزوده نيز تعلق می گيرد 

که بورس از اين ماليات معاف است.
بــورس کالا در حالی در راســتای 
کاهش هزينه نقل و انتقالات بازار مسکن 
در تالار فرعی، کارمزد پذيرش املاک را 
حذف کرده که کارمزد معامله ملک آماده 
برای عرضه روز چهارشنبه در شهر جديد 
پرديس، براساس ارزش پايه بيش از ۱۰ 
ميليارد و ۶۳۹ ميليون ريال رقمی نزديک 
به ۲۴ ميليون و ۴۷۰  هزار ريال برای هر 

يک از طرفين معامله محاسبه می شود.

کارمزدپذیرشاملاکدربورسکالاحذفشد

دبيرکارگروه تخصصی مهندسی و انرژی سنديکای بيمه گران ايران در واکنش به سخنان اخير بيژن نامدار زنگنه وزير نفت، بيمه گران را فداکاران دوران تحريم دانست. به گزارش روابط عمومی سنديکای بيمه گران ايران، محمدباباکردی دبيرکارگروه تخصصی 
مهندسی و انرژی سنديکای بيمه گران ايران روز چهارشنبه در نامه ای خطاب به وزير نفت به اظهارات اخير وی در خصوص صنعت بيمه پاسخ داد. دبيرکارگروه مهندسی و انرژی سنديکا در اين نامه آورده است: جمهوری اسلامی ايران يکی از کشورهايی است که 
دارای مهمترين و غنی ترين منابع انرژی در دنيا بوده و به اين ترتيب صنعت نفت،گاز و پتروشيمی تعيين کننده ترين صنعت کشورمان است. از طرفی شناسايی و مديريت ريسک در بخش های مختلف اقتصادی يکی از ارکان مهم توسعه هر کشور است. وی می 
افزايد: همزمان با توسعه صنايع مختلف، توسعه و حمايت صنعت بيمه به عنوان يک رکن اصلی در حفظ سرمايه های کشور بسيار مهم و حياتی است. صنعت بيمه ايران همواره حمايت و پشتيبانی خود را از تمامی ارکان اقتصادی کشور به ويژه صنعت نفت،گاز و 
پتروشيمی و پالايش و پخش انجام داده و حتی در شرايط تحريم شديد اقتصادی که حمايت بيمه گران اتکايی خارجی را نداشته، با تمام توان و انرژی تلاش کرده هيچکدام از بخش های صنعت نفت کشور بدون پوشش بيمه باقی نماند. باباکردی در ادامه اين نامه 
خاطر نشان می کند: در حاليکه عدم برخورداری از پوشش های اتکايی بين المللی در بيمه نامه های انرژی مربوط به اموال و پروژه های صنعت نفت که دارای سرمايه های هنگفتی هستند، چالش بزرگی است که با مديريت بيمه مرکزی ج.ا.ا ، شرکت های بيمه و 

سنديکای بيمه گران ايران اين چالش به نحو احسن مديريت شده است.خسارت هايی که در ساليان اخير توسط صنعت بيمه پرداخت شده است به درستی گواه اين ادعاست و نمونه بارز آن خسارت پرداختی به پتروشيمی بوعلی و چندين شرکت نفتی است.

باباکردی دبیرکارگروه 
تخصصی مهندسی و انرژی 

سندیکای بیمه گران:
بیمه گران فداکاران
 دوران تحریم هستند
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

مدیر عامل شــرکت مخابرات ایران گفت: 
مشتریان اینترنت این شرکت می توانند در دهه 
اول محرم از ترافیک رایگان برای دیدن مجالس 
عزاداری سالار شهیدان به صورت آنلاین به نشانی 

heyatonline.ir مراجعه کنند. 
 سيد مجيد صدری مدير عامل شرکت مخابرات ايران 
با اشاره به فرارسيدن ايام محرم و آغاز عزاداری سرور و سالار 
شهيدان حضرت امام حسين )ع( بر استفاده حداکثری از 
ظرفيت های شبکه شــرکت مخابرات ايران تاکيد کرد و 
گفت: ارائه ترافيک اينترنــت  در فاز اول از روز جمعه ۳۱ 
مردادماه مصادف با اولين روز محرم آغاز شده و تا پايان روز 
يکشنبه مورخ ۹ شــهريورماه مصادف با روز عاشورا ادامه 
خواهد داشت .  با برنامه ريزی های صورت گرفته عزاداران 
حســينی می توانند به صورت مجــازی و بدون هرگونه 
هزينه ای از مراســم هيات های مورد علاقه خود بهره مند 
شــوند بدون  اينکه نياز به حضور فيزيکی در اين مجالس 

باشد.  
مدير عامل شــرکت مخابرات ايران  با اشاره به اينکه 
سامانه هيات آنلاين به آدرس heyatonline.ir بستری برای 
پخش زنده برنامه های مراسم های مذهبی است که ترافيک 
استفاده از آن برای کاربران شرکت مخابرات ايران رايگان 
اســت،تصريح کرد: اين طرح در مرحله نخست برای دهه 
اول ماه محرم از ۳۱ مرداد تا ۹ شــهريور ۱۳۹۹ خواهد بود 
از طرفــی بايــد بگويم  برای تــداوم  اجــرای طرح برای 
مناســبت های بعدی با توجه به  برنامه های آتی متوليان 

هيات آنلاين، تصميم گيری خواهد شد.
 سيد مجيد صدری با تاکيد بر رصد ۲۴ ساعته شبکه 
ارتباطی کشور به منظور تضمين پايداری ارتباطات در ايام 
عزاداری ادامه داد: مشکلی از بابت ظرفيت شبکه مخابراتی 
وجود ندارد،  شرکت مخابرات ايران بستر ويژه ای برای ايام 
ماه محرم و صفر ارائه  می دهد و تمامی پتانسيل ، امکانات 
و توانمندی های شرکت در اين زمينه بکار گرفته شده است.

خبـــر
شرکتمخابراتبرایعزاداری
سالارشهیدانترافیکرایگان

اینترنتارائهمیدهد

در مجمع عمومی بطور فوق العاده بانک سینا؛ 
تقسیم ۶۰ ریال سود به ازای هر سهم 

دکتر ســيد ضيــا ايمانی 
مديرعامل بانک سينا گفت: يکی از 
اهداف اصلی و مهم بانک ســينا، 
تلاش برای افزايش رضايتمندی 
تمامی ذينفعان گرامی از طريق 
ايجاد ارزش افزوده و بازدهی بيشتر 

است که در همين راستا با پياده سازی برنامه ها و سياست های توسعه 
ای، توانســته گام های مهمی را بردارد به طوری که در سال ياد شده، 
مجموع سپرده های اين بانک ۱۸,۹ درصد، مانده خالص مصارف بانک 

۱۳ درصد و سودآوری آن ۳۴۷ درصد رشد را نشان می دهد.
وی با اشــاره به اهميت قيمت تمام شده پول در بانک ها اظهار 
داشت: استراتژی بانک سينا، تلاش برای تداوم روند کاهشی نرخ بهای 
تمام شده پول بوده است که خوشبختانه اين نرخ در پايان اسفند ۹۸ به 
۱۸,۶ درصد رسيده که نسبت به سال قبل از آن يک واحد درصد کاهش 

نشان می دهد.
 اين روند کاهشی را در نسبت مطالبات غيرجاری به کل تسهيلات 
نيز شاهد هستيم به طوری که در پايان سال ۹۸ معادل ۶,۳ درصد بوده 
که اين رقم در حال حاضر ۵,۶ درصد است در حالی که اين رقم در پايان 
اســفندماه سال ۹۷ معادل ۶,۶ درصد است. بانک سينا از نظر سرمايه 
ثبتی در رتبه ۶ و از لحاظ تعداد شعبه در رده ۷ کانون بانکهای خصوصی 
قرار دارد و دارای کمترين وابستگی به منابع بين بانکی با سهمی نزديک 
به صفر اســت. عليرغم کاهش شديد فعاليت های ارزی بانک متاثر از 
تحريمهای ظالمانه، با اتخاذ تدابيری در حوزه درآمدهای کارمزدی مانند 
ارائه انواع خدمــات از درگاه های غيرحضوری، بازاريابی جهت جذب 
مشــتريان متقاضی ضمانتنامه ها و اعتبارات اسنادی ريالی و افزايش 
حدود اختيارات روســای شــعب و مديران مناطق، روند رو به رشــد 
درآمدهای کارمزدی )غيرمشاع( در سال ۱۳۹۸ همچون گذشته تداوم 
داشته به طوری که رشد ۳۱ درصدی در مانده تعهدات بابت ضمانتنامه 

ها و رشد ۱۸ درصدی در کارمزدهای دريافتی را شاهد هستيم. 
وی در پايان از اعتماد مشتريان و حمايت سهامداران قدردانی کرد 
و تلاش همکاران و مديران بانک را به ويژه در ايام شيوع کرونا در کشور 
ستود و ابراز اميدواری کرد با تداوم تلاش ها و ارائه برنامه های پيشبردی، 

زمينه رضايت بيش از پيش سهامداران فراهم گردد.

وزیر ارتباطات از پرتاب 
ماهواره تا پایان امسال خبر 
داد و گفــت: پنج ماهواره با 
هماهنگــی وزارت دفاع تا 
پایان امسال پرتاب  خواهند 

شد.
»محمدجواد آذری جهرمی 
وزيــر ارتباطــات و فنــاوری 
اطلاعات« مناسبت هفته دولت 
با گراميداشت شهيدان رجايی و 
باهنر درباره فعاليت اين وزارتخانه 
اظهار کرد: وزارت ارتباطات برای 
ســال پايانی دولــت ۱۰ برنامه 
عملياتــی را اجرايی می کند که 
بيشــترين آنهــا در حوزه های 
فضايی و توسعه زيرساخت های 
شبکه ملی اطلاعات و مرتبط با 
حوزه فضای مجازی و ارتباطات 

مردم است.
وی با اشاره به توسعه نسل 
پنجم تلفن همراه توضيح داد: در 
حــوزه ارتباطی، فعاليت نســل 
پنجم از تلفن همراه را هدفگذاری 
کرديم که نصب آن در مناطقی از 
تهران آغاز شــد و هم اکنون دو 
نقطه شــهر تهران به اين نسل از 
و  مجهــز  همــراه  تلفــن 
آزمايشگاه هايی نيز در کنار آنها 

بنا شده است.
تجهیز ۵ نقطه از تهران به نسل 

پنجم
وزير ارتباطــات و فناوری 
اطلاعــات ادامــه داد: در تلاش 
هستيم تا آخر شهريورماه در پنج 

نقطه از تهران نسل پنجم تلفن 
همراه فعال باشد. کار تحقيقاتی 
برای توسعه اقتصاد ديجيتال بر 
مبنای نسل پنجم تلفن همراه به 
سرانجام رسيده و از اين پروژه نيز 

رونمايی خواهد شد.
آذری جهرمی با بيان اينکه 
تا پايان سال پنج ميليون پورت 
اينترنت خانگی پرسرعت فراهم 
می شــود تصريح کرد: برای اين 
پــروژه دو شــهر قــم و تهران 
هدفگذاری اوليه شــده اند، کار 
اجرايی در شهر قم به اتمام رسيده 
و پروژه آماده رونمايی است که به 
دليل شيوع کرونا، مراسم رونمايی 
رسمی از اين پروژه انجام نشد اما 
پروژه وارد فاز اجرايی شده است 
و احتمــالا مراســم رونمايی به 
صورت ويدئو کنفرانسی برگزار 
می شــود.   کار پروژه ۵ ميليون 
پورت اينترنت خانگی پرسرعت 
در تهران به سرعت پيش می رود 
و نصب و راه اندازی قابل توجهی 
داشــته ايم، اين پروژه در ۶ شهر 
پرجمعيت ديگر و کلانشهرها در 
حال اجراست و روند خوبی دارد. 

بهره برداری از ابر رایانه
وزير ارتباطات با اشــاره به 
توسعه هوش مصنوعی در کشور 
خاطرنشان کرد: بهره برداری از ابر 
رايانه بــزرگ ايرانی که جز ۵۰۰ 
کامپيوتر برتر دنياست در دستور 
کار قــرار دارد، اين ابر رايانه برای 
پردازش اطلاعات و رســيدن به 

نتايج در هوش مصنوعی بسيار 
مهم و جز زيرساخت های هوش 
مصنوعی است که در بهمن ماه به 
بهره برداری می رسد. نخستين 
مرکز داده در شهر تهران با حضور 
رييس جمهوری و دومين مرکز 
در تبريز با حضور رييس مجلس 

افتتاح شد.
رونمایی از بزرگترین مرکز داده

وی تاکيد کــرد: در تلاش 
هســتيم تا بزرگترين مرکز داده 
زيرساختی شبکه ملی اطلاعات 
که زيرساخت خدمات پايه شبکه 
ملــی اطلاعــات اســت و برای 
پيام رسان ها و جستجوگرها مورد 
اســتفاده قــرار می گيــرد بــا 
سرمايه گذاری ۴۰۰ ميلياردتومان 
در هفته دولت رونمايی کنيم، کار 
اجرايی به اتمام رسيده و در حال 

اســتقرار ســرورها و تجهيزات 
سخت افزاری هستيم و اين پروژه 

مهمی محسوب می شود.  
پرتاب ماهواره تا پایان سال

وزير ارتباطات درباره برنامه  
فضايی اين وزارتخانه نيز گفت: در 
تلاش هستيم تا پايان سال جاری 
از پنج ماهواره که در دست داريم 
بــا هماهنگــی وزارت دفــاع 
پرتاب هايی داشته باشيم. البته 
پرتابــی که قرار بود در خردادماه 
انجام شــود به دليــل اطمينان 
خاطر از عملکرد آن و هماهنگی 
برنامه ها به تاخيــر افتاد که در 
تلاش هستيم تا پايان سال انجام 

 شود.  
مشکل پوشش آنتن دهی را به 

19۵ گزارش دهید
آذری جهرمــی دربــاره 

پوشش آنتن دهی تلفن همراه در 
مناطق شهری نيز بيان کرد: يک 
مشکل در پوشش آنتن مناطق 
شهری اين است که مردم انتظار 
پوشش حداکثری دارند البته اين 
انتظار به حق اســت و برای اين 
موضــوع نيازمنــد احــداث 
دکل های جديد هستيم و نبود 
فضا برای نصب دکل ها، اپراتورها 
 را بــا چالــش مواجــه کرده

 است.
 برخی ها بــه دليل اينکه 
نگران ســلامتی خود هستند 
اجــازه نصــب را نمی دهند و 
برخی ها درخواست جمع آوری 
دکل را دارند.  کسانی که دارای 
مشــکل پوشــش آنتن دهی 
هستند می توانند به شماره تلفن 

۱۹۵ اعلام کنند.

رضا دهقان معاون مهندسی و توسعه شرکت ملی نفت ايران گفت: با اجرای ۱۳ قراردادی که امروز به امضا می رسد، ۱۸۵ 
هزار بشکه نفت به ظرفيت توليد نفت ايران افزوده خواهد شد.  در مراسم امضای ۱۳ قرارداد مرحله دوم طرح نگهداشت و افزايش 
توليد نفت با اشاره به اينکه ۱۰ قرارداد مرحله اول تا امروز ۲۵ درصد پيشرفت دارند، ادامه داد: امروز مرحله دوم و تا سال پايان 
سال مرحله سوم قراردادهای نگهداشت و افزايش توليد نفت امضا می شود. دو قرارداد فراساحل مربوط به ميادين رسالت و 
فروزان است و ۱۱ پروژه خشکی نيز در مناطق نفتخيز جنوب انجام می شود. مبلغ قراردادها از ۳۵ ميليون يورو تا ۲۵۰ ميليون 
يورو است که در مجموع بيش از ۱.۵ ميليون يورو ارزش ۱۳ قرارداد خواهد بود. اغلب قراردادها دو ساله است، مجموع افزايش 
توليد با اجرای ۱۳ قرارداد، ۱۸۵ هزار بشکه در روز است. اصلاحاتی در قراردادهای epc و epd انجام داديم تا کار با سرعت بهتری 
انجام شود. البته نطفه اينکار در دوره بعد از برجام و بدون تحريم بود اما با خروج آمريکا از برجام و بازگشت تحريم ها اين کار با 
جديت دنبال شد و برای ايجاد جذابيت، تغييراتی در قراردادها ايجاد کرديم. اما پرداخت همچنان ريالی و بر اساس قيمت ارز در 
سامانه نيما انجام می شود. سهم ساخت داخل در اجرای اين پروژه ها،  ۸۰ درصد خواهد بود. چهار درصد از ارزش اين قراردادها 

برای پروژه های عام المنفعه برای ساخت مدرسه، آموزشکده های فنی، درمانگاه و جاده اختصاص پيدا می کند.

افزایش۱۸5هزاربشکهای
تولیدنفتبااجرای
۱3قراردادجدیدنفتی

رضا دهقان

حيدر بهاروند، سرپرســت فدراســيون فوتبال ايران و رئيس سازمان ليگ با همراهی دکتر »اردشير 
سعدمحمدی«، مديرعامل شرکت ملی صنايع مس ايران از ورزشگاه شهدای صنعت مس کرمان بازديد کردند. 
بهاروند در اين بازديد ضمن ابراز خرسندی از طرح احداث ورزشگاه شهدای صنعت مس کرمان از تلاش های 
دکتر سعدمحمدی در زمينه ورزش و توجه وی به مسئوليت اجتماعی تقدير کرد.  به گزارش »مس پرس« در 
جريان اين بازديد، »عبدالکاظم طالقانی«، عضو هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال، »فريبرز محمود  زاده«، رئيس 
کميته نقل و انتقالات سازمان ليگ، »ليلا صوفی زاده«، نائب رئيس بانوان فدراسيون فوتبال ايران، »محمدرضا 
 کشوری فرد«، دبير سازمان ليگ، »علی قرايی«، رئيس هيئت فوتبال استان کرمان، »حيدر ضيغمی«، مشاور 
مديرعامل و مدير گروه روابط عمومی، »مهدی سلمانی«، مدير گروه حراست شرکت مس، »آرمان حسنی«، 
مديرعامل موسسه صندوق بازنشستگی شرکت ملی صنايع مس ايران  و جمعی از دست اندرکاران طرح احداث 
ورزشــگاه شهدای صنعت مس کرمان حضور داشتند و از بخش های مختلف اين طرح شامل زمين چمن، 

رختکن، جايگاه تماشاگران و... بازديد به عمل آوردند.

تقدیرازتلاشهاواقدامات
دکترسعدمحمدیدرزمینه
مسئولیتهایاجتماعیوورزشی

حیدر بهاروند

 دولت مصوبه مربوط به اصلاح ماده )۱۰( آيين نامه اجرايی قانون مقررات صادرات و واردات درخصوص 
تعيين و اعمال محدوديت در سقف ارزش کالای صادراتی برای دريافت کنندگان کارت بازرگانی را ابلاغ کرد.  در 
جلسه هيات وزيران مورخ ۸ مرداد ۱۳۹۹، پيشنهاد اصلاح ماده )۱۰( آيين نامه اجرايی قانون مقررات صادرات و 
واردات موضوع تعيين و اعمال محدوديت در سقف ارزش کالای صادراتی برای دريافت کنندگان کارت بازرگانی 
 بــه تصويــب رســيد. پيشــنهاد فــوق بــا توجــه بــه توافــق صــورت گرفتــه در جلســه

 مورخ ۶ مرداد ۱۳۹۹ ستاد هماهنگی اقتصادی دولت و با کسب نظر مشورتی اتاق بازرگانی، با هدف تقويت روند 
صادرات و صيانت از عملکرد تجار فعال در حوزه صادرات و مديريت نحوه بازگشت ارز صادرکنندگان در راستای 
جلوگيری از تضييع حقوق دولت، از سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت برای بررسی و تصويب در هيات دولت 
ارائه شده بود. به موجب مصوبه هيات وزيران، سقف ارزش کالای صادراتی برای دريافت کنندگان کارت بازرگانی 
برای سال اول پانصد هزار دلار و برای سال دوم دو ميليون دلار تعيين شد. ليکن واحدهای توليدی دارای پروانه 
بهره برداری، از سقف ارزش کالای صادراتی مستثنی شدند. اين مصوبه توسط معاون اول رئيس جمهور ابلاغ شد.

تعیینسقفارزشکالایصادراتی
برایدریافتکنندگان
کارتبازرگانی

ستاد هماهنگی اقتصادی دولت

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: امسال مهم ترين محور فعاليت وزارت صمت 
“جهش توليد” است و بر اين اساس فراوانی کالا و تامين بی وقفه اقلام در بازار در اولويت قرار دارد.

 جعفر سرقينی در حاشيه جلسه هيات دولت و در گفتگو با خبرنگاران تصريح کرد: بر اساس 
آمار ۴ ماهه اول ۹۹، ميانگين رشــد صنعت حدود ۹ درصد بوده است و اين موفقيت عليرغم همه 
محدوديت های ناشی از تشديد تحريم ها و شيوع کرونا در کشور بوده و حتماً طبق برنامه، افزايش 
توليد را در بخش های مختلف ادامه خواهيم داد. در همين راســتا امسال و همسو با جهش توليد، 
توســعه واحدهای صنعتی به خصوص واحدهای مهم و پيشران صنعتی نيز ادامه می يابد. افزايش 
توليدات خودرويی کشور نيز ادامه می يابد و همچنين توليد فولاد و ساير فلزات اساسی نيز بر اساس 
برنامه تدوين شده حتماً عملياتی خواهد شد. فراوانی کالاهای اساسی و تامين مايحتاج ضروری مردم 
به عنوان يکی ديگر از محورهای فعاليت وزارت صمت در دستور کار اين وزارتخانه است و اين برنامه 
در راستای ايجاد امنيت روانی در جامعه و مصرف کنندگان با پيگيری های جدی دنبال خواهد شد.

فراوانیکالاوتامین
بیوقفه
اقلامدربازار

جعفر سرقینی

 دبيرکل سنديکای بيمه گران ايران با حضور در شرکت بيمه آسماری ضمن ديدار و گفت وگو با مديرعامل 
و اعضای هيات مديره، معاونان و مديران اين شرکت بر لزوم تقويت شرکت های بيمه مناطق آزاد تاکيد کرد. سيد 
محمد کريمی در اين ديدار با اشاره به اينکه شرکت های بيمه خصوصی توانسته اند رشد قابل توجهی را در بازار 
صنعت بيمه داشته باشند، گفت: سنديکا با همه توان در خدمت بيمه گران به ويژه شرکت های مناطق آزاد است 
و از همه ظرفيت ها برای بهبود عملکرد آنها استفاده خواهد کرد. عليرضا يزدان دوست، مديرعامل شرکت بيمه 
آسماری نيز به تعاملات سازنده اين نهاد صنفی با ساير بخش های اقتصاد در جهت منافع شرکت های بيمه اشاره 
کرد و در ادامه به عملکرد قابل قبول شرکت در سال گذشته پرداخت و افزود: بيمه آسماری در سال ۱۳۹۸ حدود 
۹۵ درصد افزايش پرتفوی توليد داشته است. وی با تاکيد بر اينکه هم اکنون شاخص های اساسی مانند پرتفوی 
بيمه ای، نسبت خسارت و نقدينگی در شرکت بيمه آسماری مثبت است، افزود: برنامه های ويژه ای برای افزايش 
حق بيمه توليدی و نيز ارائه طرح های جديد بيمه ای در سال جاری خواهيم داشت؛ بيمه آسماری جزو معدود 

شرکت های دارای سود حاصل از عمليات بيمه گری در بازار بيمه بوده است.

لزومتقویت
شرکتهایبیمه
مناطقآزاد

علیرضا یزدان دوست

دولت در حالی مصوبه افزايش هزينه اسقاط خودروهای فرسوده را ابلاغ کرده که عضو هيات مديره انجمن صنفی 
مراکز اســقاط و بازيافت خودروهای فرسوده کشور می گويد دريافت اين پول از ابتدا غيرقانونی بوده است. معاون اول 
رئيس جمهوری شنبه مصوبه مربوط به افزايش هزينه اسقاط خودروهای فرسوده را ابلاغ کرد و بر اساس آن هزينه اسقاط 
خودروهای مذکور از ۵۵۰ هزار ريال به يک ميليون ريال افزايش يافت.  در اين مورد، محمدحسين گودرزی عضو هيات مديره 
انجمن صنفی مراکز اسقاط و بازيافت خودروهای فرسوده کشور گفت:با توجه به اينکه طبق قانون برای دريافت يا هزينه 
هر پولی از خزانه دولت بايد حتما يک رديف بودجه برای آن ديده شده باشد، اخذ اين پول به طور کلی غيرقانونی است و با 
وجود اينکه مصوبه دولت برای ما محترم است، ما اين موضوع را از طريق ديوان عدالت اداری پيگيری می کنيم. وی افزود: 
در حال حاضر مراکز اسقاط نمی توانند در بازار، خودروی فرسوده را کمتر از ۶ تا ۷ ميليون تومان بخرند. در چنين شرايطی 
اگر ما بتوانيم گواهی اسقاط را ۵ ميليون تومان هم بفروشيم يک تا دو ميليون تومان کسری داريم که آن را از فروش لاشه 
خودروی فرسوده تامين می کنيم و مابقی هم هزينه کارگر، ماليات، دارايی و ... می شود. بنابراين سود خالص مراکز برای هر 

خودرو به زحمت به ۳۰۰ تا ۵۰۰ هزار تومان می رسد که حالا دولت می خواهد از اين مبلغ ۱۰۰ هزار تومان هم بگيرد.

وضعقیمتی
خودروهای
فرسوده

مرکز اسقاط و بازیافت خودروهای فرسوده

 در شرايطی که پاندمی کرونا تمام مردم دنيا را درگير خود کرده است، لزوم استفاده از خدمات غيرحضوری بانک ها بيش  از پيش 
احساس می شود.  استفاده از خدمات بانکداری الکترونيک در کشور از دو دهه پيش به تدريج ميان مشتريان محبوبيت يافته و همين عامل 
منجر به کاهش تراکم جمعيت در شعبه ها شد. نياز روزافزون به خدمات بانکی و درکنار آن سرعت و سهولت انجام تراکنش ها به صورت 
الکترونيک طی اين ســال ها بانک ها را برآن داشــت که بصورت مداوم خدمات خود را به روز کنند. اين روند رو به رشــد برای ارائه 
خدمات الکترونيک و به حداقل رساندن حضور مشتريان در شعبه های بانکی از طريق گسترش و به روزرسانی اين خدمات، محبوبيت 
بسياری برای مردم به دنبال داشت. اما طی کردن پله های ترقی و رشد برای بانک ها در راستای ارائه خدمات غيرحضوری چندی است که 
شتاب زيادی گرفته است. به اعتقاد کارشناسان، با گسترش پاندمی کرونا در دنيا، يکی از راه های جلوگيری از انتشار اين ويروس، کم کردن 
تردد و اجتناب از خروج بی مورد از منازل است. در همين راستا، خدمات غيرحضوری بانک ها محبوبيتی دوچندان ميان مشتريان يافت. 
بر همين اساس، در شرايطی که کرونا برای اقتصاد دنيا تهديد به حساب می  آيد، برای سيستم بانکی می تواند فرصتی در جهت رشد و 
گسترش خدمات بانکداری الکترونيک باشد و بانک های کشور نيز با درک اين فرصت، اقدامات ارزشمندی در اين حوزه انجام داده اند. در 
همين راستا، بانک پاسارگاد، با بهره گيری از زيرساخت های قوی در حوزه بانکداری الکترونيک، خدمات مختلفی را در اين حوزه ارايه می کند.

لزومگسترشخدمات
بانکداریالکترونیکدر
دورانشیوعویروسکرونا

بانک پاسارگاد

آذری جهرمی: 5 ماهواره تا پایان امسال پرتاب می شود

سيد مجيد صدری مديرعامل شرکت مخابرات ايران اعلام کرد: فوق العاده جذب، سه چهارم 
جبهه سربازی ، ارتقای گروه و پذيرش مدارک تحصيلی برای کارکنان به تصويب هيات مديره شرکت 
رسيد. به گزارش اعتبار به نقل از شرکت مخابرات ايران ، گفت: همزمان با درج ارتقا گروه و پذيرش 
مدارک تحصيلی مطلوب در احکام کارگزينی کارکنان ،فوق العاده جذب، سه چهارم جبهه سربازی 
به تصويب هيات مديره شرکت رسيد و برای پياده سازی ضوابط قانونی به معاونت سرمايه انسانی 
ابلاغ شد.  اجرای سه چهارم جبهه سربازی بعنوان داوطلبانه و همچنين اجرای ماده۵۱ ) ۲۵ درصد 
حق ايثارگری برای جانبازان ۲۵ درصد و بالاتر و فرزندان معزز شهدا( ،نيز به تصويب هيئت مديره 
رسيد .  دستورالعمل فوق العاده جذب تهيه و قبل از اجرای آن بايد به تاييد وزارت کار و تعاون برسد.  
مدارک تحصيلی که همکاران پس از خصوصی سازی ارائه  کرده اند، با ملحوظ شدن ارتباط رشته 
تحصيلی با شغل مورد تصدی، ضمن درج در احکام کارگزينی، در حقوق و مزايای آنان نيزمحاسبه 

شده است.

اجرایارتقاگروهوپذیرش
مدارکتحصیلیمطلوب
کارکنانمخابراتتصویبشد

سید مجید صدری
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سهامدارانبورس
ازرفتارهای
هیجانی
پرهیزکنند

هفته نامه اقتصادی ایرانگردشگری

خبـــــر

»اردشــير  دکتــر 
ســعدمحمدی« با اشاره به 
هدف گذاری های انجام شده 
در زمينــه توليد مس در افق 
۱۴۱۰ گفت:  برای سال ۱۳۹۹ 
برنامه توليــد ۲۸۰ هزار تن 

کاتد و ۳۳۵ هزار تن آند در نظر گرفته شده است.
وی با اشاره به هدف گذاری های انجام شده در زمينه توليد 
مس در افق ۱۴۱۰ گفت:  برای سال ۱۳۹۹ برنامه توليد ۲۸۰ 
هزار تن کاتد و ۳۳۵ هزار تن آند در نظر گرفته شــده است. اما 
براساس يک برنامه ريزی مدون و حساب شده که برای شرکت 
مس تدوين کرده ايم بنا داريم در سال ۱۴۱۰ توليد کاتد را به 
۵۵۰هزار تن و توليد آند را به ۶۶۶ هزار تن در سال ارتقا دهيم.

مديرعامل شرکت ملی صنايع مس ايران با تاکيد بر اين که 
عمليات توسعه ای لازم برای دستيابی به هدف توليد ۵۵۰ هزار 
تن کاتد در ســال تا سال ۱۴۰۳ انجام خواهد شد، ادامه داد: تا 
سال ۱۴۱۰ بيش از ۲۴,۸۰۰ ميليارد تومان و ۲,۴۷۳ ميليون 
يورو در طرح های توســعه شــرکت ملی صنايــع مس ايران 
سرمايه گذاری خواهد شد. تا پايان خردادماه ۹۹ نيز رقم ۲,۱۹۸ 
ميليون يورو ســرمايه گذاری ارزی و ۱۹,۶۸۱ ميليارد تومان 
ســرمايه گذاری ريالــی در ۲۳ طــرح و پــروژه توســعه ای 

سرمايه گذاری شده است.
به گفته دکتر سعدمحمدی طرح تجهيز معدن و احداث 
کارخانه تغليظ درآلو، احداث کارخانجات تغليظ دره زار، طرح 
تجهيــز معدن و احداث کارخانه تغليــظ چاه فيروزه، احداث 
کارخانه فلوتاسيون سرباره سرچشمه که پس از بهره برداری 
۷۰ هزار تن کنســانتره توليد می کند، احداث کارخانه تغليظ 
ايجو، طرح توسعه ذوب مس خاتون آباد، طرح کارخانجات اسيد 
که اسيد توليدی آن در توليد يک ميليون تن کود فسفاته مورد 
نياز کشــور مورد اســتفاده قرار خواهد، پروژه ملی انتقال آب 
خليج فارس به صنايع  جنوب شرق کشور، احداث فاز ۳ تغليظ 
سونگون، احداث کارخانه هيپ ليچينگ سونگون، طرح توليد 
مس کاتدی مجتمع مس آذربايجان، احداث کارخانه آهک اهر 

و طرح جامع آب و برق بخشی از اين پروژه ها هستند.

خبـــر
چشماندازتولید۵۵۰هزارتنیکاتد

تاسال۱۴۱۰
بهره وری از ارکان مهم اقتصاد است

دکتر ســلیمانی 
رئیس کل بیمه مرکزی، 
در دهمین سمینار ملی 
بهره وری بر نقش مهم 
بهره وری در توســعه 
اقتصادی کشور تاکید 

کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی و 
امور بين الملل بيمه مرکزی، دکتر غلامرضا سليمانی با 
تاکيد بر نقش بهره وری در توســعه اقتصادی کشور به 
خصــوص صنعت بيمه گفت: پيش از اين از بهره وری به 
عنوان شــتاب دهنده ياد می شــد اما در شرايط فعلی 
اقتصادی و تحريم های حاکم بر کشور بهره وری يکی از 
ارکان مهم اقتصاد اســت که می تواند با کمبود منابع و 

مشکلات اقتصادی به توسعه کشور کمک شايانی کند.
شرايط اقتصادی کنونی، مردم را به سرمايه گذاری 
های کوتاه مدت سوق داده است و اين سرمايه گذاری های 
کوتاه مدت و بدون پشتوانه علمی، صرفاً برای حفظ دارايی 
ســيگنال مهمی برای دولت است، چرا که برخی بدون 
دانش کافی و صرفاً به دليل شرايط اقتصادی، افزايش نرخ 
بيکاری و وجود ريسک های اقتصادی، سياسی و فرهنگی 
در جامعه به اين نوع سرمايه گذاری روی آورده اند که به 
نظر می رسد بهره وری بايد در اين حوزه نيز ورود پيدا کند 
تا مردم آسيب نبينند. بيمه خدمتی از جنس خاص است 
که آرامش را در جامعه ايجاد می کند و اگر بتوانيم آن را به 
خوبی در جامعه تبيين کنيم، می توانيم به پويايی اقتصاد 
کشور کمک بزرگی کنيم. بيمه در واقع به معنای مديريت 
ريسک است و اين مديريت ريسک اگر با بهره وری همگام 
باشد می تواند ميزان ريســک های بيمه گذاران بزرگ 
همچون پالايشــگاه ها و غيره را کاهش دهد و در کاهش 
هزينه های دولت هنگام بروز خسارات بزرگ موثر باشد.

در واقــع صنعت بيمه با همــکاری بهره وری می 
توانداستانداردهای لازم برای مشاغل و حرف مختلف را 
طراحی نمايد تا در نهايت از ميزان بروز حوادث و افزايش 

حق بيمه بکاهد.

مدير عامل بانک مسکن به همراه قاسمی عضو هيأت مديره و ايزدی مدير امور ارتباطات و حوزه 
مديريت ،از شعبه توانير بازديد کرد و در جريان امور جاری آنها قرار گرفت . دکتر شايان طی سخنانی 
در جمع کارکنان شعبه توانير وليعصر)عج( با تقدير از زحمات آنان تصريح کرد : انتظار بنده اين است 
که تمامی کارکنان دست به دست يکديگر بدهند و با عملکردی خوب و منسجم ، اهداف شعبه را تحقق 
بخشند .آماده شنيدن نظرات ، ديدگاه ها و پيشنهادهای سازنده کارکنان در تمامی بخش های صف 
و ستاد هستيم تا در کنار يکديگر عملکرد کل بانک را ارتقاء بخشيم . محمود مجيدی رييس شعبه 
توانير وليعصر)عج( در ادامه ضمن خوشامدگويی به مدير عامل و هيأت همراه ، بازديد از شعبه توانير 
وليعصر را مايه دلگرمی و افزايش انگيزه کارکنان عنوان کرد و گفت : بازديد مديران ارشد بانک از شعب 
و آشنايی آنان با کارکنان ، همواره خاطر آنان باقی خواهند ماند. مجيدی در ادامه اين بازديد ، مسائل 
و موارد مربوط به شعبه را در بخش های مختلف به مدير عامل و هيأت همراه مطرح کرد و راهکارهای 

لازم برای بهبود و حل برخی موارد مطروحه مورد بحث و بررسی قرار گرفت .

بازدیدمدیرعامل
بانکمسکنازشعبهتوانیر
ولیعصر)عج(

محمود شایان

در جلسه مدیر عامل بیمه رازی با مدیران استانهای سراسر کشور به صورت ویدئو 
کنفرانس برگزار شد. 

مهندس سيد مجيد بختياری مدير عامل بيمه رازی در اين جلسه ضمن ارزيابی مثبت عملکرد 
شــرکت و ابراز خرســندی از برگزاری موفق مجمع در موعد مقرر، بر موضوع يادگيری و پرورش 
استعدادها تاکيد کرد. وی با بيان اينکه امروز در مرحله توسعه قرارداريم عنوان کرد، آموزش مولفه 
مهمی در اين مرحله است و امر مهمی در بهبود شعارداد )دلسوزی، اخلاق مداری ، دانايی( محسوب 
می گردد. ايشان ايجاد دفتر مديريت يادگيری و توسعه استعدادها در بيمه رازی را حرکتی در راستای 
شــناخت و بروز استعداد ها توصيف کرد و تسهيل گری در کار مديران را کار ويژه آن دانست که به 
افزايش توان مديريتی در بيمه رازی منجر خواهد شــد.در اين جلسه مدير دفتر يادگيری و توسعه 
استعداد ها به تبيين چشم انداز و اهداف کلی اين دفتر پرداخت و مديران استانها نيز نقطه نظرات 

خود را پيرامون آن مطرح نمودند.

راهاندازیدفتریادگیری
وتوسعهاستعدادها
دربیمهرازی

سید مجید بختیاری

محمدحسين حسين زاده  مديرعامل بانک قرض الحسنه رسالت  طی يادداشتی نوشت: ۲۶ مرداد ماه يادآور تاسيس بانکی است که به فضل 
الهی و همت و وفاداری همه همراهان گرانقدر اعم از اعضا، کارکنان و سهامداران چند عنوان نخستين را ازآن خود کرده است نخستين بانک قرض 
الحسنه خصوصی، نخستين بانک اجتماعی و حال در مسير نخستين بانک ديجيتال کشور گام بر می دارد.  شيوع ويروس کرونا نيز نياز جامعه به 
خدمات بانکی غيرحضوری را بيش از پيش نمايان کرد و همين موضوع بر اهميت ارائه خدمات غير حضوری و آنلاين تحت عنوان بانکداری بدون 
شعبه صحه گذاشت. خوشبختانه بانک قرض الحسنه رسالت در اين روزهای کرونايی به اين نياز مشتريان لبيک گفته و پيشتاز در عرصه  بانکداری 
ديجيتال است. بحمد الهی امروز حالِ ما خوب است چرا که هم اکنون مشتريان بانک قرض الحسنه رسالت در هر زمان و مکانی می توانند خدمات 
بانکی اعم از افتتاح حساب، درخواست تسهيلات و ساير خدمات را به صورت غيرحضوری دريافت کنند و ديگر به حضور درشعبه نيازی ندارند و 
آخرين روزهای  عمر بانکداری سنتی در بانک قرض الحسنه رسالت در حال سپری شدن است . ماهمچنان به عهدمان برای ارائه بهترين های درخور 
شأن و منزلت خانواده بزرگ رسالت که هم اکنون شش ميليون نفری شده است پايبند هستيم و خوشبختانه طعم رضايت مردم نيز، خداقوتی است 
به تلاش کارکنان و صبوری خانواده عزيزشان. اينجانب و اعضای هيات مديره بانک، موفقيت مجموعه را مرهون لطف الهی، پشتکار و محبت همه ی 

رسالتی های بزرگوار دانسته و سالگرد آغاز فعاليت بانک قرض الحسنه رسالت را تبريک عرض می نماييم.

پیامتبریکمدیرعامل
بهمناسبتنهمینسالگرد
تاسیسبانکقرضالحسنهرسالت

محمدحسین حسین زاده

موبايلت باهدف بهبود خدمات رسانی به کاربران، قابليت های جديدی را به اين اپليکيشن اضافه 
کرد.  موبايلت با عرضه نسخه ۱.۴۰ اين اپليکيشن، فيچرها و قابليت های جديدی را در اختيار مشتريان 
بانک سامان قرار داد. بر اين اساس، در نسخه جديد موبايلت کاربران امکان گفتگوی آنلاين از طريق 

چت با پشتيبانی اين اپليکيشن را خواهند داشت.
علاوه بر اين امکان خريد شارژ و بسته از سپرده سامانی و امکان ورود به طرح های سرمايه گذاری 
مانو از صفحه پرداخت از ديگر قابليت هايی است که در اختيار کاربران اپليکيشن موبايلت قرار گرفته 

است.
لذا از همه کاربران موبايلت دعوت می شود که برای بهره مندی از اين امکانات جديد، اپليکيشن 

خود را به روزرسانی کنند.
کاربران در صورت نياز به راهنمايی می توانند با مرکز سامان ارتباط به شماره ۰۲۱۶۴۲۲ تماس 

و يا با نشانی info@mobillet.ir در ارتباط باشند.

نسخهجدید
موبایلت
عرضهشد

بانک سامان

 نشست دکتر علی اصغر مونسان، وزير ميراث  فرهنگی، گردشگری و صنايع  دستی با مديران عامل و معاونان اعتباری 
بانک ها، به منظور تقويت هم افزايی بين اين وزارتخانه و بانک های مختلف کشور، با حضور دکتر محمد فطانت مديرعامل، 
حسين مجاهدی معاون اعتبارات، نايب رئيس هيات مديره و دکتر فخريان رئيس اداره اعتبارات خرد و متوسط بانک آينده 
برگزار شد.  به گزارش روابط عمومی و بازارافزايی بانک آينده، در اين نشست، مديرعامل اين بانک ضمن ارائه گزارشی از 
مهم ترين اقدامات بانک  آينده درخصوص حمايت از صنعت گردشگری و صنايع دستی، بر لزوم تقويت حمايت ها از اين 
دو حوزه تاکيد کرد. فطانت با اشاره به ظرفيت بالای حوزه گردشگری داخلی با تبيين لزوم حمايت بيشتر از حوزه های 
گردشگری و صنايع دستی گفت: شايسته است بانک ها با استفاده جدی تر از ابزارهای مختلف بانکی و جلب مشارکت 
عمومی برای انجام کارهای بزرگ تر در اين حوزه ها، حمايت کنند. وی ضمن اعلام آمادگی و همراهی بيشتر بانک آينده 
درباره حمايت و پشتيبانی از حوزه گردشگری و صنايع دستی کشور و فعالان شاغل در اين بخش، ابراز اميدواری کرد که 
بانک آينده با استفاده از ابزارهای مختلف بانکی و ارائه تسهيلات، به خصوص در شرايط مقابله با کرونا، منشأ اثر بسيار خوبی 

در اين زمينه باشد تا با سهمی بيشتر، شاهد افزايش اشتغال و درآمد در اين حوزه ها باشيم.  

آمادگیبانکآینده
برایحمایتازگردشگری
وصنایعدستی

محمد فطانت

مهدی شمسايی ظفرقندی مدير روابط عمومی و امور بين الملل بيمه نوين از ساخت نماهنگ سرود 
سازمانی اين شرکت خبر داد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی و امور بين الملل بيمه نوين، مدير 
روابط عمومی اين شرکت با اعلام اين خبر افزود: توليد اين نماهنگ در راستای اجرای استراتژی ارتقای 
هويت برند و گسترش فرهنگ بيمه بوده و در متن شعر و تصاوير نماهنگ از نمادهای ملی، ميهنی و اهداف 
اصلی صنعت بيمه بهره گرفته شده است. نماهنگ سرود سازمانی به عنوان نماد يک سازمان، زبان گويای 
اهداف و خط مشی و موجب برانگيختن حس غرور و افزايش انگيزه در کارکنان و ذی نفعان هر مجموعه 
ای شناخته می شود که در ساخت اين اثر نيز تمامی اين موارد در نظر گرفته شده است. در بيمه نوين ايفای 
تعهدات از مهم ترين اصول شناخته شده است و  ارائه طرح های نوين بيمه ای، افزايش سرعت عملکرد در 
صدور و خسارت و رشد متوازن پرتفوی بيمه ای از جمله اهدافی است که همواره در استراتژی های شرکت 
در نظر گرفته شده است. بر اساس اين گزارش، اين اثر هنری توسط دکتر محمد رضا چراغعلی آهنگسازی 

شده است و ستار مهرابی، خواننده  و سجاد عزيزی آرام ترانه سرای آن هستند.  

سرودسازمانی
بیمهنوینرونمایی
وتولیدشد

بیمه نوین

مديرعامل و نايب رييس هيأت مديره بيمه سينا طی مراسمی در شرکت هتل های بين المللی پارسيان، 
چک خسارت ۲۸ ميليارد ريالی هتل پارسيان رامسر را به جناب آقای سيدعلی ميرامينی تحويل داد. در 
پی اعلام خســارت ناشی از يک فقره آتش سوزی از ســوی هتل پارسيان رامسر، کارشناسان بيمه های 
آتش سوزی بيمه سينا بلافاصله در محل حادثه حاضر شده و به بررسی ميزان خسارت های وارده پرداختند. 
با توجه به اولويت بيمه سينا مبنی بر لزوم پرداخت به موقع خسارت ها در راستای افزايش رضايت  مندی 
مشــتريان، مديرعامل بيمه سينا شــخصاً در اين مراسم حضور يافت و چک ۲۸ ميليارد ريالی مربوط به 
خســارت اين هتل را به آقای سيدعلی ميرامينی مديرعامل هتل های بين المللی پارسيان تقديم کرد. بر 
اســاس اين گزارش، دکتر رضا جعفری در اين مراسم با اشاره به کارکردهای بيمه در بخش های مختلف 
تصريح کرد: صنعت بيمه علاوه بر ارتقا و رشد فرهنگ ايمنی در جامعه، ضامن آرامش مردم و فعالان بخش 
های مختلف در صنعت و گردشگری بوده و همواره تلاش می کند تا با طراحی بيمه نامه های جديد متناسب 

با ريسک های بيمه گذاران، زيرساخت های لازم را برای امنيت و آرامش جامعه فراهم کند.

پرداختیکفقرهخسارت
2۸میلیاردریالی
ازسویبیمهسینا

رضا جعفری

در پی انفجار مهيب بيروت پايتخت لبنان در روز سه شنبه، با توجه به همکاری های صميمانه 
و نزديک بيمه ملت با شرکت های بيمه ای کشور لبنان، مديريت بيمه اتکايی بيمه ملت طی نامه 
ای از شرکت های آن منطقه دلجويی کرد. مديريت بيمه اتکايی بيمه ملت، در اين نامه ضمن دلجويی 
و آرزوی سلامتی برای کليه پرسنل شرکت های مذکور برای هرگونه همکاری به اين شرکت ها در 
صورت نياز، اعلام آمادگی کرد. بر همين اساس، در پاسخ های دريافتی از سوی اين شرکت ها، ضمن 

قدردانی از حسن نيت بيمه ملت، خوشبختانه بيانگر سلامت کارکنان آنان بود.
گفتنی است؛ شرکت بيمه ملت به عنوان بزرگ ترين بيمه خصوصی کشور پس از اخذ مجوز 
قبولی از بيمه مرکزی در سال ۱۳۸۴ با تکيه بر تجربه و دانش کارشناسی، زير ساخت های پيشرفته 
ســخت افزاری و نرم افزاری و همچنين سرمايه پرداخت شده بالا، نقش مهم و تاثيرگذاری در بازار 
بيمه اتکايی کشــور و ارائه پوشش اتکايی برای شرکت های بزرگی همچون ايران اير، شرکت ملی 

نفت، کشتی رانی جمهوری اسلامی، مپنا و ... داشته است. 

دلجویی
ازشرکتهایتحتپوشش
درمنطقهبیروت

بیمه ملت

رئیس کل سازمان امور مالیاتی 
کشور با صدور دستورالعملی نحوه اخذ 
مالیات مقطوع عملکرد سال 1۳9۸ 
اشخاص حقیقی دریافت کننده سکه 
از بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 

را ابلاغ کرد.
به گزارش رسانه مالياتی ايران، اميد 
علی پارسا، رئيس کل سازمان امور مالياتی 
کشور نحوه اخذ ماليات از خريداران سکه در 
سال ۹۸ را تعيين کرد. در متن اين بخشنامه 
آمده است: با توجه به مفاد مواد )۱( و )۹۳( 
قانون ماليات های مستقيم اصلاحی مصوب 
۳۱/۴/۱۳۹۴ و بنا به اختيار حاصل از تبصره 
ماده )۱۰۰( قانون مذکور و به منظور تکريم 
موديان و تســهيل وصول ماليات عملکرد 
ســال ۱۳۹۸ دريافت کنندگان سکه تمام 
بهــار آزادی از بانــک مرکــزی جمهوری 

اسلامی ايران، مقرر می دارد:
۱( مشمولين ماليات مقطوع و تکاليف 

آن ها
۱-۱( تمامی اشخاص حقيقی خريدار 
ســکه از بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ايران که در سال ۱۳۹۸ به دريافت حداکثر 
)۱۸۵( قطعه ســکه اقدام نموده مشمول 
ماليات مقطوع موضوع اين دستور العمل می 

باشند.
اين گروه از خريداران سکه از نگهداری 
اسناد و مدارک موضوع قانون صدرالاشاره و 
تسليم اظهارنامه مالياتی معاف می باشد. 
بديهی است با استناد قسمت اخير تبصره 
ماده )۱۰۰( قانون ماليات های مســتقيم 

اصلاحيه ۳۱/۴/۱۳۹۴ماليات اشــخاص 
موضوع اين بند که اظهار نامه مالياتی خود 
را در موعد مقرر تســليم نمايند بر اساس 
رسيدگی به اسناد و مدارک ارائه شده تعيين 

خواهد شد.
۱-۲( مهلت پرداخت ماليات موضوع 
اين دستورالعمل حداکثر تا پايان مردادماه 
ســال۱۳۹۹می باشــد خريداران مذکور 
مکلفنــد بــا مراجعه به ســامانه عمليات 
الکترونيکی موديان مالياتی ســازمان امور 
 http://tax.gov.ir مالياتی کشور به نشــانی
نسبت به پرداخت مطالبات متعلق به شرح 
بند )۲( اين دســتورالعمل اقــدام نمايند. 
پرداخت ماليات بعد از سررسيد تعيين شده 
موجب تعلق جريمه ديرکرد موضوع ماده 
۱۹۰ قانون ماليات های مســتقيم خواهد 

شد.
۲( ميزان ماليات مقطوع قابل پرداخت 

اشــخاص حقيقی دريافت کننده ســکه 
براساس تعداد سکه تحويلی طی سال ۱۳۹۸

۲-۱( تا )۱۰( قطعه ســکه مشمول 
ماليات نمی باشد.

۲-۲( نسبت به مازاد )۱۰( قطعه سکه 
تا )۳۰( ســکه بــه ازای هر قطعه ســکه 

۴,۰۰۰,۰۰۰ ريال ماليات مقطوع.
۲-۳( نسبت به مازاد )۳۰( قطعه سکه 
تا )۵۰( عدد ســکه به ازای هر قطعه سکه 

۵,۲۰۰,۰۰۰ ريال ماليات مقطوع.
۲-۴( نسبت به مازاد )۵۰( قطعه سکه 
تــا )۱۸۵( عدد ســکه بــه ازای هر قطعه 

سکه۶,۵۰۰,۰۰۰ ريال ماليات مقطوع.
۳( ساير موارد

۳-۱( در خصوص اشخاصی که امکان 
پرداخــت ماليــات مقطوع موضــوع اين 
دســتورالعمل را به صــورت کامل تا پايان 
مردادماه سال ۱۳۹۹ ندارند، ماليات مقطوع 

تعيين شــده حداکثر چهار ماه به صورت 
مساوی تقسيط می شود.

۳-۲( اشــخاصی که در سال ۱۳۹۸ 
نسبت به دريافت بيش از )۱۸۵( قطعه سکه 
از بانــک مرکزی اقــدام نموده و همچنين 
صاحبان مشاغلی که حسب سوابق پرونده با 
مجوز صادره از سوی مراجع ذيربط به شغل 
مرتبط با خريد و فروش سکه اشتغال دارند 
مشمول اين دستورالعمل نبوده و مکلف به 
تسليم اظهارنامه مالياتی و پرداخت ماليات 
متعلق در موعد مقرر پايان مردادماه ۱۳۹۹ 

می باشند.
۳-۳( از آنجا که مطابق حکم تبصره 
ماده )۱۰۰( قانون ماليات های مســتقيم 
اصلاحــی مصــوب ۳۱/۴/۱۳۹۴ ماليات 
مقطوع تعيين شــده مطابــق بند )۲( اين 
دســتورالعمل در صــورت عدم تســليم 
اظهارنامه مالياتی در موعد مقرر، قطعی و 
وفق مقررات قابل وصول می باشد، لذا اوراق 
قطعی تمامی مشمولين موضوع بند )۱( اين 
دســتورالعمل، يک ماه پس از سررســيد 
پرداخــت ماليات صادر و به موديان ذيربط 

ابلاغ خواهد شد.
۳-۴( آن دســته از مشــمولين اين 
دســتورالعمل که به ماليات قطعی شــده 
اعتراض داشته باشــند، اعتراض آنها برابر 
مقــررات در هيأت حل اختــلاف مالياتی 
 موضــوع تبصــره يــک مــاده )۲۱۶(

 قانون مالياتهای مستقيم اصلاحی مصوب 
رســيدگی  قابــل   ۳۱/۴/۱۳۹۴ 

خواهد بود.

رئیس کل سازمان امور مالیاتی ابلاغ کرد:

دستورالعمل مالیات مقطوع عملکرد سال 1398 
خریداران سکه از بانک مرکزی
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

رییس کل دادگســتری استان تهران ضمن 
تقدیر از نگاه حاکمیتی و ملی بانک ملی ایران در 
حمایت از تولید، صنعت و اشتغال گفت: اعتماد به 
بانک ملّی ایران، اعتماد به نظام اقتصادی کشور 

است و باید این اعتماد حفظ شود.
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی بانک ملی 
ايران، محمد جواد حشــمتی در نشســت امروز خود با 
مديرعامل، اعضای هيات مديره و مديران ارشد بانک ملی 
ايران با اشاره به در پيش بودن ايام تاسوعا و عاشورا و تاکيد 
امام حسين )ع( بر رعايت حق الناس در اين بزنگاه تاريخی 
گفت: ما بايد رعايت حقوق افراد و صيانت از بيت المال را 
سرلوحه اقدامات خود قرار دهيم و از همه کارکنان بانک 
ملّی ايران و ســاير بانک های کشــور کــه جريان روان 
اقتصادی را مديريت و به بهبود ســرانه اقتصادی کشور 

کمک می کنند، تقدير می کنم. 
وی با اشاره بر شرايط سخت اقتصادی کشور افزود: 
اين شرايط کار را برای مديران سخت می کند، اما قطعا 
مديريت چنين شــرايطی هنر و تدبير مديران ما را می 
طلبد تا هم توليد را رونق بخشيم و هم اينکه شعار مقام 

معظم رهبری در اين زمينه محقق شود. 
رييس کل دادگســتری استان تهران تصريح کرد: 
بانک ملی ايران شاخصه های قابل توجهی دارد که يکی 
از آنها قدمت ديرينه اين بانک و ديگری اعتماد عموم مردم 

به آن است که در سپرده گذاری ها نمود پيدا می کند.
وی با بيان اينکه تاکيد من رعايت قانون در تمامی 
بخش هاســت، گفت: بايد در اعتبارسنجی مشتريان و 
نيازســنجی قراردادها دقت لازم صورت گيرد و در زمان 
انعقاد قراردادهــا صلاح و صرفه بانک و متقاضی رعايت 
شود. وی افزود: توصيه ما اين است که بانک ها در درجه 
نخســت به روش های بانکی برای وصول مطالبات خود 
تکيه کنند تا هم هزينه سنگين به بانک تحميل نشده و 
هم اينکه حيثيت مشتری خدشه دار نشود.  بانک ها برای 
وصول مطالبات خود با مشکلات فراوانی در دستگاه های 
قضايی مواجه هستند که از آنها مطلع هستيم. در تلاشيم 
تا هم افزايی خوبی در استان تهران در اين زمينه صورت 
گيرد.  دکتر حســين زاده نيز در اين جلســه با اشاره به 
نشست اخير مديران عامل بانک ها و رياست قوه قضاييه 
افزود: در نشست مشترک مديران عامل بانک ها با آيت 
الله رييسی مقرر شد کارگروه مشترکی برای حل و فصل 
مشکلات فی مابين دستگاه قضا و بانک ها تشکيل شود.  
مديرعامل بانک ملی ايران تاکيد کرد: در هر گوشه 
ای از کشور آثاری از مشارکت بانک ملی ايران را در بخش 
های مختلف اقتصادی به ويژه در استان های محروم شاهد 
هستيم. حسين زاده اضافه کرد: در امور بين المللی نيز 
اين بانک نام آور بوده و به رغم تحريم های سنگين وضع 
شده، رغبت ديگر کشــورها برای همکاری با بانک ملی 

ايران همچنان جريان دارد.

محســن پورکيانی، 
مديرعامل بيمه البرز طی 
حکمی مدير امور مشتريان 
اين شرکت را منصوب کرد.

بــه گــزارش روابط 
عمومــی بيمــه البــرز، 
مديرعامل اين شرکت رضا 

زينلی را به عنوان مدير امور مشتريان منصوب کرد.
بنــا بر اين گــزارش،  در حکم انتصــاب مدير امور 
مشتريان، مديرعامل بيمه البرز تاکيد کرده است با توجه 
به تعهد، تخصص و تجربه جنابعالی انتظار دارد با توجه به 
اهميت و نقش حفظ مشتريان و خشنودی و وفادار ماندن 

آنها اقدامات لازم را به عمل آوريد.

دکتر »خداداد غریب پور«، رئیس هئیت عامل 
سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
ایران و دکتر »اردشیر سعدمحمدی«، مدیرعامل 
شــرکت ملی صنایع مس ایران از مرکز نوآوری 
معادن و صنایع معدنی ایــران )ایمینو( بازدید 

کردند.
به گــزارش »مس پرس« در ايــن بازديد »عباس 
نعيمی«، قائم مقام ايميدرو، »حيدر ضيغمی«، مشــاور 
مديرعامــل و مدير گروه روابط عمومی شــرکت مس، 
»وجيه الله جعفری«، مديرعامل شرکت تهيه و توليد مواد 
معدنی ايران، »امير خرمی شــاد«، معاون برنامه ريزی و 
توانمندی ايميدرو، »غلامرضا روزبهانی«، معاون اداری و 
مالی ايميدرو، »سيدرضا عظيمی«، مدير اجرايی و دبير 
شورای هماهنگی طرح احيا، فعال سازی و توسعه معادن 
کوچک مقياس، »غلامرضا ملاطاهری«، مدير آموزش، 
پژوهش و فناوری ايميدرو، »مهدی شاه محمدی«، مدير 
منابع انسانی و پشتيبانی ايميدرو و »محمد سپهر«، مدير 
روابط عمومی ايميدرو، رئيس   هئيت عامل ايميدرو و دکتر 

سعدمحمدی را همراهی می کردند.
در اين بازديد دکتر غريب پور و دکتر سعدمحمدی 
در جريان فعاليت مرکز نوآوری معادن و صنايع معدنی 

ايران و استارتاپ های مستقر در آن قرار گرفتند.
گفتنی است در اين مرکز، فضا برای فعاليت شش 
استارتاپ فراهم شده که در حال حاضر چهار استارتاپ 
شامل »شبيه ســازی گمانه های اکتشافی«، »مديريت 
باطله های معدنــی«، »افزايش بازيابی سيســتم های 
ليچينگ و بيوليچينگ مس با اســتفاده از آلاينده های 
گازی خروجــی از دودکش کارخانه ها« و »ســاخت و 
راه اندازی نخستين ســامانه اکتشافات زمين شناسی-

ژئوفيزيکی )مغناطيس سنجی( هوابرد پهپادی« فعاليت 
می کنند. چهار استارتاپ مذکور از ميان ۱۵ ايده برگزيده 
دومين جشــنواره اينوماين پس از انجام مصاحبه، حائز 
شرايط برخورداری از خدمات مرکز نوآوری ايمينو شدند 
و اکنون دوره شکل دهی را تا زمان انعقاد قرارداد قطعی با 
هدف برخورداری از ساير امتيازات شتاب دهی در بخش 

استارتاپ ها طی می کنند.

خبـــر
یکمقامقضایی:اعتمادبهبانکملیایران،

اعتمادبهنظاماقتصادیکشوراست

مدیرامورمشتریانبیمهالبرز
منصوبشد
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 رئیس کمیسیون انرژی مجلس 
با اشــاره به اینکه موضوع فروش 
بنزین به قیمت 9۰ درصد فوب خلیج 
فارس در مجلس مطرح نشده است، 
 گفت: یکی از طرح ها برای تغییر در 
ســهمیه بندی بنزین این است که 
بنزین را به کد ملی افراد اختصاص 

دهیم. 
»فريدون عباســی«  در حاشــيه 
مراسم امضای ۱۳ قرارداد برای نگهداشت 
توليد نفت در جمــع خبرنگاران، افزود: 
امضای اين قراردادها به معنای گشايش 
بيشــتر و استفاده از ظرفيت های داخلی 

برای حل مشکلات است.
وی با اشــاره به اينکه اينکار باعث 
می شــود توان مديريتی کشور در حوزه 
نفت و گاز تقويت شود، ادامه داد:  اجرای 
ايــن قراردادها به رونق ســاخت داخل 
تجهيــزات کمک می کند و اســتفاده از 
نيروهای ايرانــی در پروژه های داخلی را 
تقويــت کــرده و زمينه را بــرای صدور 
خدمات تخصصی در حــوزه نفت و گاز 

هموار می کند.
عباسی به توجه به مسووليت های 
اجتماعی در صنعت نفت اشــاره کرد و 
گفت: هر کار صنعتی که صورت می گيرد 
جمعيت را متمرکزتر از گذشته می کند و 
تمدن جديد صنعتی ايجاد می شود. اين 

جمعيت نيازمند اقدامات خاصی است که 
مســوليت های اجتماعــی آن را محقق 

خواهد کرد.  
وی در خصوص مطرح شدن بحث 
تغيير ســهميه بندی بنزين در مجلس 
تاکيد کرد:  شدت مصرف انرژی در ايران 
بالا است زيرا حمل و نقل شهری و حمل 
ونقل عمومی توســعه مطلوب نداشته 
است. بنابراين در راستای صرفه جويی در 
مصرف ســوخت بايد بين سه وزارتخانه 
صنعت،  کشــور و نفت هماهنگی ايجاد 

شود.
رئيس کميســيون انرژی مجلس 
افزود: مصرف سوخت در بنزين و گازوئيل 
منطقی نيســت و هر زمان که تصميمی 

برای کنترل اين مصرف گرفته می شود،  با 
افزايش قيمت ارز،  دوباره تصميمات بی اثر 
خواهد شــد. در کنار آن همواره ميل به 
قاچاق وجــود دارد زيرا به مناطق مرزی 
برای اشتغال توجه نشده و از تفاوت قيمت 

در سوخت استفاده می کنند.
به گفته عباسی تا زمانی که نرخ ارز 
کنترل نشده، ارزش پول ملی حفظ نشود 
و قيمت بنزين را واقعی نکنيم، مصرف بی 
رويه خواهيم داشت و بهره وری هم ايجاد 

نمی شود.
وی ادامه داد:  برای اين منظور،  درباره 
طرح های مختلفی بحث می شود که يکی 
از آنها اين اســت که  بنزين را به کد ملی 
اختصاص دهيم و اين سهميه قابل فروش 

باشد. طرح ديگر که جامع تر است اينکه 
واحد جامع انرژی تعريف کنيم که اين کار 
مديريت را در مصرف انرژی ممکن خواهد 

کرد.
عباســی افزود:  ســعی می کنيم با 
همفکری با وزارت نفــت طرحی را ارائه 
کنيم که قابل اجرا باشد و دولت آن را قبول 

کند.
وی بــا تاکيد بر اينکــه از کارهای 
شــتاب زده نتيجه نمی گيريــم، گفت:  
مجلس درک می کند که دولت مشکلات 
مالــی دارد و می خواهــد بــه هر نحوی 
نقدينگی جامعه را کنترل کند. در کنار آن 

کسری بودجه نيز وجود دارد.
رئيس کميســيون انرژی مجلس 
ادامه داد:  تا زمانی که قيمت بنزين واقعی 

نشود، قاچاق آن ادامه خواهد يافت.
به گفته عباســی،   موضوع فروش 
بنزين به قيمــت ۹۰ درصد فوب خليج 
فارس در مجلس مطرح نشــده و ممکن 
است تنها نظر شخصی يکی از نمايندگان 
باشــد. وی رابطه مجلس و وزارت نفت را 
مطلوب دانست و افزود:  تا کنون جلسات 
متعددی با وزير نفت و معاونان وزارت نفت 
داشــتيم. البته ممکن است نمايندگانی 
وابسته به جناح خاصی باشند و حرکات 
مورد نظر خود را انجام دهند اما جو قالب، 

جو همدلی و همراهی است.

رئیس کمیسیون انرژی مجلس تشریح کرد:
طرح مجلس برای اختصاص سهمیه بنزین به کد ملی

وزیر نیرو به آغاز تلاش برای اصلاح 
قانون فعلی آب اشاره کرد و گفت: تلاش 
می شود هرچه سریعتر لایحه جدید 
قانون آب به مجلس شورای اسلامی 

ارسال شود. 
»رضا اردکانيان« وزير نيرو  در حاشيه 
جشن موفقيت عبور از اوج بار تابستان امسال 
در محل مرکز پايش صنعت برق در پاسخ به 
خبرنگار اقتصادی ايرنا در باره تدوين قانون 
جديد آب افزود: حدود ۴۰ سال از قانون فعلی 
با عنوان قانون توزيع عادلانه آب می گذرد و 
اين قانون به زمانی تعلق داشت که هم شرايط 
اقليمی و هم نيازهای کشور همانطور که از اسم 
قانون بر می آيد دغدغه توزيع عادلانه آب بوده 

است.
وی توزيع عادلانه آب را در شرايط فعلی 
مسئله مهمی عنوان کرد و گفت: مسئله مهمتر 
از آب، حفاظــت از منابع آب، کيفيت آب و 
تعادل بخشی به کاهش منابع زيرزمينی است 
به نحوی که قانون جديد بتواند نه تنها پاسخ 
گوی نيازهای يک جامعه بيش از ۸۰ ميليون 
جمعيت امروز باشد بلکه نياز های پيش رو و 
شــرايط ســال ها و دهه های بعــد را هم 
پاســخگويی کند. به دليل آنکه روز به روز 
ماهيت بين بخشــی بــودن آب برای همه 
مشخص می شود و تعداد ذينفعان اين عرصه 
بيشتر خود را نشان می دهند ما هم اين حرکت 
را با يک همکاری نزديک ابتدا در سازمان دولت 
شــروع کرديم و بعد در فرايند تدوين لايحه 
قانونی به طور قطع همه تشکل ها و ذينفعان 
مشارکت داده خواهند شد. نخستين جلسه 
هم انديشی در باره تدوين لايحه جديد قانون 
جامع بهــره برداری پايدار از منابع آب هفته 
گذشته با حضور دستگاه های اجرايی در سطح 
دولت، مجلس شــورای اسلامی، مرکز پژو 
هش های مجلس، فرهنگستان علوم و سازمان 
های نظارتی و دانشگاهی کشور تشکيل شد. 
هرگاه کارگروه ها شکل گرفتند به موقع اطلاع 
رسانی می شود و از نقطه نظرات همه دست 

اندرکاران حوزه آب استفاده خواهيم کرد تا به 
عنوان يک ميــراث از اين دولت ريل گذاری 
مناسب برای مديريت منابع آب در سال های 
پيش رو باشد. برنامه ما تدوين هرچه زودتر اين 
لايحه قانونی  و ارسال آن به مجلس شورای 
اسلامی است. بايد رويه هايمان نيز رويه های 
صحيح باشند الان بســياری از کشورهای 
هستند که اقليمی خشک مانند ايران ندارند و 
پربارش هستند اما دقت می کنند آب فراوانی 
کــه خداوند در اختيار آنها گذارده را صحيح 
مصرف کنند.   وضعيت منابع آب نسبت به سال 
های خشکی که پشت سر نهاده ايم و در حافظه 
نزديکمان هست شرايط نسبتا مناسبی است. 
الان درصد قابل ملاحظه ای از منابع طبيعی 
آب پر است و برنامه ريزی مان به اين گونه است 
که در بخش شرب و بهداشت به خصوص در 
شرايط کرونايی با مشکل جدی مواحه نشويم 
نيازهای بخش کشــاورزی را بتوانيم پاسخ 
دهيم در سال جهش توليد موضوع امنيت 
عذايی و خاطر جمعی از توليد کالاهای اساسی 
در کشور با درصد بالاتری فراهم باشد بخش 
صنعت را پاســخ دهيم. خدمات مربوط به 
جمع آوری و تصفيه فاضلاب را بايد به گونه ای 
که اعلام کرده ايم انجام دهيم. الان مدت قابل 
توجه ای است که هر ماه يکبار يک تصيفه خانه 
فاضلاب را در سطح کشور به بهره برداری می 
رسانيم و حدود ۵۰ روز يک سد مخزنی از محل 

اعتبارات ملی را افتتاح می کنيم. ده ها هزار 
شــبکه های اصلی آبياری و زهکشی را ما و 
شبکه های فرعی آن را وزارت جهاد کشاورزی 
به مدار بهره برداری می آورد و همين طور طرح 
های آبرسانی روستايی امسال بنا داريم در سايه 
يک پارچه سازی شرکت های آب و فاصلاب 
شهری و روستايی و تجميع امکانات که هم 
مالی و هم انسانی است سرعت بيشتری به 
آبرسانی روستايی بدهيم. همانطور که وعده 
کرديم که در پايان اين دولت علاوه بر حدود 
يک ميليون نفری که قبــل از اين دولت از 
هموطنان روستايی به شبکه پايدار متصل 
شدند در پايان اين دولت به حدود ۱۰ ميليون 
نفر از اين نعمت برخودار شــوند که در حال 
حاضر اين عدد ۸.۴ دهم است که تا تابستان 
۱۴۰۰ به آن عدد وعده داده شده برسيم برای 
بخش آب مثل بخش برق لحظه ای برای اوج 
نياز نيست. وی با توجه به توصيه اخير مقام 
معظم رهبری  به دست اندرکاران صنعت برق 
کشور درباره  توجه به شبکه های انتقال و توزيع 
برق گفت: منبع ما، داخلی و از محل قبوض 
پرداختی توسط مردم است بنابراين وظيفه 
داريم  آنها را در بهترين جا مصرف کرده و در 
شرايط فعلی مديريت اوج بار و سرمايه گذاری 
در بخش شبکه نيازمند هزينه است. شهرهای 
زيادی در کشــور وجــود دارند که نيازمند 
کابل های خودنگهدار هستند تا با استقرار اين 

کابل ها بتوان از خاموشی های ناشی از اتفاق ها 
کاست. علاوه بر زيبايی بيشتر محيط شهری، 
با محيط زيســت هم از حيث  قطع نکردن 
درختان سازگاری بيشتری داشته باشيم، 
همچنين در مجموع پاسخ مثبتی به توصيه 
اخيــر مقام معظم رهبری داده باشــيم که 
فرمودند حواستان به شبکه های توزيع و انتقال 
باشد، که اين ها نيازمند سرمايه گذاری است. 
ما به کمک مردم بويژه مصرف کنندگان عمده 
و بخش هــای توليدی کشــور و ۲۹۵ هزار 
موافقت نامه ای که از آغاز امسال تا قبل از شروع 
فصل گرم بــا بخش های مختلف صنعت و 
کشاورزی به امضا رساندند توانسته ايم مصرف 
اين بخش ها در زمان اوج بار تابســتان را از 
ساعتی به ساعت ديگر منتقل کرده و پيک اوج 
بار را کاهش دهيم. اين موجب شده که مصارف 
وقت شب که بيشتر خانگی است و شکل عادی 
خود را دارد به عنوان اوج بار خود را نشان دهد، 
به اين معنا که ما کاهش در مصارف شــب 
نداشتيم و کاهش اصلی را در روز داشتيم که 
امسال اوج بار ما در روز ۳۱ تير در هنگام شب 
به ثبت رســيد. مردم پاســخ مثبت تری به 
درخواســت هايی دادند که از آن ها خواسته 
شده بود در ظهر تابستان دمای کولر گازی 
منازلشان را به جای ۱۸ يا ۱۷ روی ۲۴ بياورند 
و دور آن را کند کنند و در بخش خانگی و نيز  

توليدی پيک سايی کنيم.
اردکانيان درباره حذف قبوض کاغذی 
در حوزه آب هم گفت: در خصوص قبض آب 
هم همکاران شروع کرده اند و طبق گزارش 
وصولی در آستانه اجرای اين طرح هستند. 
اميدواريم از قبِل حتی شرايط کرونايی هم که 
عدم مراجعه حضوری مــردم را ضروری تر 
می کند بتوانيم يک نوع رفتار هوشــمند در 
بخش ارباب رجوع صنعت آب را هم توسعه 
دهيم. اميد است که با کاهش دما و استمرار 
نيافتن ان به خصوص در نقاطی که تحت تنش 
آبی هست مردم با مشکلات کمتری مواجه 

شوند.

وزیر نیرو: لایحه قانون جدید آب بسیار سریع به 
مجلس ارایه می شود

راه اندازی خط سوم انتقال برق ایران 
به ارمنستان طی ۶ ماه آینده 

کامران رضوانی رییس اداره کل تأمین مالی و سرمایه 
گذاری بین الملل بانک توسعه صادرات از راه اندازی خط 
ســوم انتقال برق دو مداره 4۰۰ کیلو ولت به طول ۲7۵ 
کیلومتر شــامل طراحی، مهندسی، ساخت، نصب و راه 
اندازی به همراه پست های انتقال برق طی ۶ ماه آینده خبر 

داد.
اين پروژه با سرمايه گذاری بالغ بر ۸۳ ميليون يورو از سوی 
بانک توســعه صادرات در قالب اعتبار خريدار تامين مالی شده و 
خاطر نشان می شود، اين ابزار بانکی منحصر بفرد صرفاً توسط بانک 
توسعه صادرات ايران در نظام بانکی ارائه شده که راهبرد استراتژيک 
در نفوذ در بازارهای هدف صادراتی محسوب می شود. وی با اشاره 
به راه اندازی پروژه خط ۳ انتقال برق ايران به ارمنستان، افزود: اين 
پروژه که با ســرمايه گذاری بالغ بر ۸۳ ميليون يورو از سوی بانک 
توســعه صادرات تامين مالی شده ظرف شش ماه آينده به بهره 
برداری خواهد رســيد و پروژه خط انتقال برق در بخش پســت 
موضوع تامين تجهيزات، نصب و راه اندازی پست ۴۰۰/۲۲۰ کيلو 
ولت واقع در نورآوران با سيستم کنترل DCS است. وی، تامين 
مالی در قالب اعتبار خريدار در اين پروژه را يکی از موفق ترين موارد 
تامين مالی شده توسط نظام بانکی در شرايط حاکم دانست و گفت: 
اعتبار خريدار يکی از تســهيلات پايه ای محسوب می شود که 
تکنولوژی آن در اختيار اگزيم بانک های معروف جهان است که در 
کشورمان چنين تسهيلاتی توسط بانک توسعه صادرات در راستای 
رسالت خود جهت حمايت از صادرات و تسهيل فرآيند مبادلات 
تجاری در سطح کلان اقتصادی به بانک ها و خريداران خارجی 

کالا و خدمات فنی و مهندسی ايرانی ارائه می شود.

شرکت بيمه معلم با پرداخت ۸۹/ ۲۲درصد سود قطعی به بيمه گذاران زندگی در ۹ سال متوالی اعلام کرد، در سال ۹۸ نيز معادل ۲۳ درصد 
سود قطعی به بيمه گذاران پرداخت می کند. مدير بيمه های زندگی و حادثه بيمه معلم اعلام کرد: نرخ سود قطعی سال ۹۸ بيمه نامه های زندگی 
و سرمايه گذاری معادل ۲۳ درصد برای تمامی بيمه  نامه هايی که در سال مذکور دارای ذخيره و اندوخته رياضی بوده، محاسبه و به حساب اندوخته 
آنها واريز شد. لازم به ذکر است، بيمه معلم توانسته با برنامه ريزی منسجم و سرمايه گذاری مطمئن ذخاير بيمه های زندگی در ۹ سال گذشته 

پرداخت سود قطعی ميانگين ۲۲ درصد را به بيمه گذاران زندگی خود تداوم بخشد.

پرداخت سود ۲۳ درصدی سال ۹۸ بیمه گذاران بیمه معلم 
بيمه "ما" علاوه بر تقبل بخشی از هزينه های يکی از ورزشکاران پارا آسيايی کشورمان وی را تحت پوشش بيمه ای خود قرار داد. به گزارش روابط عمومی، شرکت سهامی 
بيمه "ما" در کنار حمايت از استعدادهای برتر ايرانی در پربيننده ترين برنامه صداوسيما، برای ايفای مسئوليت اجتماعی خود، به برخی از مهمانان اين برنامه نيز خدمات خاص 
حمايتی ارائه می کند. بر اساس اين گزارش، يکی از مهمانان ويژه برنامه تلويزيونی عصر جديد، محمدرضا فيروزی، ورزشکار معلولی بود که با وجود قهرمانی، به دليل نداشتن 
شغل مناسب از مزايای بيمه نيز برخوردار نبود. به همين دليل بيمه "ما" علاوه بر کمک مالی  ۱۰۰ ميليون ريالی، سه بيمه نامه عمرو سرمايه گذاری، آتش سوزی و مسئوليت 
نيز صادر کرد تا از حجم مشکلات وی کاسته شود. همچنين با پيگيری های انجام شده در استان زنجان، دغدغه های اين ورزشکار ملی در خصوص اشتغال نيز برطرف شده 

است. گفتنی است محمدرضا فيروزی اهل خرم دره و  يکی از قهرمانان پر افتخار کشورمان در رشته های پرتاپ نيزه، وزنه، ديسک و شنای معلولان آسيا است.

حمایت شرکت بیمه »ما« از محمدرضا فیروزی قهرمان پارا آسیایی
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هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران

خبـــــر

معاون توسعه مدیریت و منایع انسانی وزارت 
راه و شهرسازی گفت: در سال 1۳99 و 14۰۰ تعیین 
تکلیف نیروهای متخصص قــراردادی و تبدیل 

وضعیت آنها را در دستور کار قرار داده ایم. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  وزارت راه 
و شهرسازی ،نعمت الله ترکی گفت: ما به برنامه های تحول 
اداری، توسعه منابع انسانی و شرايط جذب نيروهای اداری 
با تخصص بالا و متناسب با رشته های مورد نياز در بخش 
وزارت راه و شهرســازی ورود کرده ايم و با جديت آن را 
پيگيری می کنيم. بخش دوم کار ما بر ۱۰ برنامه تحول 
اداری که از سازمان امور استخدامی به صورت رسمی به 
کل دستگاه ها و وزارتخانه ها ابلاغ شده، تمرکز يافته است.

يکی از اين برنامه های ما ســاماندهی يا تعيين وضعيت 
پرسنل نيروی انســانی ســازمان ها و مراکز اداری زير 
مجموعــه وزارتخانه بوده و برنامه ريزی های لازم در اين 
زمينه صورت گرفته اســت. در وزارت راه و شهرسازی به 
اين نتيجه رسيده ايم که برای انجام اصلاحات در ساختار 
و تشکيلات اداری به تناسب فعاليت، خدمت و فرايندی 
که نياز است اقدام کنيم. در اين راستا پيشنهاد داده ايم 
در ساختار جديد، حوزه اداری در استان ها اصلاح شود و 
يک اداره کل مسکن و شهرسازی و راهداری و لجستيک 
در اســتان ها شکل بگيرد تا مردم و خدمت گيرندگان از 
سردرگمی رهايی يابند. همچنين رسيدگی به معيشت 
پرسنل در حوزه مسکن و امکانات رفاهی، تعيين تکليف 
و جذب نيروهای استخدامی و افزايش حقوق کارمندان 

وزارتخانه در اولويت ما قرار گرفته است.
ترکی با تاکيد بر تمرکز زدايی از بخش خدمات اداری 
اين دستگاه، افزود: با توجه به تجميع خدمات زيربنايی و 
روبنايی در وزارتخانه، حجم مراجعات به مراکز اداری زياد 
شده است و قطعا پرسنل مجموعه، قادر به پاسخگويی به 
همه خواسته ها نيستند و بايد تمرکز زدايی در اين بخش 
داشته باشــيم. يکی از اولويت هايی ما در استان قزوين، 
بحث الکترونيکی کردن ارايه خدمت است که ميز خدمت 
در اســتان راه اندازی شــده تا مردم سريعتر و آسانتر به 
خدمات مورد نظر دسترسی داشته باشند. افزايش بهره 
وری و استقلال نظام بهره وری در سيستم مجموعه وزارت 
راه و شهرسازی را نيز مورد پيگيری قرار داده ايم  تا بتوانيم 
ســطح بهره مندی کارمندان را بالا ببريم. در برنامه های 
تحول اداری، نظام سلامت اداری و ارزيابی عملکرد پرسنل 
مجموعه اســتان ها در اولويت قرار گرفته که بخش مهم 
آن، شفاف سازی ارايه خدمت به خدمات گيرندگان است. 
در استان قزوين کارهای خوبی در اين زمينه انجام شده 
است و بانک اطلاعاتی خوبی درخصوص اموال غيرمنقول 
در حوزه زمين و مسکن تهيه شده تا شفاف سازی لازم در 
اين زمينه صــورت گيرد. همچنين طرح کاداســتر يا 
حدنگاری را در اين زمينه به استان قزوين پيشنهاد کرده 
ايم که قرار شده، انجام شود و روی هم رفته ارزيابی ما از 
اســتان قزوين بــه دليل فعاليت های انجــام گرفته در 

حوزه های بخشی، مطلوب و خوب است.

محمد اســلامی وزير راه و شهرسازی در خصوص 
ايرلاين ها و شــرکت های هواپيمايی در ايام کرونا چه 
ميزان متحمل ضرر شده اند، گفت: ضرری که رسما اعلام 
شده است ۷۰۰ ميليون دلار در پنج ماه ابتدای سال بوده 
است. ۲۳۰۰ ميلياردتومان از اعتبارات کرونا را برای بخش 
حمل و نقل به ايرلاين ها و شرکت های ريلی اختصاص 
داديم.  هم اکنون عملکرد ۲۳۰۰  ميلياردتومان کمتر از 
۳۰ درصد است. همه ايرلاين ها نتوانستند دريافت کنند 
و در حال تشريفات بانکی هستند تا بتوانند تضامين خود 

را به بانک ارايه دهند و تسهيلات را دريافت کنند. 
در ايام کرونا برای ما مهم است که ايرلاين ها تعديل 
نيرو انجام ندهند و بتوانند پشتيبانی فنی از ناوگان انجام 
دهند. به دنبال آن بوديم که بتوانند از تسهيلات صندوق 
توسعه ملی برای توسعه ناوگان آنها مبالغی در اختيار آنها 

قرار بگيرد.

خبـــر
تعیینتکلیفنیروهایمتخصص
قراردادیراهوشهرسازی

ضررایرلاینهایداخلیازکرونا
۷۰۰میلیوندلار

قبض مالیاتی برای خانه های خالی تا پایان 
تابستان صادر می شود 

وزیر راه و شهرسازی با اعلام اینکه قبض های 
مالیاتی برای خانه های خالی در تابستان امسال 
صادر می شود، گفت: نهاد دولتی به عنوان مالک 
خانه های خالی شناسایی نشده است و صاحبان 
خانه هــای خالــی موسســات و صندوق های 

سرمایه گذاری هستند. 
 »محمد اسلامی« وزير راه و شهرسازی در خصوص 
اينکه چقدر از واحدهای خالی به بانک ها و نهادهای دولتی 
تعلق دارد؟ گفت: نهاد دولتی به عنوان مالک خانه خالی 
شناســايی نشــده اســت و موسســات و صندوق های 
سرمايه گذاری، مالک هستند که »آنها می دانند و  سازمان 
امور مالياتی.« پيش از اين برخی ادعاها مطرح شــده بود 
مبنی بر اينکه نهادهای دولتی و همچنين بانک های دولتی 
به طور مستقيم، مالکيت هزاران واحد خالی را دارا هستند 
که وزير راه و شهرســازی اين ادعاها را رد کرد. وزير راه و 
شهرسازی در بخش ديگری از اين گفت و گو درباره آخرين 
وضعيت تکميل ســامانه اســکان و املاک و آغاز صدور 
قبض های مالياتی، افزود: سامانه اسکان و املاک به طور 
کامل بارگذاری شــده و برای سازمان امور مالياتی قابل 
استفاده است. نکته حائز اهميت اين است که سازمان امور 
مالياتی بتواند با توجه به شناســايی که صورت گرفته با 
مالکان خانه های خالی ارتباط برقرار کرده، پيامک ارسال 
کند و بتواند برای اجرای قانون اقدام لازم را به عمل آورد.

صدور  قبض های مالیاتی در تابستان امسال
يک ملاحظه ای وجود دارد و اينکه در اين قانون به 
گونه ای رفتار شود که نخست سرمايه ها را از بخش مسکن 
فراری ندهد و دوم اينکه ميزان مالياتی که وضع می شود 
به قدری بازدارندگی داشته باشد که به عرضه مسکن به 
صورت فروش يا اجاره کمک کند، همين امر باعث شده 
است که در مجلس شورای اسلامی اصلاحيه اين قانون در 
قالب يک طرح و ماده واحده در دســتور کار قرار بگيرد. 
وظيفه ای که بايد وزارت راه برای شناسايی خانه های خالی 
انجام می داد به اتمام رســيده است و اطلاعات موجود در 
سامانه قابل اســتفاده اســت حتما در تابستان امسال 
قبض های مالياتی صادر می شود.وی در پاسخ به اين سوال 
که قبلا دو ميليون و ۵۰۰ واحد مسکونی خالی در کشور 
وجود داشت آيا اين رقم افزايش داشته است؟ گفت: آماری 
که به آن تاکنون استناد شده است مربوط به مرکز آمار در 
خصوص سرشــمای نفوس و مســکن ســال ۹۵ بود؛ 
پيش بينی اين بود حدود ۵۰۰ هزار واحد مســکونی در 
تهران خالی باشــد و آماری که تا امروز اســتخراج شده، 
ممکن است اين اعداد را پوشش ندهد. از سال ۹۵ تغييراتی 
رخ داده است که احتمالا با ميزان اعلام شده قبلی تفاوت 
دارد. آمار دقيق، وقتی ســازمان امور مالياتی رســانه ای 

خواست کند در قالب يک اطلاعيه اعلام می شود.
www.etebar.net

آگهــی تغییــرات شــرکت کمــال نقــش دانــا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 414۳۰7 و شناســه ملــی 1۰۳۲۰۶4۶9۲9 
بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳9۶/1۲/۰۸ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای اســماعیل بشــیری 
گاودوش آبــاد بــه شــماره ملــی 1۶۵۲۵۶1447 بــا پرداخــت مبلــغ ۳۳۰۰۰۰۰ریــال بــه صنــدوق شــرکت در ردیــف شــرکاء قرارگرفــت 
و آقــای ابوالفضــل بشــیری بــه شــماره ملــی 1۶۵1۰۵۳۵۳7 بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت میــزان ســهم الشــرکه خــود 
را بــه مبلــغ ۲۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش داد وآقــای مهــدی حاجــی انزهائــی بــه شــماره ملــی ۰۰717۳7۸47 بــا پرداخــت مبلغــی بــه 
ــماره  ــه ش ــدی ب ــه جدی ــم صدیق ــش داد وخان ــال افزای ــغ ۳۳۰۰۰۰۰ ری ــه مبل ــود را ب ــرکه خ ــهم الش ــزان س ــرکت می ــدوق ش صن
ملــی ۰۰۸۳۸۳47۶1بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت میــزان ســهم الشــرکه خــود را بــه مبلــغ 14۰۰۰۰۰ریــال افزایــش 
داد. در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ 1۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ 1۰۳۳۰۰۰۰ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه 
ــه شــماره  ــه شــرح ذیــل مــی باشــد: ابوالفضــل بشــیری ب اصــلاح گردیــد. لیســت صاحبــان ســهم الشــرکه بعــد از افزایــش ب
ــه  ــال صدیق ــی ۰۰717۳7۸47 دارای ۳۳۰۰۰۰۰ری ــماره مل ــه ش ــی ب ــی انزهائ ــدی حاج ــال مه ــی 1۶۵1۰۵۳۵۳7 دارای ۲۰۰۰۰۰۰ری مل
 جدیــدی بــه شــماره ملــی ۰۰۸۳۸۳47۶1 دارای 14۰۰۰۰۰ریــال رضــا مشــکین بــه شــماره ملــی ۲۳7۰۳۸4999 دارای ۳۳۰۰۰۰ ریــال

اسماعیل بشیری گاودوش آباد به شماره ملی 1۶۵۲۵۶1447 دارای ۳۳۰۰۰۰۰ریال 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۵۰۲۰۰(

تاســیس شــرکت تعاونــی توســعه ســلامت بابــکان درتاریــخ 1۳9۶/۰۸/۰1 بــه شــماره ثبــت ۶۳۸1 بــه شناســه ملــی 
14۰۰71۵7۲۸۸ ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیــل گردیــده کــه خلاصــه آن بــه شــرح زیــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی 
میگــردد. موضــوع :ســرمایه گــذاری .راه انــدازی و تاســیس مراکــز خدمــات درمانــی و آزمایشــگاهی. خریــد و فــروش 
تجهیــزات پزشــکی و درمانــی واردات و صــادرات کلیــه کالاهــای مجــاز بازرگانی،درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای 
لازم از مراجــع ذیربــط )ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور، بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد.( باســتناد 
مجــوز شــماره 9۶۲/111/۲1۶۰1۶ مورخــه 9۶/۰7/۲۶ اداره تعــاون،کار ورفــاه اجتماعــی شــهریار تصمیمــات ذیــل اتخاذ شــد 
: مــدت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : شهریار-شــهرک وائین )شــهریار(-خیابان ســعدی-بن بســت 
ــی : 1۰,۵۰۰,۰۰۰  ــخصیت حقوق ــرمایه ش ــتی ۳۳۵17۸۳۰1۶ س ــد 1- کدپس ــه اول-واح ــتم-پلاک ۲۰۰-طبق ــتان هش گلس
ریــال مــی باشــد. اولیــن مدیــران : آقــای کامــران نــوری شــریک آبــادی بــه شــماره ملــی ۰۰۵۲۳۳۲۵۳۵ بــه ســمت 
رئیــس هیئــت مدیــره و مدیرعامــل و خانــم خاطــره عطــا اللهــی بــه شــماره ملــی ۳1491۲۲۶7۸ بــه ســمت نایــب رئیس 
هیئــت مدیــره و آقــای غلامرضــا عطــا اللهــی بــه شــماره ملــی ۳149۸9۳4۶1 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و آقــای 
علــی نــور اللهــی بــه شــماره ملــی ۰۰77۲۲749۲ بــه ســمت عضــو علــی البــدل هیئــت مدیــره وآقــای ایــرج عطــا 
اللهــی بــه شــماره ملــی ۳14971۰1۰۳ بــه ســمت عضــو علــی البــدل هیئــت مدیــره بــرای مــدت ســه ســال انتخــاب 
گردیدنــد. دارنــدگان حــق امضــا :کلیــه قراردادهــا و اســناد رســمی و تعهــد آور بانکــی از قبیــل چــک ، ســفته ، بــرات و 
اوراق بهــادار بــا امضــای یــک یــا دو نفــر از اعضــای هیــات مدیــره ،خانــم خاطــره عطااللهــی )نایــب رییس هیــت مدیره( 
و در غیــاب ایشــان آقــای غلامرضــا عطــا اللهــی )منشــی هیــت مدیــره ( بــه اتفــاق آقــای کامــران نــوری شــریک آبادی 
مدیرعامــل بــه همــراه مهــر شــرکت تعاونــی معتبــر میباشــد. بازرســان شــرکت تعاونی::فاطمــه نــور اللهــی بــه شــماره 
ملــی ۰۰۸4۳۰7۲77 بــازرس اصلــی و رضــا عدنانــی بــه شــماره ملــی ۰۰71۵۶۶9۶1 بــازرس علــی البــدل بــرای مــدت 

یــک ســال مالــی انتخــاب شــدند . اختیــارات مدیرعامــل : طبــق اساســنامه 
حجت اله قلی تبار سرپرست اداره ثبت شرکتها وموسسات غیرتجاری شهرستانهای استان تهران سازمان ثبت اسناد 

واملاک کشور اداره کل ثبت اسناد و املاک استان تهران مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری شهریار )9۵۰۲۰4(

ــی  ــه مل ــت 1۳9۰77 و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــا س ــتر پوی ــاء گس ــی ارتق ــات مهندس ــرکت خدم ــرات ش ــی تغیی آگه
ــد :  ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1۳99/۰1/۲۰ تصمیم ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس 1۰1۰1۸۲14۵4 ب
ســیامک جــوان شــایانی بــه شــماره ملــی 14۶۶1۰41۳9 بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره محمــد صمــدی بــه شــماره ملــی ۰۵۳۲۳۸۸۶۶۶ 
بــه ســمت نائــب رئیــس علیرضــا هاشــمی بــه شــماره ملــی۵۶۵9۶۳۶۰47 بــه ســمت مدیــر عامــل انتخــاب شــدند. کلیــه اســناد و اوراق 
بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل – چــک – ســفته – بــرات- قراردادهــا و عقــود بــا امضــاء آقــای علیرضــا هاشــمی بــه عنــوان مدیرعامل 
و آقــای محمــد صمــدی بــه عنــوان نائــب رئیــس هیئــت مدیــره یــا آقــای ســیامک جــوان شــایانی بــه عنــوان رئیــس هیئــت مدیــره 
متفقــا همــراه بــا مهــر شــرکت و اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء آقــای علیرضــا هاشــمی بــه عنــوان مدیرعامــل ویــا آقــای محمــد صمــدی 
بــه عنــوان نائــب رئیــس هیئــت مدیــره یــا آقــای ســیامک جــوان شــایانی بــه عنــوان رئیــس هیئــت مدیــره منفــردا همــراه بــا مهــر 

شــرکت معتبــر مــی باشــد . 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۵۰۲۰۵( 

ــه شــماره ثبــت  ــا مســئولیت محــدود ب ــان ب ــروز صنعــت ایرانی ــرات شــرکت توســن اف آگهــی تغیی
۳۵7۰۶۰ و شناســه ملــی 1۰1۰4۰۲949۵ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده 
مــورخ 1۳9۸/۰9/۰۵ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای ســید مرتضــی آقــا پــور میــری بــه شــماره ملــی 
ــی  ــماره مل ــه ش ــی ب ــان تراب ــای ساس ــره و آق ــات مدی ــو هی ــل و عض ــر عام ــمت مدی ــه س ۲۰۵۰4۳1۶19 ب
ــدآور  ــادار و تعه ــناد و اوراق به ــه اس ــدند. کلی ــاب ش ــره انتخ ــت مدی ــس هیئ ــمت رئی ــه س ۲۳۰۰۵4۰1۶9 ب
ــاء  ــه امض ــادی و اداری ب ــلامی و اوراق ع ــود اس ــا عق ــروات ـ قرارداده ــفته ـ ب ــک ـ س ــل چ ــرکت از قبی ش

مدیــر عامــل یــا رئیــس هیــات مدیــره منفــردا همــراه بــا مهــر شــرکت دارای اعتبــار مــی باشــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۵۰۲۰۳(

آگهــی تغییــرات شــرکت ایمــن حمل طاهــا با مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 4۵1494 و شناســه ملــی 14۰۰۳944۲1۸ 
بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳9۵/1۰/۲۰ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : عاطفــه امامی به شــماره 
ملــی ۰۰۶۵۳7199۲ بــا دریافــت کلیــه ســهم الشــرکه خــود از صنــدوق شــرکت ، از شــرکت خــارج گردیــد در نتیجــه ســرمایه 
شــرکت از مبلــغ ۲۰۵۰۰۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ ۲۰۰۰۰۰۰۰ ریــال کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح شــد لیســت 
شــرکا و میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک بــه شــرح ذیــل مــی باشــد : بتــول البــدری بــه شــماره ملــی 4711۳۳۶4۶1 دارنــده 

199۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه حســین بهارونــد بــه شــماره ملــی ۵۲۸۰۰19۸۵۲ دارنــده 1۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۵۰۲۰۲(

آگهــی تغییــرات شــرکت حمــل و نقــل بیــن المللــی تکســیز ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 79۳۸7 و شناســه ملــی 1۰1۰1۲4۲۰۰4 بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1۳9۵/11/1۳ و مجــوز شــماره 11/44۸۲4 مــورخ 1۳9۵/11/۲۳ اداره کل راهــداری و حمــل و 
نقــل جــاده ای اســتان تهــران تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محمــد بیابانــی بــه کــد ملــی ۲۸۰1۰7۶7۳۲ بــه ســمت عضــو هیــات مدیــره و بهنــام بیابانــی 
بــه کــد ملــی ۲79۰۰4۰۳۰۳ بــه ســمت رییــس هیــات مدیــره و مدیــر عامــل ونــوروز بیابانــی بــه کــد ملــی ۲۸۰1۰7۵9۰۶ بــه ســمت نایــب رییــس هیــات 
مدیــره بــه مــدت ۲ ســال انتخــاب شــدند. رفیعــه اصغــری مارکانــی بــه کدملــی 49۳97۳1۰7۳ و لیــلا اســدی بــه کدملــی ۲۸۰۲۸۰۳۸۰۸ بــه ترتیــب بــه 
ســمت بــازرس اصلــی و علــی البــدل بــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب شــدند. -امضــای کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــد آور از قبیــل چــک و 
ســفته وبــرات وقراردادهــای تعهــد آور و اســناد رســمی بــا مدیــر عامــل یــا نایــب رییــس هیــات مدیــره بــا یکــی از اعضــای هیــات مدیــره متفقــاو نامــه 

هــای عــادی و اداری بــا امضــای مدیــر عامــل یــا نایــب رییــس هیــات مدیــره منفــردا بــا مهــر شــرکت معتبــر میباشــد . 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۵۰۲۰1(

وزیر راه و شهرســازی با اشاره به 
مشارکت 1۶ دستگاه در تکمیل اطلاعات 
ســامانه جامع املاک و اسکان گفت: 
اجرایی شــدن این ســامانه از تهاجم 
سرمایه های غیرمولد به بخش مسکن 

کمک می کند. 
محمد اسلامی، وزير راه و شهرسازی، در 
جريان اجرايی شــدن سامانه جامع اسکان و 
املاک کشور با اشاره به اينکه امروز به يکی از 
تکاليف قانونی و لوازم بسيار ضروری مديريت 
در حوزه مسکن با تلاش بی وقفه همکاران اين 
وزارتخانه و شرکت های دانش بنيان پشتيبان 

سامانه جامه عمل پوشانده شد. 
او افزود: طراحــی و اجرايی کردن اين 
ســامانه نه تنها يک تکليف قانونی که يکی از 
ضروريات بــرای برنامه ريزی بود تا اطلاعاتی 
متقــن در اختيــار داشــته باشــيم و در 
سياســتگذاری های بخش مسکن بر اساس 
اطلاعات واقعی حرکت کنيم و همواره بتوانيم 
از تهاجم ســرمايه به بازار مســکن و حبس 

دارايی ها در بخش مسکن جلوگيری کنيم.
اسلامی در ادامه از چالش هايی که وزارت 
راه و شهرسازی در مسير طراحی اين سامانه 
پشت سر گذاشته است، سخن گفت و عنوان 
کرد: فقدان همه اطلاعات لازم در اين وزارتخانه 
و مطالبه سنگين مردمی برای راه اندازی اين 
سامانه از جمله چالش هايی بود که در طراحی 

سامانه با آن مواجه بوده ايم. 
معاذير قانونی دستگاه های مختلف برای 
ارائــه اطلاعات مورد نياز ســامانه نيز از ديگر 
چالش های مهمی بود که با اخذ مصوبات لازم 
از هيات دولت و ساير مجوزهای مورد نياز، از 

سر راه برداشته شده اند.
او با اشاره به اينکه با همه چالش ها، اين 
سامانه طراحی شد، از نقش آفرينی ۱۶ دستگاه 
مختلف در تحقق اهداف آن خبر داد و گفت: 
اين بانک، يک بانک اطلاعاتی قابل اعتماد است 
که با گسترش حوزه نفوذ آن به سراسر کشور، 
کل واحدهای مسکونی شناسايی و در سامانه 

ثبت می شود. 
وزير راه و شهرســازی گفــت: مطابق 
اطلاعاتی که تا امروز گردآوری شده است، دو 
ميليون و ۷۰۰ هزار خانوار در کشور مالکيت 
بيش از يک واحد مسکونی را در اختيار دارند.

او گفت: پيامک هايی که از امروز به اين 
دست از مالکان فرستاده می شود، وضعيت اين 
واحدها را پس از يک فرآيند رفت و برگشت، 
مشــخص خواهد کرد. اين اطلاعات پس از 
بارگذاری در ســامانه در اختيار سازمان امور 
مالياتی قرار می گيرد تا اقدامات بعدی صورت 

گيرد.
اســلامی همچنين گفت: مــا به تمام 

کسانی که دارای واحدهای مسکونی خالی يا 
پروژه  های نيمه تمام هستند اعلام کرده ايم که 
اگر واحد خود را به طرح اقدام ملی مســکن 
عرضه کنند و در اختيار ما قرار دهند تا عرضه 
در بازار شتاب گيرد، زمين مرغوب شهری در 
اختيارشان قرار می دهيم تا مجددا ساخت و 
ساز خود را انجام دهند و جريان توليد مسکن 

تداوم پيدا کند.
او گفت: طراحی ســامانه ملی املاک و 
اسکان افزون بر آنکه پايگاه اطلاعاتی و قدرت 
تجزيه و تحليل ما را برای برنامه ريزی در بخش 
مسکن واقع بينانه می کند، به ما در شناسايی 
افراد دارای پتانسيل و قدرت ساخت و عرضه 
مسکن دارند نيز کمک می کند تا از اين طريق 
اين افراد را نيز در مدار ساخت و توليد مسکن 

قرار دهيم.
پیام وزیــر راه و شهرســازی به 

مناسبت بازگشت آزادگان به کشور؛
کارنامه سراسر افتخار آزادگان، الگويی 

جاودانه از جهاد و مقاومت است 

محمد اسلامی، وزير راه و شهرسازی با 
صدور پيامی، ۲۶ مرداد، ســالروز بازگشــت 

آزادگان به ميهن را گرامی داشت. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  
وزارت راه و شهرسازی، متن اين پيام به شرح 

ذيل است:
“۲۶ مرداد، ســالروز بازگشت آزادگان 
سرافراز به آغوش ميهن اسلامی، يادآور اراده 
راسخ مردانی اســت که در راه دفاع از کيان و 
عزت يک ملت، در برابر سخت ترين ناملايمات 
ايستادگی کردند و دست از آرمان والای خود 

برنداشتند.
کارنامه سراســر افتخار اين اسوه های 
اســتواری، الگويی جاودانه از جهاد و مقاومت 
اســت که حقانيت دفاع مقدس مردم ايران، 
عظمت اسلام و اقتدار ايران اسلامی را در برابر 

جهانيان به اثبات رسانده است.
صبر، صلابت و بصيرت  آزادگان ارجمند 
و خانواده گرانقدرشان به عنوان بهترين الگوی 
اخلاق و پايــداری در راه عقيده مايه مباهات 
ايرانيان بوده و شايسته تقدير است. بی گمان 
عنايت خاصه الهی مشمول اين مؤمنان صديق 
شده اســت و شــأن و جايگاه رفيع آزادگان 
ارجمنــد در قلب و روح ملــت ايران جاودانه 

خواهد بود.
اينجانب از درگاه خداوند سبحان برای 
تمامــی ايثارگران به ويژه آزادگان هميشــه 
سرافراز و خانواده های بزرگوار آنان در وزارت 
راه وشهرســازي و ادای احترام به ســاحت 
شهدای والامقام و ايثارگران هشت سال دفاع 
مقدس، از خداوند متعال سلامتی و بهروزی 

اين عزيزان را از خداوند متعال خواهانم.”

 رییس بنیاد مســکن 
انقلاب اسلامی از صدور ۳ 
میلیون و ۳4۰ هزار ســند 
روســتایی تاکنون توسط 
بنیاد مســکن با همکاری 
سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشــور خبر داد و گفت: 
۲47هزار واحد مسکونی در 
صاحب  کوچک  شهرهای 

سند شدند. 
به گزارش اعتبار به نقل از 
روابــط عمومــی وزارت راه و 
شهرســازی، عليرضا تابش در 
مراســم امضای تفاهــم نامه 
همکاری مشــترک بين بنياد 
مســکن انقــلاب اســلامی و 
سازمان ثبت اســناد و املاک 
کشــور که امروز ۲۸ مرداد در 
محل ســازمان ثبت اســناد و 

املاک کشور برگزار شد، گفت: 
تاکنون بالغ بر ۳ ميليون و ۳۴۰ 
هــزار از واحدهای مســکونی 
روســتايی دارای سند مالکيت 
رسمی شــده اند. رييس بنياد 
مسکن انقلاب اسلامی با اشاره 
به اينکه در ســال ۸۹ به منظور 
سند دار کردن املاک روستايی 
و همچنين املاک شــهری در 

شــهرهای کوچــک، مجلس 
شورای اســلامی، قانون الحاق 
موادی به قانون ســاماندهی و 
حمايت از عرضه و توليد مسکن 
را تصويب کرد، افزود: اين اقدام 
موجب دائمی شدن صدور سند، 
ارايه اين خدمات از سوی بنياد 
مســکن انقلاب اســلامی به 
شهرهای کوچک زير ۲۵ هزار 

نفر جمعيت شده است. تاکنون 
بيش از ۲۴۷ هزار ســند برای 
واحدهای مســکونی شهرهای 

کوچک نيز صادر شده است.
وی برخی از اثرات صدور 
ســند مالکيت در روســتاها و 
شــهرهای کوچک را شــاملِ 
افزايش انگيــزه ماندگاری در 
روستاها و شــهرهای کوچک، 
امکان بهره مندی از تسهيلات 
بانکی با استفاده از سند به عنوان 
وثيقه در نوســازی و بهسازی 
مسکن روستايی و فعاليت های 
اقتصادی، کاهش ميزان دعاوی 
در محاکــم قضايی ناشــی از 
اختلافات ملکی، افزايش نسبی 
سرمايه گذاری بخش خصوصی 
به ويژه در بخش خدمات، ايجاد 
فضای تعامــل و همکاری بين 

روســتاييان و دســتگاه های 
دولتــی، تقويت حقوق مدنی و 
بهره منــدی از مزايای حقوق 
مالکانه ، قرارگيرير بخش قابل 
توجهی از ثروت ملی )ساختمان 
های روســتايی و شــهری(در 
گردش اقتصادی و احيای حقوق 
مدنی برشمرد. به گفته رييس 
بنياد مسکن انقلاب اسلامی با 
توجه به استقبال روستاييان از 
صدور اسناد مالکيت در روستاها 
و شــهرهای کوچک و ضرورت 
توســعه همکاری بين سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور و بنياد 
مسکن انقلاب اسلامی، تفاهم 
نامه همــکاری متقابل بين دو 
سازمان تنظميم و به امضا رسيد 
تــا خدمات رســانی بهتری به 

متقاضيان انجام شود.
تابش محورهای اصلی اين 
تفاهم نامه را همکاری در زمينه 
حد نگاری )کاداســتر( و صدور 
اسناد مالکيت املاک روستايی 
و شهری، همکاری در خصوص 
حدنگاری و صدور اسناد اراضی 
تملکی بنياد که از سوی سازمان 
جنگل ها و مراتع واگذار شده، و 
همچنين همــکاری در تبديل 
اسناد مالکيت دفترچه ای صادر 
شده در روســتاها و شهرها به 

اسناد تک برگی برشمرد.

رئیسبنیادمسکنانقلاباسلامی:صدور۳میلیونو۳۴۰هزارسندروستایی

247هزار واحد مسکونی در شهرهای کوچک 
صاحب سند شدند 

وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد

مشارکت 16 دستگاه در سامانه جامع اسکان و املاک
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سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی قم در دیدار با حجت الاسلام والمسلمین رضا رستمی، سرپرست اداره کل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی، تصریح کرد: ترویج فرهنگ کتابخوانی مسیری برای برقراری عدالت اجتماعی و رفع فقر فرهنگی 
است.  به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم، سجاد عمرانی، سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم با حجت الاسلام والمسلمین رضا رستمی، سرپرست اداره کل زندان  ها  اقدامات تأمینی و تربیتی 
دیدار و گفتگو کرد. در آغاز این نشست، سجاد عمرانی اظهار داشت: اداره کل کتابخانه های عمومی قم برای همکاری های دو جانبه در حوزه های متنوع فرهنگی با محوریت کتاب آمادگی دارد. نقش بی بدیل کتاب در کاهش ناهنجاری اجتماعی، حقیقتی 
انکار نشدنی است و نهاد کتابخانه های عمومی کشور به عنوان متولی امر کتاب و کتابخوانی در راستای تحقق منویات مقام معظم رهبری، پرچم  دار گسترش فرهنگ مطالعه با هدف برقراری عدالت اجتماعی در جامعه است. ترویج فرهنگ کتابخوانی 
مسیری برای برقراری عدالت اجتماعی و رفع فقر فرهنگی است. کتابخانه های عمومی برای استفاده عموم مردم جامعه است و زمانی که شرایط برای زندانیان به عنوان قشری از مردم جامعه فراهم نیست، ما بنا بر رسالت خود، موظف هستیم منابع و 
خدمات رسانی مطلوب را برای آنان به ویژه نوجوانان کانون های اصلاح و تربیت فراهم کنیم. در ادامه حجت الاسلام والمسلمین رضا رستمی با اشاره به فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی که زندان ها باید آموزشگاه نیکی ها باشند، اظهار داشت: استان 
قم با توجه به وجود زیرساخت های لازم در حوزه  اشتغال، حرفه آموزی و مباحث تربیتی، فرهنگی و مددکاری این توانایی را برای تشکیل گروهای جهادی و کتابخوان دارد. زمانی که بستری مناسب با حضور گروه های جهادی، خیرین، کتابخوانان و کتابداران 

فراهم شود، شاهد تحول عمیق در تعلیم و تربیت به ویژه برای زندانیان خواهیم بود.

برقراری
عدالتاجتماعی
درترویج
فرهنگ
کتابخوانیاست

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

حسینعلی شهریاری، نماینده مردم زاهدان 
در مجلس شورای اســلامی در دیدار با مدیرکل 
کتابخانه های عمومی اســتان، حمایت خود و 
نمایندگان استان را از نهاد کتابخانه های عمومی 

کشور اعلام کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی سيستان و بلوچستان، حامد زارعی، 
مديرکل کتابخانه های عمومی سيستان و بلوچستان با 
هدف رفع مشــکلات نهــاد کتابخانه هــای عمومی با 
حسينعلی شهرياری، نماينده مردم زاهدان در مجلس 

شورای اسلامی ديدار و گفتگو کرد.
حسينعلی شــهرياری، منتخب مردم زاهدان در 
مجلس شــورای اســلامی در اين ديدار، گفت: مجمع 
نمايندگان استان از وفاق و همدلی خوبی برخوردار است 
و اگر طرح های نهاد کتابخانــه های عمومی در صحن 

مجلس مطرح شود از آن حمايت خواهند کرد.
وی خواستار استفاده از ظرفيت خيرين در ساخت، 
تکميل و تجهيــز کتابخانه های عمومی شــد و افزود: 
استفاده از ظرفيت خيرين مدرسه ساز در اين امر بايد به 

طور ويژه مورد توجه قرار گيرد.
نماينده مردم زاهدان در مجلس شــورای اسلامی 
تکميل و تجهيز کتابخانه اســتاندارد زاهدان را ضروری 
دانست و از مسئولان خواست تا نسبت به تامين بودجه 

لازم تلاش کنند.
حامد زارعی، مديرکل کتابخانه های عمومی استان 
نيز در اين ديدار با اشــاره به قانون افزايش ۵۰ درصدی 
حقوق کارکنان دولت، گفت: با توجه به اينکه نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور ذيل فصل يک بودجه قرار ندارد و اگر 
نمايندگان بتوانند در مجلس به اضافه شدن نهاد کتابخانه 
های عمومی به فصل يک رای بدهند بخشی از مشکلات 

کتابخانه های عمومی رفع خواهد شد.
زارعی، همچنين با اشــاره به قانون تاسيس و اداره 
کتابخانه های عمومی، گفت: بخشی از بودجه نهاد از محل 
نيــم درصد درآمد شــهرداری ها بايد تامين شــود که 
متاســفانه تاکنون تنها شــهرداری زاهدان پرداختی 
مناسبی داشته است و ديگر شهرستان ها هنوز پرداختی 

نداشته اند.
مديرکل کتابخانه های عمومی، با اشاره به کمبود 
فضــای کتابخانه ای در اســتان، گفت: پروژه ســاخت 
کتابخانه مرکزی زاهدان در دست اقدام است که برآورد 
اوليه آن ۱۵۰تا۲۰۰ ميليارد ريال بوده و بايد از سوی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، بنياد برکت و بودجه استانی 
تامين می شد. تاکنون تنها ۳۰ميليارد ريال آن تامين و 

کار گودبرداری و فونداسيون طرح انجام شده است.
وی ادامــه داد: در طراحی جديــد، کتابخانه های 
عمومی  از قرائت خانه به يک باشــگاه فرهنگی تبديل 
خواهند شــد و برای هر کتابخانه يک محدوده خدمت 
تعريف شده است و با توجه به بافت جمعيتی منطقه، منابع 
مورد نياز ساکنان همان محدوده تامين و ارسال خواهد 
شد. همچنين با شناسايی مشکلات و معضلات موجود 
در هر محدوده با همکاری سازمان ها و ارگان های مختلف 

برنامه های فرهنگی مناسبی تدوين و اجرا خواهد شد.

خبـــر
مجمعنمایندگانسیستانوبلوچستان
حامینهادکتابخانههایعمومیاست

نشستشعرخوانی»هماواییشاعران
ازخزرتاکارون«برگزارشد

نشست شعرخوانی »هماوايی شاعران از خزر تا کارون« با حضور 
شاعران خوزستان و گيلان، به صورت مجازی برگزار شد. به گزارش 
اعتبــار به نقــل از روابط عمومــی اداره کل کتابخانه های عمومی 
خوزستان، نشست شعرخوانی »هماوايی شاعران از خزر تا کارون« با 
محوريت شعرخوانی شاعرانی از خوزستان و گيلان، منصور کوهی 
رســتمی، مديرکل کتابخانه های عمومی استان خوزستان؛ نغمه 
مستشار نظامی، دبير محافل ادبی نهاد کتابخانه های عمومی کشور، 
شاعران، کتابداران و علاقه مندان به ادبيات به صورت مجازی برگزار و 
از طريق صفحه اداره کل کتابخانه های عمومی استان خوزستان در 
شبکه اجتماعی اينستاگرام پخش شد. در ابتدا مرضيه فرمانی، دبير 
محافل ادبی کتابخانه های استان گيلان و فردين کوراوند، دبير محافل 
ادبی کتابخانه های خوزستان به تشريح بخشی از فعاليت های اين 
محافل پرداختند و بر لزوم گسترش فعاليت های مشترک اين محافل 
در سطح کشوری تأکيد کردند.  در ادامه عليرضا شکرريز، وحيد کيانی، 
ندا قنبری، نسيم مکتبی، ايرج عسکری و علی آقاجری از خوزستان و 
آنيتا قربانعلی زاده، آرش واقع طلب، سعيد واقع طلب، صديقه کشتکار، 
محمد ميرزازاده و اميررضا ستايش از گيلان به شعرخوانی پرداختند. 

ترویج کتابخوانی به عنوان فرایندی گسترده 
نیازمند هدف گذاری است

 معاون سياسی، امنيتی و اجتماعی استاندار لرستان 
در جلســه انجمن کتابخانه های عمومی استان، ترويج 
کتابخوانی را فرايندی گسترده ای دانست که بايد هدف 

گذاری شود. 
بــه گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی لرســتان، سومين جلسه انجمن 
کتابخانه های عمومی اســتان در سال جاری به رياست 
محمــود ثمينی، معاون سياســی، امنيتی و اجتماعی 
استانداری و با حضور فرشته طهماسبی، مديرکل کتابخانه 
های عمومی؛ عبدالرحيم رحيمــی، فرماندار بروجرد؛ 
مجتبی بيرانوند، فرماندار دورود؛ شريف خسروی، فرماندار 
سلســله؛ مريم پور ســرتيپ، مديرکل امور اجتماعی و 
فرهنگی؛ ناهيد پرويزپور، مديرکل امور بانوان؛ محمدجواد 
محمدی، مديــرکل کانون پرورش فکــری کودکان و 
نوجوانان؛ رضا نيازی، معاون اداره کل فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی؛ وحيد کرم الهی، معاون فنــی اداره کل راه و 
شهرســازی؛ اصغر بيرانوند، معــاون فرماندار اليگودرز؛ 
محمد آزادبخت، معاون فرماندار کوهدشت و ساير اعضا 

به صورت ويدئو کنفرانس برگزار شد
محمود ثمينی، معاون سياسی، امنيتی و اجتماعی 
استاندار لرســتان در اين جلسه با تقدير از فعالان حوزه 
کتاب و اشاره به قرار گرفتن در آستانه ماه محرم الحرام، 
گفت: حضرت اباعبدالله الحســين )ع( شهيد راه امر به 
معروف و نهی از منکر است و جان خود را در راه مقابله با 
جهل و نادانی فدا کرده است؛ لذا به منظور تحقق منويات 
مقام معظم رهبری)مدظله العالــی(، بايد برای تبيين 
مطلوب اهداف عاشورا تلاش کنيم و به معنای واقعی طبق 
فرموده حضرت امام )ره(، اسلام ناب محمدی را به جامعه 
و جهان معرفی کنيم. بايد اطلاعات و آگاهی مردم را  در 
اين زمينه با کتاب به عنوان ابزاری قدرتمند افزايش دهيم.
معاون اســتاندار لرستان با اشاره به ظرفيت فضای 
مجازی بيان کرد: استفاده صحيح از اين ظرفيت، فرصت 
مناسبی برای تبليغ و ترويج منويات رهبر معظم انقلاب 

و مقابله با جهل و تزوير و دين ستيزی است.  
وی از کتاب به  عنوان ميراث ماندگار بشــر نام برد و 
گفت: شايسته اســت انجمن کتابخانه های عمومی با 
پيگيری های لازم و تامين کتاب، نياز مردم را در اين رابطه 
برطرف کرده و زمينه تشويق مردم و ترويج کتابخوانی را 
فراهم کنند. ترويج کتابخوانی، کار فرهنگی بسيار بزرگ 
و فرايند گسترده ای است که بايد هدف گذاری شده تا با 
پيگيری به يک کار ماندگار تبديل شود. معاون سياسی 
امنيتی و اجتماعی استاندار لرستان در ادامه بر ضرورت 
اســتفاده از ظرفيت خيرين در توســعه کتابخانه های 
عمومی تاکيــد کرد و گفت: اگرچه در بيشــتر مناطق 
کتابخانه ها داير شده و فعال هستند اما نبايد فقط به اميد 
اعتبارات دولتی ماند و لازم است برای توسعه و گسترش 
امر کتابخوانی از ظرفيت خيرين استفاده شود.ثمينی در 
پايان خواستار همکاری بيشتر فرمانداران، روحانيون، ائمه 
جمعه، اصحاب رسانه و ساير مسئولان در زمينه ايجاد و 
توســعه فضای کتابخانه های عمومی شــد. مديرکل 
کتابخانه های عمومی لرســتان نيز در اين جلسه اظهار 
داشــت: شــيوع ويروس کرونا در کشور خدمت رسانی 
کتابخانه های عمومی را بــه مردم به صورت فيزيکی با 
محدوديت هايی مواجه کرده اســت. به همين منظور از 
روزهای اوليه شيوع اين بيماری و تعطيلی کتابخانه های 
عمومی، فعاليت های مجــازی مرتبط با حوزه کتاب و 
کتابخوانی به همت کتابداران در فضای مجازی به صورت 
گســترده انجام شده و تا به امروز نيز ادامه دارد. برگزاری 
دهمين دوره جشــنواره کتابخوانی رضوی از مهم ترين 
فعاليت های فرهنگی در اين ايام بود که به علت استقبال 
خوب مردم در دو مرحله مهلت شرکت در جشنواره تمديد 
شد و به زودی برگزيدگان بخش های مختلف آن معرفی 
و تقدير خواهند شــد. وی در بخش ديگری از سخنانش 
بيان کرد: با توجه به تراکم و تعداد بالای جمعيت روستايی 
استان، راه اندازی کتابخانه های سيار در لرستان بسيار 
ضرورت دارد. از اين رو اميد است سازمان مديريت و برنامه 
ريزی استان در تامين اعتبار خريد خودرو کتابخانه سيار 

در سال جاری مساعدت لازم را داشته باشد.
گفتنی است، استفاده از ظرفيت ادارات و خيرين در 
توســعه کتابخانه های عمومی، مشارکت دستگاه های 
اجرايی استان در برگزاری برنامه های فرهنگی با کتابخانه 
های عمومی به ويژه برنامه های ماه محرم و فراهم شدن 
زمينه ايجاد کتابخانه سيار در استان از مهم ترين مصوبات 

اين جلسه بود.

www.etebar.net

مديرکل کتابخانه های عمومی استان زنجان با هدف بررسی مشکلات کتابخانه های عمومی با مرتضی خاتمی، نماينده مردم شهرستان ماهنشان و ايجرود در مجلس شورای اسلامی ديدار و گفتگو کرد.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی زنجان، اميرعلی نيک بخش، مديرکل کتابخانه های عمومی زنجان با سيدمرتضی خاتمی، نماينده مردم شهرستان ماهنشان و ايجرود در مجلس شورای اسلامی ديدار و در زمينه مشکلات و مسائل کتابخانه های عمومی گفتگو کرد. مرتضی 
خاتمی در ابتدای اين نشست، اظهار داشت: پرداختن به کتاب و کتاب خوانی امروزه يکی از دغدغه های اصلی به شمار می رود؛ به همين جهت ايجاد و راه اندازی کتابخانه در اقصی و نقاط کشور يکی از ملزومات اساسی به شمار می رفت که خوشبختانه اين امر مهم 
چند سالی است که بيش از پيش در کشور ما رونق گرفته است. کتابخانه عمومی می تواند همسو با مسئولان فرهنگی با اعمال سياست های برنامه ريزی شده، فرهنگ کتاب خوانی را در جامعه نهادينه کند به شرط آنکه نگاه ويژه و جدی تری به کتابخانه ها شود. 
کتاب و کتابخوانی مظلوم واقع شده است و بيشتر بايد به آن توجه کرد. مرتضی خاتمی، نماينده مردم شهرستان ماهنشان و ايجرود در اين نشست بر ضرورت رفع مشکلات معيشتی کتابداران تاکيد و ابراز اميدواری کرد با حمايت نمايندگان مجلس شورای 
اسلامی، مشکلات بودجه ای نهاد کتابخانه های عمومی کشور اصلاح شود تا شاهد فعاليت بهتر کتابخانه های عمومی و ترويج بيشتر فرهنگ کتاب و کتابخوانی در جامعه باشيم. در ابتدای اين ديدار نيز مديرکل کتابخانه های عمومی زنجان ضمن ارائه گزارشی 

از وضعيت کتابخانه های عمومی شهرستان های ماهنشان و ايجرود، گفت: در حال حاضر ۴ باب کتابخانه در شهرستان ماهنشان و ۶ باب کتابخانه در شهرستان ايجرود وجود دارد که مشغول خدمات رسانی به شهروندان هستند.

ضرورت پیگیری 
و رفع مشکلات 

کتابخانه های عمومی 
در مجلس

علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور در مراسم 
افتتاح کتابخانه مترو ایستگاه حضرت 
ولیعصر)عج( همــکاری و تعامل دو 
نهاد عمومی در شــهر تهران برای 
افتتاح نخستین کتابخانه عمومی در 
مترو تهران را، اقدامی بسیار ارزشمند 

توصیف کرد. 
آئيــن افتتاح نخســتين کتابخانه 
عمومی مترو به نام حضرت ولی عصر)عج( 
چهارشــنبه ۲۲ مرداد بــا حضور عليرضا 
مختارپــور دبيرکل نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشور؛ حسين ســروری معاون 
سياسی اجتماعی فرمانداری تهران، محمد 
جواد حق شناس رئيس کميسيون فرهنگی 
اجتماعی شورای اســلامی شهر تهران؛ 
محمدهادی ناصری مديرکل کتابخانه های 
عمومی اســتان تهران؛ احسان بيسادی 
معاون فرهنگی اجتماعی شــرکت بهره 
برداری راه آهن شــهری تهران و حومه؛ 
مديران کل نهــاد کتابخانه های عمومی 
کشــور و جمعی از مســئولان با رعايت 
پروتکل های ستاد ملی مبارزه باکرونا، در 
محل ايوان انتظار ايســتگاه مترو ميدان 

حضرت ولی عصر)عج( برگزار شد.
افتتــاح کتابخانه عمومــی در مترو 
تهران يکی از اهداف معاونت توسعه و ترويج 
کتابخوانی نهاد اســت که با هدف برقرای 
عدالــت فرهنگی در حوزه شــهروندی و 
اســتفاده از فضاهای عمومی در جهت راه 
اندازی کتابخانه های عمومی در نقاط فاقد 
کتابخانه اجرايی شــده است. همچنين با 
توجه به محدوديت ها و مشکلات احداث 
کتابخانه عمومی در شهر تهران  راه اندازی 
کتابخانه عمومی در مترو در معاونت توسعه 
کتابخانه هاو ترويج کتابخوانی نهاد بررسی 
و برای اجرايی شدن به اداره کل کتابخانه 

های استان تهران سپرده شده است.
در اين مراســم عليرضــا مختارپور 
دبيرکل نهاد، ضمن تقدير از دست اندرکاران 
اجــرای اين طرح، طی ســخنانی گفت: 
راه انــدازی و اجــرای کتابخانه عمومی 
ايستگاه متروی حضرت وليعصر)عج( سه 
ويژگی وجود دارد کــه برای من اهميت 
فوق العاده ای داشت. اولين ويژگی همکاری 
و هماهنگی بسيار ارزشمند دو نهاد عمومی 
در شــهر تهران بــود که طــی آن نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور و شهرداری 
تهران و شرکت ها و سازمان های فرهنگی 
و اجتماعی مربــوط به آن با هم همکاری 

کردند.
همافزاییوقدردانیمتقابلاز
یکهمکاریمشترکفرهنگی

دبيرکل نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور افزود: نکته دوم اينکه مديرانی که 
اجــرای اين کار را برعهده گرفتند، همه از 
مديران جوان در اين مجموعه ها بودند و 
اين اتفاق مبارکی بود که جوانان اين پروژه 
را برعهــده گرفتند، اجــرا کردند و پيش 
خواهند برد و سومين نکته هم يک بحث 
اخلاقــی خوبی بود که عزيــزان در هر دو 
مجوعه قدردان زحمــات يکديگر در اين 
رونــد بودند که اين روحيه قدرشناســی 
متقابل در انجام اين کار بسيار ارزشمند و 

قابل تقدير است.
وی يادآور شد: شهر تهران علی رغم 
داشتن جمعيت بسيار زياد و مرکزيت در 
کشور از نظر برخی شاخصه های فرهنگی 
جزء مناطق محروم محسوب می شود که 
يکی از اين شاخصه ها دسترسی به کتابخانه 

است. راه اندازی اين نوع مراکز به محروميت 
زدايی فرهنگی در تهران کمک خواهد کرد. 
صحبت هايی صورت گرفته تا بتوانيم علاوه 
بر ارائه خدمات الکترونيک، با رعايت نکات 
و ملاحظات شرايط کرونايی کتاب  فيزيکی 

را هم در اختيار شهروندان قرار دهيم.
مختارپور ادامه داد: با توجه به اينکه 
در برخــی از روزهــا و هفته ها بنا بر اعلام 
مســئولين بهداشــتی امــکان خدمات 
کتابخوانی در شهر وجود ندارد، همشهريان 
ما می توانند با مراجعه به اين ايســتگاه ها، 
کتاب های مورد نظر خود را سفارش بدهند 
و آنها را در روزهای آينده در بسته هايی با 
رعايت مســائل بهداشتی تحويل گيرند و 
پس از تحويــل دادن کتاب هم، کتاب ها 
پس از گذرانــدن آن دوران قرنطينه خود 
برای اســتفاده مجدد، در اختيار ســاير 

شهروندان قرار گيرد.
لزومبرنامهریزیبرایحضور

شهرونداندرمترو
محمد جــواد حق شــناس، رئيس 
کميسيون فرهنگی شورای شهر تهران در 
ادامه اين مراسم با اشاره به اهميت و جايگاه 
کتاب و کتابخانه طی سخنانی گفت: امروز 
يکی از خاطرات خوب شهرمان تهران در 
حال شکل گرفتن است. اين همت و تلاشی 
که آغاز شده و قطعا در همين نقطه متوقف 
نخواهد شــد و قطعا توجه و نگاه مثبت و 
ادامه داری اســت که برای پيوند شــهر و 
شهروندان با امر کتاب و کتابخوانی برقرار 

می شود.
وی يکــی از مهم تريــن نيازهــای 
فرهنگی شــهروندان تهرانی را استفاده از 
کتاب دانســت و گفت: يکــی از نگرانی 
هميشگی ما بحث سرانه مطالعه کتاب در 
کشور و شــهر تهران است. متاسفانه آمار 
مســتند و قابل اتکايی در اين حوزه وجود 
ندارد، اما آنچه که از پژوهش ها و مطالعات 
حوزه کتاب برمی آيد نشــان می دهد که 
حال کتاب در کشور ما حال خوبی نيست. 
مطالعات قابل استناد در اين حوزه می گويد 
که در دهه ۵۰ که جمعيت کشــور حدود 
يک سوم جمعيت فعلی کشور بوده، تيتراژ 
کتاب حدود ۳ هزار جلد برای هر کتاب بود. 
اما در دهه ۹۰ با کمال تلخی بايد اعتراف 
کنيم که تيراژ کتاب به کمتر از ۵۰۰ جلد 

رسيده است.
رئيس کميسيون فرهنگی شورای 
شهر تهران با اشاره به لزوم برنامه ريزی برای 
اوقات حضور شــهرندان در ايستگاه های 
مترو گفت: ما تا پيش از دوران کرونا روزانه 
يک ميليون مسافر و ۲ و نيم ميليون سفر 
از طريــق مترو در روز داشــتيم که امروز 
کاهش پيدا کرده. بر اساس ساعات حرکت 
واگون ها در مترو، به طور متوسط هر مسافر 
۳ تا ۵ دقيقه زمانی در ايســتگاه ها صرف 
می کند کــه اگر برنامه ای برای اين دقايق 
درنظر بگيريم، در واقــع برای ميليون ها 

دقيقه در سال تصميم گيری خواهيم کرد 
و در نهايت خوشبختانه با همراهی دبيرکل 
محترم نهاد که دغدغــه ويژه ای در حوزه 
کتــاب و کتابخوانی دارند اين کار به انجام 

رسيد.
وی تأکيد کرد: اين کار که می تواند به 
تعداد همه ايســتگاه های مترو در تهران 
افزايش پيدا کند و ما می توانيم ماهی يک 
کتابخانه را در ايستگاه های متروی تهران 
افتتــاح کنيم. همچنين می توانيم به فکر 
استفاده از کتابهای الکترونيک هم باشيم تا 
از اين ظرفيت هم استفاده کنيم. استفاده 
از همه ظرفيت های موجــود برای ارتقاء 
سرانه مطالعه در شهر بزرگ ترين خدمت 

به شهروندان و آينده کشور است.
فعالیتکتابخانهبارعایت

الزاماتکرونایی
محمدهــادی ناصــری، مديرکل 
کتابخانه های عمومی تهــران نيز در اين 
مراسم با ارائه گزارشــی از روند راه اندازی 
نخســتين کتابخانه عمومی مترو، عنوان 
کرد: بسيار خرسنديم که امروز شاهد افتتاح 
اولين کتابخانه مجموعه مترو در ايستگاه 
متروی حضرت وليعصر)عج( هستيم. اتفاق 
خوبی که با تعامل و استفاده از ظرفيت های 
مشترک دو دستگاه در شهر تهران انجام 
شد تا شاهد ارائه خدمات خوب فرهنگی با 
محوريت کتاب به همشهريان عزيز در اين 

مکان باشيم.
وی دربــاره يکــی از ويژگی ها مهم 
راه اندازی اين نوع کتابخانه ها در کلانشهر 
تهران گفــت: با توجه به اينکه ســاخت 
کتابخانــه در مناطق مختلــف تهران در 
شرايط کنونی هزينه های زيادی در پی دارد 
و ما نيز با محدوديت منابع روبه رو هستيم، 
با استفاده از چنين ظرفيت هايی برای ايجاد 
کتابخانه، می توانيم دسترسی شهروندان به 
کتاب و کتابخوانی را سهل و آسان تر کنيم. 
بــا ياری خدا در کنار افتتاح کتابخانه های 
عمومــی در متــرو، بحــث راه انــدازی 
کتابخانه های ســيار در شهر تهران نيز در 

حال پيگيری است.
مديرکل کتابخانه های عمومی تهران 
تأکيد کرد: اين کتابخانه حتما با اقتضائات 
خاص فضای مترو مديريت خواهد شــد و 
مديريــت و ارائــه خدمات آن با ســاير 
کتابخانه های عمومی فعال در سطح شهر 
متفاوت خواهد بود. سعی همکاران بنده در 
اداره کل کتابخانه هــای عمومی تهران و 
همچنين دوستان ما در معاونت فرهنگی 
شرکت مترو بر اين است که اين کتابخانه 
در کنار ارائه خدماتی که خواهد داشــت، 
تبديل به يک پاتوق کتابخوانی برای شهر 
تهران بشود که ان شاءالله در آينده شاهد 
افزايــش ايــن کتابخانه هــا در ســاير 

ايستگاه های مترو هم خواهيم بود.
ناصری در ادامه با اشاره به ملاحضات 
شرايط کرونايی در فعاليت اين کتابخانه 

گفت: کتابخانــه با هدف ارائــه محتوا و 
اطلاع رســانی از طريق کتاب های مفيد با 
حدود ۴ هزار جلــد کتاب فعاليت خود را 
شروع کرده و حتما ظرفيت های کتابخانه 
بــرای ارائه خدمات متناســب و با رعايت 
الزامات شرايط فعلی درنظر گرفته می شود، 
بنابر اين ســعی می کنيم شهروندان هيچ 
گونه نگرانی از اين بايت نداشــته باشند و 
همچنين متناسب با برطرف شدن شرايط 
حاکم و رفع شدن محدوديت ها، شاهد ارائه 
خدمات متنوع و مختلفی در اين کتابخانه ها 

باشيم.
وی افزود: از همکاری خوب شرکت 
مترو جناب مهنــدس نوبخت و مهندس 
بيسادی معاون فرهنگی اجتماعی شرکت 
بهره برداری تهران که صميمانه همکاری 
کردنــد تا امــروز يک خدمــت خوب به 
شــهروندان ارائه شود تشــکر می کنم. 
همچنين در حدود يک ماهی که عمليات 
اجرايی اين طرح به انجام رسيد همکاران 
 من در اداره کل کتابخانه های استان تهران 
نيز در حوزه های امــور کتابخانه ها، امور 
مالــی و اداری و ســاير بخش ها، زحمات 
بســياری کشــيدند که از آنها نيز تقدير 

می کنم.
تمرکزبرفعالتهای
کتابمحوردرمترو

در ادامه احســان بيســادی، معاون 
فرهنگی اجتماعی شــرکت بهره برداری 
تهران نيز طی ســخنانی گفــت: ما ذيل 
شوراهای مشورتی که در رابطه با مسائل 
فرهنگی و اجتماعی متروی تهران داشتيم 
و تدابير ارزنده ای که دکتر حق شناس در 
اين باره مطرح کردند، در سال گذشته بر 
مســئله کتاب متمرکز شديم و مجموعه 
اقدامات متنوعی را در ايستگاه های مترو در 
اين زمينه اجرا کرديم که بازخورد خوبی 
داشت و مورد توجه قرار گرفت که افتتاح 
کتابخانــه متــروی ايســتگاه حضرت 
وليعصر)عج( هم يکی از اين برنامه ها بوده 

است.
وی با اشــاره به شرايط ويژه حاکم بر 
کشور به واسطه شيوع بيماری کرونا گفت: 
به واسطه حمايت های دبيرکل محترم نهاد 
و همچنين برنامه ريــزی و وعده ای که از 
گذشته برای افتتاح اين کتابخانه پيش از 
ايــام ماه محــرم داده بوديم، امــروز اين 
کتابخانه را افتتاح می کنيم، اما به واسطه 
شــرايط کرونايی بيشــترين تمرکز اين 
کتابخانه بر فعاليت های الکترونيکی خواهد 
بود و ان شاءالله با بازگشت وضعيت سفيد 
به شهر تهران شاهد اراده خدمات متنوع 

در اين کتابخانه خواهيم بود.
گفتنی است اين کتابخانه با داشتن  
۴ هزار جلد کتاب همه روزه از ســاعت ۷ 
لغايت ۲۱ در خدمت مسافران کتاب خوان 
خواهد بود؛ کتابخانــه مترو حضرت ولی 
عصر)عج( به سامانه مديريت کتابخانه های 
عمومی در سراسر کشــور متصل بوده و 
مسافران مترو می توانند کتاب های  مورد 
نظــر خود را جســتجو کــرده و با کارت 
عضويت سراسری ساير کتابخانه ها از اين 

کتابخانه نيز کتاب به امانت بگيرند.
بر اساس تفاهم نامه اداره کل کتابخانه 
های عمومی استان و معاونت امور فرهنگی 
و اجتماعی شــرکت بهره برداری راه آهن 
شــهری تهران اجرای اين طرح در آينده 
دارای  هــای  ايســتگاه  در  نزديــک 
اســتانداردهای کتابخانــه عمومی ادامه 

خواهد يافت.

دبیرکل نهاد در مراسم افتتاح کتابخانه مترو ایستگاه حضرت ولیعصر)عج( مطرح کرد؛

هم افزایی ارزشمند و نهاد عمومی در شهر تهران 
با محوریت کتاب
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هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین

خبـــــر

در شرایط سخت تحریم و شیوع ویروس کرونا 
که بسیاری از مشاغل، کسب وکارها، درآمدها و 
توسعه با مشکلات جدی مواجه شده است، اینکه 
در فولاد مبارکه تولید و توسعه ها همچنان به قوت 
خود باقی مانده بســیار باارزش است، وگرنه در 
شــرایط عادی بســیاری از افراد و سازمان ها 

می توانند کار همیشگی خود را ادامه دهند.
اين مطلب را حجت الاســلام و المسلمين موسوی 
امام جمعه مبارکه در ديدار ايرج ترابی مدير روابط عمومی 
فولاد مبارکه با ايشان مطرح کرد و گفت: در اين شرايط 
خاص در سال جهش توليد، تحقق منويات مقام معظم 
رهبری از اهميت زيادی برخوردار اســت. خوشبختانه 
شــاهديم که فــولاد مبارکه علاوه بر کســب توفيقات 
چشمگير در توليد به تحقق مسئوليت های اجتماعی خود 

نيز با جديت بيشتر پايبند است.
وی اظهار داشت: شرکت هايی مانند فولاد مبارکه 
به دليل گســتردگی، تنوع کاری، بــا خطرات متعددی 
مواجه اند، ولی ما شــاهد آن هســتيم که  از بسياری از 
خطرات پيشگيری و تعداد زيادی هم ختم به خير می شود 
و ايــن امر در نتيجــه رويکرد مديريت اين شــرکت به 
مســئوليت های اجتماعی و دستگيری از آحاد مختلف 

جامعه است.
وی در بخــش ديگری از ســخنان خود بر  اهميت 
موضوع صرفه جويی در مصرف آب و استفادۀ بهينه از آن 
تأکيد و اظهار کرد: اينکه فولاد مبارکه در دو شهرستان 
هم جوار خود، جهت احداث شبکة فاضلاب و جمع آوری، 
تصفيه و استفادۀ  مجدد از فاضلاب تصفيه شده در چرخة 
توليد و آبياری فضای ســبز خود اقــدام نموده، علاوه بر  
برکات دنيوی، اجــر   اخروی نيز  در  پی دارد؛ چراکه در 
آيات و احاديث زيادی از آب به عنوان ماية حيات يادشده 

است.
حجت الاسلام موسوی در ادامه سخنان خود توسعة 
فرهنگی شهرستان مبارکه را مورد تأکيد قرار داد و با بيان 
اينکه تعاملات فولاد مبارکه با شهرستان در اين زمينه نيز 
بايد توســعه يابد، گفت: ازآنجاکه شرکت فولاد مبارکه 
به عنوان يک همســاية متعهد همواره به توسعة منطقة 
پيرامونی خود در حوزه های عمرانی، اقتصادی، فرهنگی 
و اجتماعی توجه داشــته اســت، به نظر می رسد بايد با 
برنامه ريزی های بهتــر از ظرفيت های فولاد مبارکه در 
توسعة فضاهای فرهنگی و مذهبی شهرستان استفاده 
شــود تا از اين طريق شاهد رشد تعالی فرهنگی جامعه 

باشيم.
وی در بخش پايانی سخنان خود خاطرنشان کرد: 
مديران و کارکنان فولاد مبارکه در نظر داشته باشند همة 
مسئولين  قدردانِ اقدامات، دستاوردها و خدمات فولاد 
مبارکه هستند؛ به همين سبب نبايد جهادگران خط مقدم 
توليــد فولاد کشــور در هنگام ســختی ها، تحريم ها و 
طعنه زنی های بدخواهان و دشمنان قد خم کنند، بلکه 
بايد با توکل به خداوند و با تلاش و قوت فزاينده به جهاد 

اقتصادی خود ادامه دهند.
در ايــن ديدار ايرج ترابی مدير روابط عمومی فولاد 
مبارکه نيز ضمن تبريک اعياد قربان و غدير با ارائة گزارش 
مبسوطی از دستاوردهای شرکت در چهارماهة نخست 
ســال جاری گفت: رويکرد مديريت ارشد شرکت فولاد 
مبارکه به گونه ای اســت که با درک صحيح از شــرايط 
اقتصادی کشور و مشکلاتی که تحريم و شيوع ويروس 
کرونا برای اقتصاد و جامعه به همراه آورده، همواره نقطة 

اتکا و ياری رسان مسئولين و مردم باشد.
وی ضمن استقبال از پيشنهاد امام جمعة شهرستان 
مبارکه برای حمايت از توســعة فرهنگی و مذهبی اين 
شهرستان تصريح کرد: فولاد مبارکه همواره با نگاه ملی  
بــه مســئوليت های اجتماعی خود پايبند بــوده و  در 
حوزه های يادشده نيز آمادۀ همکاری بيشتر با امام جمعة  

محترم و ساير مسئولين دلسوز شهرستان است.

خبـــر
امامجمعهشهرستانمبارکه:

شرکتفولادمبارکهبهعنوانیک
همسایۀمتعهدهموارهبهتوسعۀمنطقۀ

پیرامونیخودتوجهداشتهاست

بهره برداری از  ۱۶ پروژه آبفا استان اصفهان
 با اعتباری بالغ بر 3 هزار و ۵۰ میلیارد ریال 

درهفته دولت
مدیرعامل شــرکت 
آبفا استان اصفهان اعلام 
کــرد: در هفته دولت از 14 
آب  بخــش  در   پــروژه 
و ۲ پروژه در بخش فاضلاب 
در شهرهای اصفهان، نایین، 
چــادگان، نطنز،کوهپایه، 
دامنــه، نجــف آبــاد و 
فریدونشهر با اعتباری بالغ 

بر ۳ هزار و ۵۰ میلیارد ریال به بهره برداری می رسد.
مهندس هاشم امينی به برخی از پروژه هايی که در 
بخش آب در هفته دولت به بهره برداری می رسد اشاره 
کرد و خاطرنشان ساخت:  بهره برداری از ۱۹۱ کيلومتر 
خطوط آبرسانی و شــبکه توزيع ۱۱۰ روستا در استان 
اصفهان، حفر و تجهيز چاه و اجرای خط انتقال آب نطنز، 
راه اندازی ۶,۵ کيلومتر خط اضطراری آبرسانی شيرخانه 
نجف آباد به زازران، نصب ۱۶هزار فقره انشــعاب آب در 
اصفهان، راه اندازی سيستم تله متری مخزن ذخيره آب 
شهر گلدشت، بهره برداری از ۱۱۸ کيلومتر خطوط انتقال 
و شبکه توزيع آب شهری اصفهان، در دستور کار قرار می 

گيرد.
وی ضمن اشاره به احداث مخزن ۴۰۰ مترمکعبی و 
اجرای لوله گذاری خط انتقال آب  در شهرستان چادگان  
بيان داشت: احداث مخزن هزار مترمکعبی آب در فريدن، 
احداث ساختمان آزمايشگاه کنترل کيفيت غرب استان، 
راه اندازی برق اضطراری ايستگاه های پمپاژ چشمه لنگان 
و ايســتگاه پمپاژ شــماره دو فريدونشهر، خريد و نصب 
مخازن پيش ساخته ۵۰ و۱۰۰ مترمکعبی شهر کوهپايه 
و ديوار کشی مخازن نايين از ديگر پروژه های قابل بهره 

برداری در بخش آب در هفته دولت می باشد.  
مديرعامل شرکت آبفا اســتان اصفهان با اشاره به 
پروژه هايی که در بخش فاضلاب در هفته دولت به بهره 
برداری می رســد تصريح نمود: در هفتــه دولت ۱۰۵ 
کيلومتر از خطوط انتقال و جمع آوری شبکه فاضلاب در 
استان اصفهان مورد بهره برداری قرار می گيرد و به دنبال 
اجرای اين پروژه ۱۹ هزارو ۸۰۰ فقره انشعاب فاضلاب به 

مشترکين در استان اصفهان واگذار می شود. 

همزمان با روز پزشک و آغاز هفته دولت، بانک تجارت از طرح تسهيلاتی سفيران سلامت، ويژه پزشکان و کادر درمانی کشور، رونمايی کرد.   به گزارش اعتبار به نقل از 
روابط عمومی بانک تجارت، طرح تسهيلاتی سفيران سلامت در راستای ايفای مسئوليت های اجتماعی و با هدف پاسخگويی به نيازهای جامعه پزشکی و مجموعه درمانی کشور 
با رويکرد تکريم و تقدير از تلاش اين قشر، راه اندازی شده است و جامعه درمانی اعم از مراکز درمانی، پزشکان متخصص و بالاتر، پزشکان عمومی، کادر درمان و کارکنان مراکز 
درمانی در سراسر کشور می توانند با ارائه مدارک از اين تسهيلات بهره مند شوند. در اين طرح برای تمامی کادر درمانی کشور از پزشکان تا کارکنان بيمارستان ها بسته تسهيلاتی 
ويژه و مناسب شغل مربوطه طراحی شده است که می تواند در رفع بخشی از نيازهای مالی آنان موثر باشد. جامعه درمانی سراسر کشور به منظور کسب اطلاعات بيشتر درباره 

طرح »سفيران سلامت«، می توانند به سايت بانک تجارت به نشانی www.tejaratbank.ir مراجعه و يا مرکز ارتباط مشتريان به شماره ۱۵۵۴ تماس حاصل کنند. 

»کشاورزی پلاس« يا سنج از راه دور محصولات کشاورزی از طريق تحليل تصاوير ماهواره ای، راهی است برای ايجاد تحول در صنعت کشاورزی کشور.  به گزارش مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، ششمين قسمت از سری ويدئوهای »ايران هوشمند«، مديريت صنعت کشاورزی با استفاده از فناوری های 
فضايی را موردتوجه قرار داده است. طی سه سال اخير فصل جديدی از فعاليت های فضايی باهدف کاربردی کردن صنعت فضايی در سازمان فضايی ايران از زيرمجموعه های 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات تحت عنوان »تهيه نقشه پراکنش و برآورد سطح زير کشت اراضی کشاورزی« دنبال می شود. اين فعاليت ها که »کشاورزی پلاس« هم 

ناميده می شود با روش سنج از راه دور به دنبال ايجاد تحول در مديريت صنعت کشاورزی از طريق تحليل تصاوير ماهواره ای و سطح زير کشت محصولات کشاورزی است.

»سفیران سلامت« بانک تجارت ویژه مدافعان سلامت کشور »کشاورزی پلاس« راهی برای ایجاد تحول در صنعت کشاورزی 

و  راه  مدیــرکل 
اســتان  شهرســازی 
آماده شدن  از  اصفهان، 
پروژه های طرح اقدام ملی 
مســکن اســتان برای 

کلنگ زنی خبر داد. 
عليرضا قــاری قرآن، 
مديــرکل راه و شهرســازی 
اســتان اصفهان اظهار کرد: 

زمين مورد نياز طرح اقدام ملی مسکن در اکثر شهرستان های 
اســتان اصفهان تهيه شــده، و برای مابقی شهرســتان ها نيز 
هماهنگی های لازم بعمل آمده است همچنين طراحی معماری 
پروژه ها انجام گرديده و آماده کلنگ زنی اســت.  ارائه مسکن به 
مصرف کنندگان واقعی و بويژه خانه اولی ها با قيمت تمام شده 
پايين و کيفيت بالا، از ويژگی های اصلی اين طرح است.   وی با 
اشاره به اينکه ۲۴۲  واحد طرح اقدام ملی مسکن شهر تودشک 
در هفته گذشته آغاز به ساخت شده است عنوان کرد: کلنگ طرح 
اقدام ملی مسکن شش شهرِ استان شامل نيک آباد، قهجاورستان، 
شــهرضا، منظريه، کاشــان و نايين در هفتــه دولت به زمين 
می خورد.   در مجموع تعداد ۸۵۰ واحد مسکونی در قالب طرح 
اقدام ملی مســکن اين شهرها آماده احداث می باشد که اعتبار 
مورد نياز آن از طريق تسهيلات و آورده متقاضيان تامين می شود.   
از تعداد بيش از ۷۰ هزار نفر ثبت نامی طرح اقدام ملی مســکن 
استان اصفهان ۳۵ هزار نفر واجد شرايط بودند. و با توجه به اينکه 
عمليات اجرايی تمامی پروژه های انبوه سازی طرح اقدام ملی، تا 
پايان ماه جاری شــروع خواهد شد، عدم تکميل مدارک و واريز 
وجه در مهلت زمانی اعلام شده به منزله انصراف متقاضی از اين 
طرح تلقی خواهد شــد.  متقاضيان تاييد شده طرح اقدام ملی 
مسکن استان اصفهان تا ۲۵ مرداد ۹۹ فرصت دارند تا نسبت به 

واريز آورده اوليه اقدام کنند.

پروژههایطرح
»اقدامملیمسکن«دراستان
اصفهانآمادهکلنگزنیاست

www.etebar.net

رسالت صنعت فولاد امروز کمک 
به افزایش رشــد اقتصادی، حفظ 
اشــتغال و به گــردش درآوردن 
چرخ های اقتصاد ملی است و از این 
منظر، دوران حساسی پیش روی این 

صنعت قرار دارد.
مهندس عظيميان، مديرعامل فولاد 
مبارکه، با تأکيد بر اينکه جهانی شــدن و 
برخــورداری از صنعــت رقابت پذيــر از 
بزرگ ترين مســائل پيش روی صنعت و 
اقتصاد کشور اســت، در پاسخ به سؤالی 
دربــارۀ گام های فــولاد مبارکه در حوزۀ 

جهش توليد چنين پاسخ داد:
امسال به فرمودۀ مقام معظم رهبری 
سال »جهش توليد« نام گذاری شده است. 
سالی که درست در شديدترين تحريم های 
بين المللی عليه اقتصاد ايران، قرار است 
حرکتی جهش گونه در اقتصاد ايران شکل 
گيرد و تا امروز که پنج ماه از سال سپری 
شــده، نمود عينی اين امــر در برخی از 
بخش هــای صنعتــی و معدنی کشــور 
به خصوص حوزۀ فولادسازی آشکار شده 

است. 
ايران با برخورداری از نيروهای جوان 
و تحصيل کرده، دسترســی به بازار ۴۰۰ 
ميليون نفری منطقه، وجود پتانسيل های 
درونــی، مانند معــادن، و   وجود راه های 
استراتژيک، ظرفيت های بسيار زيادی در 
حوزه های مختلف اقتصادی دارد و حوزۀ 
صنايع معدنی و به ويژه فولادسازی نيز از 
اين امر مستثنا نيست. واقعيت آن است که 
فشــارهای خصمانة آمريکا در سه سال 
گذشــته سبب شده رشــد اقتصادی در 
کارنامة اقتصاد ايران منفی شود، ولی بدنة 
توليد و صنعت کشــور توانسته همچنان 
استوار باشد و نه تنها نياز داخلی کشور را 
برآورده سازد، بلکه محصولات خود را روانة 
بازارهای هدف صادراتی کند و در دوره ای 
که فروش نفت عملا امکان پذير نيســت، 
برای کشــور ارزآوری داشته باشد. شايد 
به صراحت بتوان گفت همين ايستادگی 
است که نماد تاب آوری بالای اقتصاد ايران 
است. خوشبختانه با درک اين موضوع و 
شــرايط موجود، در اقتصاد ايران شــعار 
»جهش توليد« در پيشانی استراتژی های 
اقتصادی و ملی قــرار گرفته تا نياز مهم 
ايجاد اشــتغال و ثروت در کشور محقق 

شود.
در اين ميــان نکتة حائز اهميت آن 
اســت که اکنون در ســاية شديدترين و 
بی سابقه ترين تحريم ها عليه اقتصاد ايران، 
»جهش توليد« اســتراتژی اصلی کشور 
قلمداد شده و بخش های مختلف صنعتی 
و توليــدی نيز به خوبی بــه اين نکته پی 
برده اند که نه تنها نبايد متوقف شوند، بلکه 
بايد در مسير توسعه حرکت کنند. اما نبايد 
اين واقعيت را نيز از ذهن دور داشــت که 
وضعيت کنونی با نقطة مطلوب فاصله دارد؛ 
چراکه ظرف سه سال گذشته، رشد بخش 
واقعی اقتصاد کشور منفی بوده و صندوق 
بين المللی پول پيش بينی کرده اين روند 
تا پايان ســال ۹۹ در اقتصاد ايران ادامه 
داشته باشد و رشد اقتصادی به ۵- درصد 
برسد؛ البته بايد شــرايط ناشی از شيوع 
ويروس کرونا را نيز در اين خصوص لحاظ 

کرد.
نکتة حائز اهميت آن است که از منظر 
علمی، اقتصاد ايران اکنون در دورۀ رکود 
تورمی قرار دارد و آنچه در اين دورۀ زمانی 
نياز کشور است سرمايه گذاری های جديد 

و توســعة صنايع مولد و بالادستی است؛ 
البته بايد توجه داشت که در کنار برخی 
بدبينی ها به وضعيت شاخص های کلان 
اقتصادی و رشدهای پيش بينی شده، اين 
وضعيت نشان می دهد صنعت کشور، با 
وجود پتانســيل های قابل توجه، نياز به 
حمايت های جدی و اساسی دارد؛ به  ويژه 
اينکه صنايع با وجود تحريم ها و فشارهای 
مالی طی دو ســال گذشــته ايستادگی 
کرده اند و اجازه نداده اند وضعيت اشتغال 
کشور با بحران مواجه شود و همچنان نيز 

می توان به افق های جديد اميدوار بود.
نکتة مهم آن اســت که به هرحال 
نيــز  توليــد  حرکــت جهش گونــه 
پيش شرط هايی برای تداوم دارد که نبايد 
آن ها را از ذهن دور داشت. يکی از مهم ترين 
موضوعاتی که در يک دهة گذشــته در 
اقتصاد ايران مطرح شــده موضوع شيوۀ 
حمايت از صنايع است. برخی اقتصاددانان 
معتقدند حمايت از صنايع به معنای تزريق 
منابع به آن هاست؛ يعنی حمايت از صنعت 
را تنها در قالب موضوعات مالی می دانند. 
گروه دوم بر اين اعتقادند که صنايع بيش 
از منابــع مالــی، به رفع موانــع توليدی 
نيازمندند. شايد يک دهه قبل هرکدام از 
اين راهکارها می توانست به صورت جداگانه 
مؤثر باشد، ولی امروز    و  در ميانة تحريم ها، 
صنايع نيازمند حمايت مالی و ساختاری 
شده اند. البته رفع انواع موانع توليد، مانند 
تسهيل شرايط تأمين اجتماعی، مالياتی، 
گمرکی و بانکی به نفع توليد و اشــتغالِ 
بيشتر برای کشور، مقدم بر هر عملی است. 
دولت در اين مقطع زمانی که فشــارهای 
ناشی از تحريم ها بر دوش صنايع، سنگينی 
می کند، بايد به تغييــر روندها و رويه ها 
بينديشــد؛ مخصوصا اين که تغيير اين 
شرايط نه نيازمند تأمين منابع است و نه 
به شــرايط آن ســوی مرزها و تحريم ها 
وابســتگی دارد. در اين موقعيت، جهش 
توليد، ايجاد اشتغال و کمک به معيشت 

مردم درگرو رفع موانع توليد است.
 از منظــر اقتصــاد کلان، موقعيت 
صنعت فولاد با موقعيت ديگر صنايع کشور 
متفاوت نيست؛ اما فشار تحريم ها بر اين 
صنايع به شدت سنگين شده و يک نمونة 
آن اقدامات خزانه داری آمريکاســت که 
می کوشد با شناسايی روندهای مالی، هر 
شخص و شــرکتی را که با صنعت فولاد 
 ايــران در ارتبــاط اســت زمين گيــر 

کند.
 بااين حال مسير توسعه در اين بخش 

نه متوقف شده و نه می توان آن را متوقف 
کرد. رسالت صنعت فولاد امروز کمک به 
افزايش رشد اقتصادی، حفظ اشتغال و به 
گــردش درآوردن چرخ های اقتصاد ملی 
است و از اين منظر، دوران حساسی پيش 

روی اين صنعت قرار دارد.
در اين ميان، توســعة صنعت فولاد 
کشــور در دورانی صــورت می گيرد که 
موقعيت اقتصاد ملی از هر نظر حســاس 
است؛ هم کرونا روندها و رفتارها را تغيير 
داده و هــم تحريم ها مدام روی هم تلنبار 
می شود. با اين حال در همين مقطع زمانی، 
چندين دستاورد بزرگ در کارنامة صنعت 
فولاد کشــور ثبت شده اســت. يکی از 
مهم تريــن و اســتراتژيک ترين آن هــا 
مشــارکت قابل تحسين صنعت فولاد در 
راه اندازی خط لولــة انتقال نفت گوره به 
جاســک اســت. برای اولين بار در تاريخ 
اقتصاد کشور، لوله های فولادی مناسب 
برای انتقال نفت ترش در کشور به کمک 
فولاد مبارکه و فولاد اکســين توليد شده 
اســت. همين اقدام موجب صرفه جويی 
چندين ميليون دلاری در کشــور شده و 
عــلاوه بر آن، صنعت فــولاد را نيز از نظر 
فناوری توليد و تجربة ساخت، چندين گام 

به پيش رانده است.
هم زمان، راه اندازی ابرپروژه نورد گرم 
شمارۀ ۲ نيز موفقيت بزرگ ديگری است 
که در کارنامة فولاد مبارکه و اساسا صنعت 
فولاد کشور به ثبت رسيده است. اين اقدام 
»پويش توليد، تداوم و اميد« برای فولاد 
مبارکه اســت. با راه اندازی ابرپروژه نورد 
گرم شمارۀ ۲ ظرفيت توليد کلاف گرم در 
فولاد مبارکــه به ۷,۲ ميليون تن خواهد 
رســيد و بر اين اســاس نه تنها از واردات 
بی نياز خواهيم شد، بلکه امکان صادرات 
نيز خواهيم يافت. همين امروز نيز بخشی 
از ورق های موردنياز صنايع خودروسازی، 
صنايع نفت و گاز و لوله سازی و لوازم خانگی 
در داخل توليد می شود. همچنين هم زمان 
با افتتاح نورد گرم شــمارۀ ۲، اشــتغال 
قابل توجهی برای جوانان کشــور ايجاد 

می َشود.
د ر عين حال، شــروع فرايند طرح 
تحول ديجيتال فولاد مبارکه از جـــمله 
طــــرح های زيرســـــاختی بسيــار 
بااهميـــت اســت که رقابت پذيری  اين 
شــرکت را با رقبای داخلی و خارجی در 

آينده حفظ خواهد کرد.
فــولاد،  صنعــت  خوشــبختانه 
به خصوص فولاد مبارکه، با قدرت مسير 

توسعه را ادامه می دهد و نمونة بارز آن رشد 
ســود عملياتی فولاد مبارکه است که در 
سال گذشته به رقم قابل توجه ۶۲ درصد 
رسيد. سال گذشته فروش صادراتی فولاد 
هم رشــد ۱۴۶ درصدی داشت و ميزان 
فروش وزنی فولاد نيز با رشد ۵ درصدی 
همراه بود و به رقم ۶ ميليون و ۱۳۰ هزار 
تن رسيد. در فرودين ماه امسال هم ميزان 
فروش فولاد ۱۱ درصد رشد کرد و حتی 
عملکرد سهام فولاد با بازدهی بيش از ۲۴۰ 
درصدی در سال جاری همراه بوده است.

به هرحال، شــرکت فــولاد مبارکه 
به عنوان بزرگ ترين شرکت فولادی کشور، 
با حدود ســه دهه تجربــه در توليد انواع 
محصولات تخت فولادی، نقش محوری 
در توسعة صنعتی، اقتصادی و اجتماعی 
کشور داشته است. اين شرکت در سال ۹۸ 
با توليد ۷,۵ ميليون تن انواع محصولات 
فولادی عملکرد قابل توجهی داشته و در 
همين سال از رشدی بالغ بر ۱۲,۵ درصد 
نسبت به برنامه و ۶۷ درصد نسبت به مدت 

مشابه سال قبل برخوردار بوده است.
 يکی از اساســی ترين چالش های 
چشــم انداز اقتصاد ايران، پديدۀ جهانی 
شــدن اســت که برخورداری از صنعت 
رقابت پذير را برای اقتصاد اجتناب ناپذير 

می سازد.
يکی از اقدامات اساسی و مهم کشور 
در دستيابی به اهداف ترسيم شده، بهبود 
فضای کسب وکار و رقابتی نمودن آن در 
کشور اســت. فضای کسب وکار از جمله 
شــاخص های تعيين کننــدۀ وضعيت 
اقتصادی هر کشور است که با استناد به آن 
می توان به بررسی و تجزيه وتحليل شرايط 

اقتصادی هر کشور پرداخت.
به همين دليل صنعت فولاد به عنوان 
يکــی از صنايع مهــم و اســتراتژيک و 
قابل رقابت، می تواند با افزايش قابليت ها و 
توانمندی های خود سهم قابل توجهی در 
بهبود فضای کسب وکار کشور ايفا کند؛ 
ضمن اينکه فولاد مبارکه با اســتفاده از 
تجارب ارزندۀ خود در طول مسير تعالی، 
مرزهای توليد را پشت سر گذاشته و علاوه 
بر اين، برای ارتقای جايگاه رقابتی خود و 
به تبع آن صنعت فولاد کشــور گام های 
بلندی در حوزۀ بومی سازی، ارتقای سطح 
تکنولوژی و کســب و انتقال دانش فنی 
صنعت فولاد برداشته است و اميد است در 
آينده بتواند فراتر از توليدکنندۀ فولاد، به 
شرکتی تبديل شود که دارای تکنولوژی 

ساخت کارخانه های فولادسازی است.

مدیرعامل فولاد مبارکه مطرح کرد: 

جهانی شدن و  رقابت پذیری؛
 بزرگ ترین مسائل پیش روی صنعت
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من اکثر من شیء عرف به؛ کسی که کاری را بسیار انجام دهد، بدان کار شناخته شود.امام علی)ع(:

3۵ میلیون یورو؛ قیمت رویایی برای سردار 
سردار آزمون اين فصل با زنيت سن پترزبورگ قهرمان ليگ روسيه شد و البته خودش 
هم عنوان آقای گلی مسابقات ليگ اين کشور را به دست آورد. بنابراين پيشنهادهای 
زيادی به سمت سردار روانه شده و البته که اين چيز عجيبی نيست. زمزمه انتقال 
آزمون به يک تيم بزرگ تر، سال هاست که به گوش می رسد. او خيلی جوان بود که 
برای بازی به ليگ روسيه رفت و الان هشت سال از حضورش در اين کشور می گذرد. 
 هميشه هم صحبتش بوده که به يک ليگ بزرگ تر برود، اما به هر دليلی اين انتقال 
ميسر نشده است. با موفقيت های اخير آزمون، حالا قيمت او هم بيشتر شده است؛ 
طوری که کارشناس يک شبکه تلويزيونی در روسيه از رسيدن قيمت سردار به ۳۵ 
ميليون يورو در پنجره بعدی نقل وانتقالات خبر داده است. اسم اين آقای کارشناس، 
آلکس وليکيخ است و آن طور که خبرگزاری تسنيم نوشته، او در واکنش به انتقال 
احتمالی آزمون به باشگاه کالياری در ليگ ايتاليا گفته است: »زنيت می داند که ليگ 
قهرمانان اروپا را پيش رو دارد و اين يک نمايشگاه عالی برای بازيکنان خواهد بود. 
سردار آزمون هم می تواند رهبر خط حمله زنيت باشد. اگر به تيمش در ليگ قهرمانان 
اروپا کمک کنــد ارزش مالی اش هم بالا می رود. حفــظ آزمون تا پنجره بعدی 
نقل وانتقال ها در زمستان می تواند قيمتش را تا ۳۰ يا ۳۵ ميليون يورو افزايش دهد.«

خبر

برادران، خواهران، هوشیار باشید، مبادا سامری ما را از راه بدر کندعکس نوشت

تیتر

ادامه از صفحه اول
 از ديرباز هيئت هاي عزاداري ســنتها وآئين هاي پسنديده اي را 
براي سوگواري ، روضه خواني ونکوداشت راه وسيره حسين ) ع ( را برگزار 
نمــوده اند. اين هيئتها تمامي ويژگيهاي گروههاي اجتماعي کامل را 
واجد بوده ودر باورهاي مشحون از معنويت خود نقشهاي ماندگاري در 

حفظ وبقاي ارزشها ايفا نموده اند .
تجلیل از شهداي دولت

آغاز هفته دولت ،  تجليل از شهداي گرانقدري چون رجائي و باهنر  
اســت . شهيدان والامقامي که در آتش خشم و کينة منافقان کور دل 
سوختند و با شهادت خود، نهال اتقلاب اسلامي را پيش از پيش آبياري 
نمودند. در طول برگزاري هفته دولت که همه ساله از دوم لغايت هشتم 
شهريور برگزار مي گردد، با توجه به تلاش دشمنان انقلاب اسلامي براي 
ايجاد يأس در مردم ، فرصت مناسبي است تا آحاد ملت ضمن آگاهي از 
پيشرفت هاي نظام ، با عظمت کاري که دولت در زمينه امور فرهنگي ، 
اقتصادي ، اجتماعي وسياسي انجام داده است آشنا شوند  ، اين در حالي 
است که شعار محوري هفته دولت و  فرامين رهبر معظم انقلاب اسلامی، 
شعار   امسال "جهش توليد " اعلام ، که اجرای طرح ها  و فعاليت های 
عمرانی عمدتاً در زمينه هاي صنعتي ، آموزشي، بهداشتي، آبرساني، 
راهســازي، گازرساني، برق رساني، معادن و مخابرات و.... که در بخش 
هاي محروم کشــور به مرحله اجراء در می آيد و در کنار دستگاههاي 
مختلف اجرائي با بر پائي نمايشگاههاي مختلف مجازی  دستاوردهاي 
دولت و انقلاب اســلامي را به معرض نمايش عموم خواهند گذاشت ، 
مردم گوشه هايي از خدمات ارزشمند دولت خدمتگرارشان در گوشه و 

کنار کشور انقلابي آشنا می شوند . 

سرمقاله
تکالیف برونی و درو نی ما و عاشورا

شهید رجایی


